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 بانک ها دست کشاورزان
 را خالی گذاشتند

 رئیس بنیاد ملی گندم کاران کشور:  بانک ها مکلف شده اند حداقل ۱۵درصد از منابع داخلی خود را صرف تسهیلات 
بخش کشاورزی کنند اما به دلایل مختلفی بجز بانک کشاورزی بقیه امتناع می کنند

فراخوان برای تدوین سند 
توسعه سیرجان

رییس هیات مدیره انجمن صنفی کارفرمایی مهندسین معمار:

از این پس به معماری در کرمان 
نظارت می کنیم

نیمـا جهان بین اسـتاد معمـاری دانشـگاه آزاد کرمان 
گفت:» به شـهردار کرمـان گفته ایـم که از ایـن پس به 

عنوان یـک نهاد صنفـی به معمـاری در کرمـان و آنچـه در کرمـان اتفاق می افتـد نظارت 
می کنیـم.«

مدیر کانون هـای زبان اسـتان کرمان گفـت:» مطالبی 
کـه مدرسـین در خصوص حقوقشـان مطـرح کردند 

درسـت اسـت اما مربوط بـه پارسـال اسـت و امسـال بیـن ۲۵ تـا ۶۵ درصد بـه حقوق 
مدرسـین اضافه شـده اسـت. « به گزارش کرمان نو هفته گذشته مدرسـین کانون زبان 
ایـران کرمـان در اعتراض به حقـوق پاییـن اعتـراض و تجمع کردنـد. برخی از مدرسـین 
اعـام کـرده بودنـد بـرای حـدود ۲۰ سـاعت کار در هفتـه بیـن ۴تـا ۶ میلیـون تومـان 

دریافـت می کننـد.

فرمانـدار سـیرجان از همـه صاحبنظـران و نخبـگان، فـارغ از هـر 
گونه دیدگاه  و سـایق سیاسـی، برای تهیه و تدوین سند توسعه 

این شهرسـتان دعوت کرد. علی یعقوبی پور فرماندار ویژه شهرسـتان سـیرجان، تعالی 
و پیشـرفت سـیرجان در زمینه هـای متعـدد را نیازمنـد بهـره گیـری از ایده هـای خـاق 
نخبـگان دانسـت و بـا بیـان اینکه ایـن شهرسـتان بـه تعامـل هرچـه بیشـتر بـا نخبگان 
اسـتقبال می کنـد، گفت: توسـعه بـدون اتـکا به علـم و دانـش، بـی محتـوا و ناکارآمد 
اسـت؛ بنابراین هیچ جامعـه ای نمی تواند فارغ از اتـکاء به علم دانشـمندان و نخبگان 

راه توسـعه و پیشـرفت را طـی کند.

مدیر کانون های زبان ایران استان کرمان در پاسخ به اعتراض مدرسین:

سال جدید بین
 ۲۵ تا ۶۵ درصد

حقوق ها افزایش یافته
ارو

  فر
س:

عک
بعـد از یکسـال از سـفر 
ریاسـت جمهـوری بـه 

کرمـان میـزان تحقـق وعده هـا ۱۰ درصد هم 
نبوده است. بنا به گزارشـی که رییس سازمان 
مدیریـت و برنامه ریزی در شـورای برنامه ریزی 
و توسـعه اسـتان ارائه می دهد سـال گذشـته 
فقـط ۲۱۲ میلیارد تومـان از اعتبـارات ۲هزار 
و ۱۶۵ میلیارد تومان سـفر ریاسـت جمهوری 
بـه کرمـان در سـال ۱۴۰۱ امـده کـه برابـر ۹.۸ 

اسـت.

معـاون پژوهـش آمـوزش و پرورش اسـتان 
کرمـان گفـت: دریافـت پـول نقـد از اولیـای 
دانـش آمـوزان تحـت هـر شـرایطی ممنـوع 

برخـورد  متخلفـان  بـا  و  اسـت 
 . د می شـو

مدیـر عامـل شـرکت سـرمایه گذاری مـس 
سرچشـمه در جلسـه بررسـی رونـد سـاخت 
»کاروانسـرا و بازار طا و جواهر امـام خمینی 
)ره(« ضمن اسـتقبال از نگاه مسئولان کرمان 
بـه پروژه هـای توسـعه ای، بـر ضـرورت حفظ 
جایگاه و حریم مسـجد امـام خمینـی )ره( به 

عنـوان یـک بنـای تاریخـی و فرهنگی 
در اجـرای ایـن طـرح تاکیـد کرد.

صفحه  8 را 
بخوانید 

صفحه  8  را 
بخوانید

2

8
3

2
ادامه مطلب را در

 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه 8  بخوانید 

هزینه سقف بالای سر از حداقل مصرف کالری بالا زد 

مستاجرها حداقل کالری مستاجرها حداقل کالری 
مصرفی انسان زنده را نگرفتند مصرفی انسان زنده را نگرفتند 

لبـات  اسـتاندار کرمـان بـا اشـاره بـه آغـاز پرداخـت مطا
گنـدم کاران گفـت: تاکنـون ۲۱۲ هـزار تـن گنـدم تحویـل 
سـیلوهای اسـتان شـده و ۴۰ درصـد مطالبـات گنـدم کاران 
کار در  اسـتان پرداخـت شـده اسـت. محمدمهـدی فـدا
کمیسـیون برنامه ریـزی، هماهنگـی و نظـارت بـر مبـارزه بـا 

قاچاق کالا و ارز اسـتان کرمان با اشـاره به برداشـت محصول 
گندم اسـتان بویژه جنوب این اسـتان و مطالبات گندم کاران 
افـزود: تاکنـون ۲۱۲ هـزار تـن گنـدم بـه سـیلوهای اسـتان 
تحویـل و هزینـه حـدود ۸۰ هـزار تـن آنهـا بـه گنـدم کاران 

پرداخـت شـده اسـت.
سال پنجم      شماره پیاپی 148۰      دوشنبه 8 خردادماه 14۰2      8 صفحه      قیمت ۵۰۰۰  تومان

استاندار اعلام کرد

۴۰ درصد مطالبات گندم کاران کرمان پرداخت شد

وعده  رئیسی در سفر به کرمان هنوز 
عملی نشده

کمتر از ۱۰ درصد 
اعتبارات سفر ریاست 

جمهوری به کرمان آمد

دریافت وجه نقد در 
مدارس ممنوع!

مشارکت شهرداری کرمان و شرکت 
سرمایه گذاری مس

کاروانسرای بازار طلا و 
جواهر احداث می شود

فراخوان مناقصه عمومی
آگهی شماره : 36/الف/3- 1402 م 

وزارت نیرو
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

)مادر تخصصی(

شرکت آب و فاضلاب
استان کرمان

وزارت نیرو
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

)مادر تخصصی(

شرکت آب و فاضلاب
استان کرمان

شـرکت آب و فاضلاب اسـتان کرمان در نظر دارد مناقصه مشـروحه ذیل :  موضوع : بازسـازی شـبکه و انشـعابات آب در سـطح مجتمع های بم را با برآورد  
۵3.8۵3.383.۵27 ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار : 2.692.7۰۰.۰۰۰ ریال به شـماره فراخوان : 2۰۰2۰۰۵963۰۰۰۰47 سـامانه سـتاد.

از محـل اعتبـارات عمرانـی و بـا حداقـل تعـداد شـرکت کننـدگان 2 نفـر را از طریـق سـامانه تـدارکات الکترونیکـی دولت بـه  برگزار نمایـد. لذا از کلیه شـرکت 
هایـی کـه دارای گواهـی صلاحیـت معتبـر در رشـته آب بـا حداقـل رتبه ۵ از سـاجات و همچنیـن صلاحیت ایمنی )معتبـر( صـادره از اداره کار و رفـاه اجتماعی 

مـی باشـند، دعوت می شـود.
کلیـه مراحـل برگـزاری مناقصـات از دریافـت اسـناد مناقصات تا ارائه پیشـنهاد مناقصه گران و بازگشـایی پاکـت ها از طریق درگاه سـامانه تـدارکات الکترونیکی 
دولـت )سـتاد( بـه آدرس www.setadiran.ir انجـام خواهـد شـد و لازم اسـت مناقصـه گـران در صـورت عـدم عضویت قبلـی ، مراحل ثبت نام در سـایت 
مذکـور و دریافـت گواهـی امضـای الکترونیکـی را جهت شـرکت در مناقصه محقق سـازند. مشـخصات این مناقصه در سـایت شـرکت مهندسـی آب و فاضلاب به 

آدرس www.abfakerman.ir موجـود می باشـد.
تاریخ انتشار مناقصه: روز دوشنبه تاریخ 14۰2.۰3.۰8 

مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد تا ساعت 19:۰۰ روز پنج شنبه تاریخ 14۰2.۰3.18
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه : تا ساعت 19 روز دوشنبه تاریخ 14۰2.۰3.29

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت تا ساعت 13:۰۰ روز دوشنبه مورخ 14۰2.۰3.29 
زمان برگزاری مناقصه: ساعت ۰9:۰۰ صبح روز سه شنبه تاریخ  14۰2.۰3.3۰

اطلاعـات تمـاس دسـتگاه مناقصـه گـزار جهت دریافت اطلاعات بیشـتر در خصوص اسـناد مناقصـه و ارائه پاکت الـف:  آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شـرکت آب 
و فاضـلاب اسـتان کرمان- دفتر قراردادها - تلفـن: ۰34-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - ۰21 
دفتر ثبت نام: 88969738 و 8۵193768

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

 آب امانتی الهی برای همگان، پس با صرفه جویی در آن، امانتداری صالح باشیم.
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خبر خوش معاون رئیس جمهور
 برای بانوان ایرانی

معاون رئیـس جمهـور در امـور زنـان و خانـواده گفـت: تنظیم نظـام واره 
شـغلی بانـوان می توانـد خبـر بسـیار خوبـی در حـوزه زنان محسـوب شـود.
به گزارش کاغذ وطـن به نقل از ایرنا، انسـیه خزعلـی در برنامـه زنده »پل 
مدیریـت« رادیو تهـران، به تشـریح فعالیت های انجام شـده ایـن معاونت 
در دهه کرامت پرداخـت و اظهار داشـت: در دهه کرامـت، تمرکز برنامه ها 
بـر روی دختـران عزیزمـان بود کـه جشـن های متعـددی را به مناسـبت 

میلاد حضـرت معصومـه)س( در نقاط مختلف کشـور برگـزار کردند.
وی افزود: قدردانـی از دختـران قهرمان ورزشـکار و دختـران فعال فضای 
مجازی، برگـزاری نشسـت هایی با حضور دختـران توانمنـد در حوزه های 
مختلـف علـوم دانشـگاهی، ورزشـی، شـرکت های دانش بنیـان، فضـای 
مجـازی از جمله اقدامـات معاونت زنان بـرای روز دختران اسـت که از این 
توانمندی هـا باید در جهـت توانمندسـازی، کسـب مهارت های بیشـتر و 

قدرتمند شـدن بیشـتر این دختران، پشـتیبانی شـود.
معاون رئیس جمهور در امـور زنان و خانواده خاطرنشـان کـرد: در این ایام 
از ویترین دختـران در پیام رسـان های داخلی سـروش و بله رونمایی شـد 
کـه ایـن ویترین هـا می توانـد خدمـات خوبـی را در بـرای توانمندسـازی 

دختـران ارائـه کند.
خزعلی در پاسـخ به سـوال مجری کـه »در دهـه کرامت چه خبر خوشـی 
را بـرای بانـوان دارید؟« با اشـاره بـه تلاش های انجام شـده جهـت تنظیم 
نظام واره شـغلی زنـان افـزود: تنظیم ایـن نظـام واره شـغلی می تواند خبر 
بسـیار خوبی در حوزه زنان محسـوب شـود زیرا هم بـرای بانـوان خانه دار 
که تمایل بـه شـغل های موقـت و پاره وقـت دارند و هـم برای سـاماندهی 
اشـتغال بانـوان کارمنـد که دغدغـه بحق رسـیدگی بیشـتر به خانـواده و 

تربیت فرزنـدان را دارنـد، خبر خوبی اسـت.

تسهیل تامین داروهای گرانِ
 تک نسخه ای

مدیـرکل دارو و مـواد تحـت کنتـرل سـازمان غـذا و دارو از اقدامـات این 
سـازمان به  منظـور تسـهیل تهیـه داروهـای تک نسـخه ای خبـر داد و در 
عین حـال تاکید کرد که پزشـکان جهـت جلوگیری از تحمیل مشـکلات 
تامین و هزینه های سـنگین به بیماران، داروهای فهرسـت رسـمی کشور 

را تجویـز کنند.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقل از ایسـنا، دکتـر محمـد پیکان پـور در این 
رابطه اظهـار کـرد: در گذشـته بیماران بـرای تهیـه داروی تک نسـخه ای 
باید به سـازمان غـذا و دارو مراجعـه می کردند، امـا خوشـبختانه به تازگی 
با راه اندازی سامانه تیکتینگ به آدرس khedmat.fda.gov.ir این 

خدمـات در بسـتر الکترونیک به بیمـاران ارائه می شـود.
وی افزود: بیمـاران بـرای دریافت داروهای تک نسـخه ای خـود می توانند 
با مراجعه بـه سـامانه تیکتینـگ، ثبت نـام کـرده و بـا بارگـذاری مدارک 
پزشـکی خـود و دریافـت تاییدیـه، بـه داروخانـه معرفـی شـده مراجعه و 

داروی خـود را دریافـت کنند.
مدیرکل داروی سـازمان غذا و دارو با اشـاره به مشـکلات بیماران در تهیه 
داروهای تـک نسـخه ای و زمـان تحویـل دارو نیز، اظهـار کرد: لیسـتی از 
مصرف یکسـاله داروهای تک نسـخه ای تهیه و با قیمت بسـیار مناسـب تر 
در فراخـوان، در دسـتور تامیـن قـرار گرفـت کـه امیدواریـم از ایـن پـس 

مشـکلات بیمـاران در این حـوزه نیز حل شـود.
وی تاکید کرد: باید توجه داشـت که داروهای تک نسـخه ای هـم از لحاظ 
تحمیـل هزینه هـای سـنگین و هم تامیـن برای بیمـار مشـکلات فراوانی 
را ایجاد می کنـد که پزشـکان باید بـرای جلوگیـری از ایجاد این مسـائل، 
حسب قوانین بالادسـتی، داروهای فهرسـت رسمی کشـور را برای درمان 

بیماران تجویـز کنند.

مقوله هنر در جهـان بعضا می تواند با شـهرت فعالان 
حـوزه همراه باشـد؛ به خصـوص در حوزه هایـی که با 
اجرای زنـده و تصویر همراه اسـت. زمانی که شـهرت 
بـه دسـت بیایـد، بـه دنبـال آن پـول نیـز می آیـد، 
قدرت هـم می آید، ولـی ماندگاری شـهرت وابسـته 
می شـود بـه تـداوم حضـور یـا گاه حاشیه سـازی به 
قصد حضـور؛ به گونه ای که در موسـیقی و سـینمای 
جهـان بارهـا دیده ایـم کـه خواننـدگان یـا بازیگران 
بـا ایجـاد حاشـیه هایی، عامدانـه سـعی بر یـادآوری 
خـود بـه مخاطب یـا بیشـتر دیده شـدن داشـته اند؛ 
حتی اگر ایـن اخبار و حواشـی در مـواردی به قیمت 

تخریـب وجهه شـان تمام شـود.
اگـر بخواهیم بـه ایـن امـر از بعُـد دیگـری و از منظر 
جهانی هم نـگاه کنیـم، بایـد گفـت زمانی کـه افراد 
 )entertainment وارد حـوزه سـرگرمی )
می شـوند، نیـاز دارنـد کـه مـدام در صـدر اخبـار 
باشـند تا بتوانند آثار و محصـولات خـود را به فروش 
برسـانند و بـه فعالیت خـود ادامـه دهند. بـه همین 
جهـت کمپانی هایـی کـه بـا ایـن افـراد همـکاری 
دارند و بـه نوعی اسپانسـر آنهـا می شـوند، به محض 
دیدن افُـت تعداد هـواداران و یـا قرار گرفتـن فرد در 
سراشـیبی شـهرت، بـا برنامه ریـزی قبلـی حواشـی 
خاصـی را در قالب روابط شـخصی، رفتارهای عجیب 
حیـن اجـرای کنسـرت ها یـا برخوردهـای حتـی 
ناشایسـت بـا طرفـداران آنهـا بـه وجـود می آورند و 
اینگونه آن سـلبریتی و کمپانـی اسپانسـر او به علت 
وایرال شـدن نام آن فرد به سـود قابل توجهی دسـت 

پیـدا می کننـد.
نمونه ایـن حواشـی را می تـوان در اتفاقـات پیرامون 
»جاسـتین بیبر« مشـاهده کرد؛ به گونـه ای که تنها 
با یک سـرچ سـاده در اینترنت می توانیـد ویدیوهای 
بسیاری از رفتارهای حاشیه سـاز این خواننده جوان 
را مشـاهده کنید؛ از مقاومـت او بـرای عکس گرفتن 
با یک فـرد معلول گرفتـه تا توهیـن بـه طرفدارانش 

و رها کردن کنسـرت وسـط اجرا و ... .
ایـن دسـت حاشیه سـازی ها بـرای افـراد در ایـران 
نیـز رخ می دهـد و درسـت در زمانی که شـاید گمان 
کنیم، انتشـار یک ویدئوی عجیب در فضای مجازی، 
به ضرر فـرد اسـت، در مقابل بـه نفع او باشـد؛ چراکه 

در عصـر تکنولـوژی، فضـای مجـازی نقـش بسـیار 
مهمـی در انتقـال اطلاعـات بـازی می کند تـا حدی 
کـه خیلـی وقت هـا آغـاز بعضـی خبرهـا و جریـان 
سـازی هـا از همین رسـانه و فضـای مجازی اسـت.

بارهـا هـر کـدام از مـا دیده ایـم کـه بـه یـک بـاره 
خبرهایی از سـلبریتی هایی که  شـاید فراموش شده  
باشـند، در فضای مجـازی وایـرال می شـود و آن فرد 
سـر زبان هـا می افتـد؛ حـال ایـن خبرهـا می تواننـد 
سـاختگی، منفی و یـا در راسـتای یک اتفـاق مثبت 
باشـند ولی به هـر حـال آن سـلبریتی را بـه هدفش 

خواهند رسـاند.
شـاید بتوان نمونه ایرانی ایـن اتفـاق را در ویدیوهای 
منتشرشـده از بازیگـری مشـاهده کـرد کـه در 
شـرایطی که مدت ها بـود خبـر خاصی از او نشـنیده 
بودیـم و اجـرای مسـابقه تلویزیونـی اش را هـم از او 
گرفتـه بودنـد، امـا به یـک بـاره بـا تصاویـری از ابراز 
علاقه شـدید و احاطـه شـدن او توسـط طرفدارانش 
روبه رو شـدیم؛ اتفاقی که شـاید بتـوان آن را از پیش 
برنامه ریـزی شـده دانسـت. انتشـار ویدئوهایـی از 
افتـادن مهمـان برنامـه روی زمیـن، گرفتـن قلـب 
یک مجـری در حیـن اجـرای زنـده، اظهار نظـر غیر 
متعـارف یـک بازیگـر دربـاره قومـی خـاص در یک 
برنامـه و حاشـیه هـای دنبالـه دار پـس از آن، اعـلام 
خبرهای جعلـی از مرگ یـک بازیگر فراموش شـده، 
همه و همه را مـی تـوان در ردیف مـواردی اینچنین 

فـرض کـرد.
در حـوزه موسـیقی نیز حاشـیه سـازی هایـی از این 
دسـت کم پیش نیامده اسـت کـه گاه در شـخصیتی 

چـون »تتلـو« بـه اوج خود می رسـد.

در بیـن مـوارد اخیـر هم مـی تـوان به مشـکل پیش 
آمده در صـدای یکـی از خواننده های کشـورمان در 
حین اجرای زنده کنسـرتی در شهرسـتان ها اشـاره 
کرد که در ادامـه همراهی هـواداران بـا او را به دنبال 
دارد. ایـن تصاویـر کـه خـود گویـای مطلـب خـاص 
و ویـژه ای نیسـت، زمانـی کـه بـا توضیحـات ویدیو 
همراه و  وایرال می شـود، در حقیقـت ذهن مخاطب 

را بـه سـمتی خـاص هدایـت می کند.
به هر جهـت، بـا در نظر گرفتـن احتمـالات، تصمیم 
گرفتیـم ایـن نـوع اتفاقـات را از نقطـه نظـر یکـی از 
هنرمندان موسـیقی بررسـی کنیم و در همین راستا 
گفت وگویی داشـتیم با حمیـد بهروزی نیـا ـ نوازنده 
تـار و آهنگسـاز. ایـن هنرمنـد در ابتـدا بـا اشـاره به 
اتفـاق اخیر گرفتگـی صدا که بـرای یکـی از خواننده 
های کشـورمان طـی کنسـرتش رخ داده اسـت، این 
نکته را یادآور می شـود کـه اگر اجـرای هنرمند زنده 

باشـد چنیـن اتفاقاتی رایج اسـت.
او توضیح می دهـد: توانایی موسـیقیدان ها در اجرای 
صحنـه ای و زنـده معلـوم می شـود؛ زیرا حیـن تولید 
اثـر موسـیقی در اسـتودیو، هر قسـمت چندیـن بار 
ضبـط می شـود و نـت فالـش اصـلاح می شـود. ولی 
در اجـرای صحنـه ای، خواننـده و نوازنـده باید همان 
لحظـه بهترین عملکـرد خود را بـه نمایـش بگذارند.

بهروزی نیـا بـه ایسـنا می گویـد: حـال بـا فاکتـور 
گرفتـن خواننده ها یـا نوازنده هایـی کـه در برگزاری 
کنسـرت پلی بـک می کننـد، بایـد در نظـر بگیریـم 
کـه در اجراهـای زنـده هـر اتفاقـی ممکن اسـت رخ 
دهـد کـه شـاید تماشـاگر از آن بی خبـر باشـد. یکی 
از مهمتریـن آنها صدابرداری اسـت که ممکن اسـت 
خواننـده و یـا نوازنده هـا صـدای یکدیگـر را خـوب 
نشـنوند که امـری طبیعـی و تأثیرگـذار بـر عملکرد 

آنها اسـت.
او همچنیـن عنـوان می کنـد که حیـن یـک اجرای 
زنـده اتفاقـات دیگـری ماننـد سـرفه و عطسـه در 
اثـر افکت هـای بخارسـاز و دودزای روی صحنـه، 
ممکـن اسـت در صـدای خواننـده تاثیرگـذار باشـد 
که احتمـالا در مـورد اخیر ایـن خواننده کـه تاکنون 
اجراهای زنده خوبـی را هم ارائـه داده ، امری طبیعی 

بـوده اسـت.

سلبریتی های 
حاشیه ساز!
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خبر
معاون قضایی دادستان کل کشور

ممنوعیت ماندن 
خودروی توقیفی قبل از 

۱۴۰۰ در پارکینگ 
معـاون قضایـی دادسـتان کل کشـور بـا 
اشـاره به اینکه نبایـد خودروهـای توقیفی 
مربوط بـه قبـل از 14۰۰ در پارکینگ های 
شـورای هماهنگـی مبـارزه بـا مـواد مخدر 
داشـته باشـیم، گفـت: بایـد خودروهـای 
موجود نیـز بـر براسـاس تاکیدات ریاسـت 
قـوه قضاییـه تعییـن تکلیـف شـوند. علـی 
جمـادی در نشسـت کمیتـه حقوقـی و 
قضایـی شـورای هماهنگی مبـارزه بـا مواد 
مخـدر اسـتان کرمـان اظهـار کـرد: تعیین 
تکلیـف خودروهـای موجـود در پارکینـگ 
مرکزی شـورای هماهنگـی مبارزه بـا مواد 
مخـدر و سـاماندهی ایـن پارکینـگ هـا به 
صورت ویژه مـورد تاکید قرار گرفته اسـت. 
او در ادامـه بیـان کـرد: کرمـان در زمینـه 
مبارزه بـا پدیده خانمان سـوز مـواد مخدر، 

اسـتانی پیشـرو در کشـور اسـت.
جمـادی افزود: بـا توجه به اینکـه پارکینگ 
شـورای هماهنگی مبارزه با مـواد مخدر در 
اسـتان کرمـان وضعیت مناسـبی نـدارد و 
مسـقف نیسـت، باید رونـد تعییـن تکلیف 
خودروهـا سـرعت یابـد. معـاون قضایـی 
دادسـتان کل کشـور گفـت: بایـد در یـک 
فرصـت حداکثر سـه ماهه و با بـه کارگیری 
ضابطـان و قضـات صاحـب نظـر، تعییـن 
تکلیـف خودروهـای موجـود در پارکینـگ 
هـای شـورای هماهنگـی مبـارزه بـا مـواد 
مخدر اسـتان کرمان صـورت گیـرد و قطعا 
نظارت های دقیق ریاسـت کل دادگستری 
اسـتان کرمان بر این موضوع تـداوم خواهد 

داشـت.
او بیان کـرد: کرمـان از اسـتان های اولویت 
دار در واگـذاری خودروهـای توفیقـی برای 
اختصـاص بـه مبـارزه بـا مـواد مخـدر قرار 

دارد.
جمـادی افـزود: دربـاره شناسـایی امـوال 
قاچاقچیـان و ضربـه بـه بنیـان هـای مالی 
باندهای قاچاق باید کار جدی صورت گیرد 
و هنر یـک قاضی و ضابـط این اسـت که در 
پرونـده هـای قاچاق مـواد مخـدر بـه ویژه 
قاچاق هـای کلان ضربه اساسـی بـه بنیان 

های مالـی قاچاقچیـان وارد شـود.

دریافت وجه نقد در 
مدارس ممنوع!

معاون پژوهـش آمـوزش و پرورش اسـتان 
کرمـان گفـت: دریافت پـول نقـد از اولیای 
دانـش آمـوزان تحت هـر شـرایطی ممنوع 
اسـت و بـا متخلفـان برخـورد می شـود. 
رضـا امیری فـرد گفـت: بایـد بـه گونـه در 
حـوزه سـازمانی عمـل کنیـم کـه مدیـون 
مردم، جامعـه و دانش آموزان نباشـیم. او در 
خصوص اجرای طـرح رتبه بنـدی معلمان 
گفـت: اجـرای طـرح رتبـه بنـدی، اقدامی 
ماندگار از دولت سـیزدهم در تاریخ آموزش 
و پرورش اسـت که نقش موثـری در ارتقای 
کیفیـت فعالیت های آموزشـی و پرورشـی 
دارد. امیـری فرد بـا بیان اینکه سـاماندهی 
نیـروی انسـانی در آمـوزش و پـرورش 
اسـتان از دی مـاه 14۰1 آغاز شـده اسـت 
بر سـاماندهی موثر نیـروی انسـانی ادارات 
آمـوزش و پـرورش شهرسـتان ها و مناطق 
اسـتان بر اسـاس نیاز در تابسـتان پیش رو 
تاکیـد کـرد. معـاون پژوهـش، برنامه ریزی 
و توسـعه منابـع آمـوزش و پرورش اسـتان 
کرمـان بـا بیـان اینکـه سـاماندهی بهینـه 
نیروی انسـانی مـدارس، مهمتریـن راهبرد 
آموزش و پرورش اسـتان در نقل و انتقالات 
فرهنگیـان اسـت، افـزود: صرفـه جویـی 
نیـروی انسـانی مهمترین صرفـه جویی در 

نظـام تعلیـم و تربیت اسـت.
امیری فـرد با اشـاره بـه اجـرای برنامه های 
اثر بخش و مفید در هفته گرامیداشت مقام 
معلم بیـان کرد: احتـرام به معلـم احترام به 
ارزش هاسـت و بر ایـن مهم در آیـات قرآن 
کریم، بیانـات و احادیث ائمـه اطهار علیهم 
السـلام و فرمایشـات حضرت امـام خمینی 
ره و مقـام معظـم رهبـری مدظلـه العالـی 

تاکید شـده اسـت.
او با اشـاره بـه رشـد 1۰ برابـری درآمد های 
اختصاصـی آمـوزش و پـرورش اسـتان در 
یکسـال اخیر گفت: سـاماندهی درآمد های 
اختصاصـی مهمتریـن راهبـرد آمـوزش و 
پـرورش اسـتان در راسـتای خلـق درآمـد 
پایدار بـرای برون رفـت آمـوزش و پرورش 
اسـتان از مشـکلات مالی و اعتباری اسـت.
امیری بر تشکیل تیمی متشـکل از عاملان 
ذیحساب و معاونان پشـتیبانی ادارات برای 
ارزیابـی و نظـارت بـر هزینـه کـرد و امـور 
مالی مـدارس تاکید کـرد و افـزود: دریافت 
پـول نقـد از اولیـای دانـش آمـوزان تحـت 
هـر شـرایطی ممنـوع اسـت و بـا متخلفان 

برخـورد می شـود.
معـاون پژوهـش، برنامـه ریـزی و توسـعه 
منابع آمـوزش و پرورش اسـتان بر پیگیری 
ثبت سـفارش کتب درسـی دانـش آموزان 
در مـدارس تاکیـد کـرد و گفـت: ادارات 
آمـوزش و پـرورش بـه صـورت ماهیانـه در 
زمینه ثبت صـدور کتـب درسـی ارزیابی و 

رتبـه بنـدی می شـوند.

تبعات قاچاق مواد مخدر برای کرمان
دادستان کرمان:

 ۶۰ درصد از مواد مخدر 
کشور از استان عبور می کند

دادسـتان کرمان با اشـاره به تبعات قاچاق مواد مخدر برای اسـتان 
گفـت: 6۰ درصـد از مـواد مخـدر کشـور از اسـتان عبـور می کنـد 
و مسـئله محکومـان دسـتگاه قضائـی و خانـواده آن هـا را داریـم؛ 
تهدیـدات اقتصادی ناشـی از قاچـاق و احسـاس ناامنـی و گروگان 
گیـری هایی کـه مربـوط بـه ایـن حـوزه اسـت، از دیگر مشـکلات 

اسـتان است.
مهـدی بخشـی در نشسـت کمیتـه حقوقـی و قضائـی شـورای 
هماهنگـی مبـارزه با مـواد مخـدر اسـتان کرمان بـا حضـور معاون 
دادسـتان کل کشـور با اشـاره به موضوع تعیین تکلیف خودروهای 
توقیـف شـده در شـورای هماهنگـی مبـارزه بامـواد مخدر اسـتان 
اظهار کرد: زیرسـاخت فروش و مزایـده خودروها در کرمـان فراهم 
اسـت اما کمبود امکانات شـورای اسـتان از لحاظ نیـرو و امکانات از 

مشـکلاتی اسـت که بـا آن مواجه هسـتیم.
او بـا تاکید بر اینکـه در زمینـه حفاظت از امـوال توقیفی نیاز اسـت 
توجه بیشـتری صورت بگیرد، افزود: در پروتکل تحویل خودروهای 
توقیفی و کارشناسـی قیمت خودرو مشـکل وجود دارد و پارکینگ 
غیراسـتاندارد اسـت و نحـوه نگهداری، موجـب تضییع بیـت المال 

. ست ا
دادسـتان کرمان در بخـش دیگری از سـخنانش با اشـاره به تبعات 
قاچاق مواد مخدر برای اسـتان بیان کـرد: 6۰ درصـد از مواد مخدر 
کشور از اسـتان عبور می کند و مسئله محکومان دسـتگاه قضائی و 
خانواده آنها را داریم؛ تهدیدات اقتصادی ناشـی از قاچاق و احسـاس 
ناامنی و گـروگان گیـری هایـی که مربـوط به ایـن حوزه اسـت، از 

دیگر مشـکلات اسـتان است.
او با اشـاره به تبعـات بیـن المللـی قاچـاق موادمخدر برای کشـور، 
افـزود: وفـور سـلاح در ایـن زمینـه و در قالب قاچـاق مـواد مخدر، 
طلاق هایی که به دلیل این مسـائل صـورت می گیـرد و هزینه های 
کلان مادی و معنوی اسـتان کرمان در مبارزه با مواد مخدر از جمله 
مشـکلات مربوط به این مسـئله اسـت لذا خواسـتار نگاه ویژه ستاد 

مبارزه بـا مواد مخـدر به اسـتان کرمان هسـتیم.
بخشـی تصریح کرد: لازم اسـت همکاران اسـتان کرمان در عایدی 
حاصـل از فروش امـوال توقیفی شـورای هماهنگـی مبارزه بـا مواد 

مخدر بـه ویژه نیروهـای فراجا و .... پشـتیبانی شـوند.

معاون فرهنگی وزارت علوم در شورای فرهنگ عمومی 
جنوب کرمان:

مسائل و مشکلات را روی 
میز دانشگاه بگذارید

معاون فرهنگـی و اجتماعـی وزارت علـوم، تحقیقات و فنـاوری در 
جلسـه شـورای فرهنـگ عمومـی جنـوب کرمـان گفت: مسـائل و 
مشـکلات را روی میز دانشـگاه بگذاریـد و به تبـع آن مجموعه های 
تاثیرگـذار در کنـار دانشـگاه قـرار گیرند و بـه رفع مشـکلات مردم 

کمـک کنند.
عبدالحسـین کلانتری گفـت: کرمان مهـد فرهنگ ایثار و شـهادت 
اسـت؛ رشـادت های مـردان این مـرز و بـوم زبانزد اسـت و گل سـر 

سبد آنها سـردار شـهید حاج قاسـم سـلیمانی است.
کلانتـری تاکیدکـرد: دانشـگاه بایـد مرزهـا را با مـردم بـردارد و به 
جامعه اعلام کند چـه خدماتـی می تواند ارائـه کند و چـه خدماتی 

دریافت شـود.
معـاون فرهنگـی و اجتماعـی وزارت علـوم با اشـاره به فرمایشـات 
رئیس جمهـور کـه گفتنـد دانشـگاه ها بایـد مسـئولیت اجتماعی 
خودشـان را در جامعـه اجـرا کننـد، افـزود: مسـائل و مشـکلات را 
روی میز دانشـگاه بگذاریـد و بـه تبـع آن مجموعه هـای تاثیرگذار 
در جنوب کرمـان در کنار دانشـگاه قـرار گیرند و به رفع مشـکلات 

مـردم کمـک کنند.
کلانتـری در ارتباط بـا ارتباط حـوزه و دانشـگاه تصریح کـرد: حوزه 
و دانشـگاه باید از مسـائل تئوریک عبور کنند و با تشـکیل میزهای 
مشـترک جایـی کـه طلبـه، اسـتاد و دانشـجو در کنـار هـم تلاش 
می کننـد وارد فـاز اجرایـی شـوند و اینجاسـت کـه وحدت شـکل 
می گیـرد. او رشـد دانشـگاه را پیشـرفت و توسـعه منطقـه خواند و 
بیان داشـت: انقـلاب به مـردم خدمت کـرده اسـت؛ مواظبت کنیم 
گرای اشـتباه بـه دانشـجویان و جامعه از تریبـون دانشـگاه ندهیم.
کلانتـری افـزود: خانه هـای نـوآوری و خلاقیـت در عرصه مسـائل 
اجتماعـی و شـهر موفق عمـل کردنـد و در حـل مشـکلات جامعه 
نقش بسـزایی ایفا کرده اند، تـلاش کنید ایـن کانون را در دانشـگاه 

جیرفـت راه انـدازی کنید.
او در رابطـه بـا تاسـیس دانشـکده و رشـته های جدید در دانشـگاه 
جیرفـت خاطـر نشـان کـرد: هـر دانشـجویی کـه اینجـا تحصیـل 
می کند اگـر پـس از دانـش آموختگـی بیـکار بمانـد همگی مـا در 

مقابـل او مسـئولیت داریـم.
معـاون فرهنگی و اجتماعـی وزارت علـوم با بیان اینکه در تأسـیس 
رشـته های جدیـد باید دقـت به خـرج دهیم تـا نیازهـای منطقه را 
مرتفـع کنیم گفـت: فرمایشـات مقـام معظم رهبـری را نسـبت به 

امیدافزایی در سـطح دانشـگاه فرامـوش نکنیم.

خبر بانک ها دست کشاورزان را خالی گذاشتند
 رئیس بنیاد ملی گندم کاران کشور:  بانک ها مکلف شده اند حداقل ۱۵درصد از منابع داخلی خود را صرف تسهیلات بخش کشاورزی 

کنند اما به دلایل مختلفی بجز بانک کشاورزی بقیه امتناع می کنند
گزارش

بازار
رئیس بنیـاد ملی گندمـکاران ضمن گلایـه از کم بودن 
اعتبـارات تخصیصـی بـه کشـاورزی می گویـد: بانکهـا 
مکلف شـده اند حداقل 1۵درصـد از منابـع داخلی خود 
را صرف تسـهیلات بخش کشـاورزی کنند اما به دلایل 

مختلفـی امتنـاع می کنند.
 بخـش کشـاورزی کشـور بـا مسـائل از جملـه افزایش 
چنـد برابری قیمـت نهاده هـا، باز و بسـته شـدن زمینه 
صادراتـی بـه صـورت بـه اصطـلاح یک شـبه و بـه هم 
ریختن بازارهای صادراتی و همچنین نوسـازی نشـدن 
تجهیزات و ماشین آلات کشـاورزی و غیره همراه است. 
بـا ایـن وجـود یکـی از اصلی تریـن مسـائلی کـه بهـره 
بـرداران بخـش کشـاورزی بـا آن درگیر هسـتند بحث 
کم بـودن اعتباراتی اسـت که بـه این بخـش تخصیص 
داده می شـود و از سـوی دیگـر بـه گفتـه کارشناسـان 
همـان انـدک اعتبـارات هم بـه طـور کامـل تخصیص 

داده نمی شـود.

تعلل بانکها در اعطای تسهیلات
 به بخش کشاورزی

عطاالـه هاشـمی فعـال بخـش و رییـس بنیـاد ملـی 
گندمـکاران کشـور در خصوص اینکـه چرا اعتبـارات و 
تسـهیلات بخش کشـاورزی طـی سـالهای اخیـر تا به 
این حـد محدود شـده اسـت، گفـت: ابتـدا بایـد بدانید 
کـه اعتباراتـی کـه بـرای بخـش کشـاورزی اختصاص 
داده می شـود صـد درصد عملیاتـی نمی شـود و محقق 

نمی گـردد.
در حالـی کـه بانـک هـا مکلـف شـده انـد حداقـل 
1۵درصـد از منابـع داخلـی خـود را خـرج تسـهیلات 

بخـش کشـاورزی کنند بـه دلایـل مختلفـی همچون 
ریسـک بالای ایـن بخـش از ایـن کار امتنـاع می کنند.
هاشـمی افـزود: مسـاله اینجا اسـت که سـالیان سـال 
اسـت مجلـس بـه بانک هـا تکلیـف کـرده حداقـل 1۵ 
درصـد از منابـع داخلـی خـود را بایـد خرج تسـهیلات 
بخـش کشـاورزی کننـد و در برخـی مواقـع هـم حتی 
تـا 2۰ درصد هـم تکلیف شـده بود. امـا تنهـا بانکی که 
توانسـته نسـبتا به ایـن وظیفـه خـود عمل کنـد بانک 
کشـاورزی اسـت و مابقـی بانک هـا اصولا سـراغ بخش 
کشـاورزی نرفته انـد و اگـر رفتـه باشـند هـم حداقل 2 

درصـد خواسـته اند ایـن کار را انجـام بدهنـد.
او در پاسـخ به این سـوال که چـرا بانکها به ایـن وظیفه 
خـود عمـل نمی کننـد، گفـت: غالبـا بانکهـا ترجیـح 
می دهنـد تسـهیلات زود بـازده باشـد و سـریع تر 
سـرمایه ها برگـردد. از سـوی دیگـر بانک هـا ترجیـح 
می دهنـد در سـرمایه ای کـه در قالـب تسـهیلات 
پرداخـت می کننـد بـه اصطـلاح اسـترس و ریسـک 

پاییـن باشـد.
هاشـمی ادامـه داد: از سـوی دیگـر ممکن اسـت به این 
دلیـل باشـد کـه کشـاورز نمی توانـد از طریـق قانونـی 
از بانـک هـا پیگیـری کند کـه بـر فـرض چـرا از منابع 

تخصیـص یافتـه بـه او چیـزی داده نمی شـود.
این فعـال بخـش کشـاورزی همچنیـن اذعان داشـت: 
از سـوی دیگر سـود تسـهیلات به قـدری بالا اسـت که 
اصلا بـرای کشـاورز صرفه ندارد تسـهیلاتی بـر فرض با 

نـرخ 23 درصـد بگیرد.

تشکل های بخش کشاورزی هیچ گاه به بازی 
گرفته نمی شوند

هاشـمی بـا بیـان اینکـه کشـاورزی بخشـی اسـت که 

همیشـه مظلـوم واقع شـده گفـت: مسـاله اینجا اسـت 
کـه ایـن بخـش هیچـگاه تریبـون آنچنانـی در مجلس 
و دولـت نداشـته اند و نتوانسـته اند کار خـود را انجـام 
بدهنـد؛ یعنـی حتـی اگـر اتـاق یـا تشـکلی داشـته اند 
به بـازی گرفتـه نشـده اند و این امـر باعث شـده حقوق 
بخـش کشـاورزی را دولـت به هـر طریقـی کـه تمایل 
داشـت تضعیف کنـد. این در حالی اسـت که بخشـهای 
دیگری همچـون خدمات و صنعـت غالبا با سـرو صدا و 

جوسـازی حـق و حقـوق خـود را می گیرنـد.
او در خصـوص اینکـه تشـکیل شـورای قیمـت گذاری 
چقدر توانسـته در احقاق حق کشـاورزان نقش داشـته 
باشـد، گفـت: از دو سـال گذشـته و با تشـکیل شـورای 
قیمـت گـذاری بـا سیاسـت های حمایتـی، بخـش 

کشـاورزی دیگـر تریبونی دارد کـه از حق و حقوقشـان 
از طریـق تعییـن قیمت هـای مناسـب دفـاع کنـد. بـا 
ایـن وجـود تـلاش داریـم ایـن تشـکل و دیگر تشـکل 
های بخش را بـه تدریج وارد مسـائل کلان سـازیم و در 

تصمیـم گیری هـا بیـش از گذشـته دخیـل باشـیم.
هاشـمی در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه سـهم بخـش 
کشـاورزی از بودجه سـالانه غالبـا چقدر راضـی کننده 
و قابل قبول اسـت، گفـت: هیچ وقـت اعتبـارات بخش 
کشـاورزی در اندازه ای نبوده که بخش کشـاورزی لازم 
دارد. بـا ایـن وجود امسـال کمر همـت بسـته ایم که در 
قانون بودجه نیز نظریـات خود را ارائـه دهیم و پیگیری 
کنیـم تـا انشـالله بتوانیـم اعتبـارات در خـور شـان و 

شـخصیت بخـش کشـاورزی بگیریم.

زار
: با
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کاغذ استان

اسـتاندار کرمـان بـا اشـاره بـه آغـاز پرداخـت 
مطالبـات گندم کاران گفـت: تاکنـون 212 هزار 
تن گنـدم تحویل سـیلوهای اسـتان شـده و 4۰ 
درصـد مطالبـات گنـدم کاران اسـتان پرداخت 
شـده اسـت. محمدمهدی فداکار در کمیسـیون 
برنامه ریـزی، هماهنگـی و نظـارت بـر مبـارزه 
بـا قاچـاق کالا و ارز اسـتان کرمـان بـا اشـاره به 
برداشـت محصـول گنـدم اسـتان بویـژه جنوب 
ایـن اسـتان و مطالبـات گنـدم کاران افـزود: 
تاکنـون 212 هـزار تـن گنـدم بـه سـیلوهای 
اسـتان تحویـل و هزینـه حـدود 8۰ هـزار تـن 
آنهـا بـه گنـدم کاران پرداخـت شـده اسـت. 
اسـتاندار کرمـان خاطرنشـان کرد: طبـق گفته 
سرپرسـت وزارت جهـاد کشـاورزی، مطالبـه 
دیگـر گنـدم کاران نیز طی ایـن هفتـه پرداخت 
خواهـد شـد. او همچنیـن در خصوص سـوخت 
گلخانه داران اسـتان نیز تاکید کرد تـا با توجه به 
اینکه دولت، گازکشـی را تـا در گلخانه هـا انجام 
داده اسـت، گلخانـه داران نسـبت بـه گازکشـی 
مجموعـه خـود اقدام کننـد تا در سـال آینـده با 
مشـکل سـوخت مواجه نشـوند. فداکار با اشـاره 
بـه اینکـه سـال آینـده ظرفیـت قانونـی بـرای 
گازکشـی تا در گلخانه وجود ندارد، تصریح کرد: 
مراکز دولتی، دسـتگاه های اجرایی و شـرکت ها 

نیز موظف هسـتند تا نسـبت به گازکشـی اقدام 
کننـد. او ادامـه داد: بعضـا شهرسـتان ها زیر 1۰ 
درصـد گازکشـی انجـام داده انـد در حالـی کـه 
با مشـکل سـوخت مایـع و کپسـول هـم مواجه 
هسـتند؛ فرمانداران و شـهروندان باید نسبت به 
گازکشـی ادارات و منازل اقـدام کنند. اسـتاندار 
کرمان خاطرنشـان کرد: امسـال هیچ سـوختی 
بـه دسـتگاه های اداری، شـرکت ها، منـازل 
سـازمانی و دسـتگاه های دولتی داده نمی شـود 
و در مناطقـی کـه گازرسـانی صـورت گرفتـه 
اسـت حتما باید گازکشـی شـود. او گفـت: برای 
جلوگیـری از قاچـاق دام نیـز هرگونـه جابجایی 
دام و خروج از اسـتان در اختیار جهاد کشاورزی 
اسـت و حتمـا بایـد مجوزهـای لازم را از ایـن 

دسـتگاه دریافـت کرده باشـند.

ــان  ــتان کرم ــان اس ــای زب ــر کانون ه مدی
گفــت:» مطالبــی کــه مدرســین در 
خصــوص حقوقشــان مطــرح کردنــد 
ــال  ــه پارس ــوط ب ــا مرب ــت ام ــت اس درس
ــد  ــا 6۵ درص ــن 2۵ ت ــال بی ــت و امس اس
ــه حقــوق مدرســین اضافــه شــده اســت.  ب
ــته  ــه گذش ــو هفت ــزارش کرمان ن ــه گ « ب
ــان در  ــران کرم ــان ای ــون زب مدرســین کان
ــراض بــه حقــوق پاییــن اعتــراض و  اعت
تجمــع کردنــد. برخــی از مدرســین اعــلام 
ــاعت  ــدود 2۰ س ــرای ح ــد ب ــرده بودن ک
ــان  ــون توم ــا 6 میلی ــن 4ت ــه بی کار در هفت

دریافــت می کننــد.
محمــد حســن رزمــی مدیرکانون هــای 
ــخ  ــان در پاس ــتان کرم ــران در اس ــان ای زب
بــه اعتــراض مدرســین بــه کرمان نــو 
ــه  ــا ب ــکاران م ــراض هم ــح داد:» اعت توضی
ــت  ــم اس ــا ک ــوق آن ه ــه حق ــت و پای جاس
ــی بیشــتر اســت  ــا خیل ــن م و حــق معلمی
ــئولین  ــوش مس ــه گ ــا را ب ــراض آن ه و اعت
رســاندیم، ضمــن اینکــه حقوق هایــی 
ــال  ــه س ــوط ب ــد مرب ــین گفتن ــه مدرس ک

گذشــته اســت و امســال حقوق هــا 
ــت.« ــرده اس ــدا ک ــش پی افزای

ــی  ــر قبل ــوزش در خب ــرض پ ــا ع ــا ب ضمن
ــود  ــده ب ــوان ش ــتباه عن ــه اش ــو ب کرمان ن
ــان  ــر کانون هــای زب ــی مدی غلامرضــا کیان
ایــران از ســال 139۰ در ایــن پســت اســت 
در حالــی از ســال 139۰ حســن مســعودی 
ــان ایــران سراســر کشــور  ــون زب ــر کان مدی
بــود و کیانــی از ســال 14۰۰ در ایــن 

ــه اســت. ــرار گرفت ــگاه ق جای
کانــون زبــان ایــران از ســال 139۰ 
زیرمجموعــه کانــون پرورشــی فکــری 

کــودکان و نوجوانــان اســت.

و  گردشـگری  میراث فرهنگـی،  مدیـرکل 
صنایع دسـتی اسـتان کرمـان از اعطـای پـلاک 
تاریخـی بـه خـودرو هرنـدی خبـر داد و گفـت: 
بـا توجـه بـه اینکـه ایـن خـودرو دارای قدمـت 
بالایـی اسـت و شـرایط لازم را بـرای دریافـت 
پـلاک تاریخـی دارد بنابراین بـا همـکاری کانون 
اتومبیل رانـی و جهانگـردی ایـن اسـتان اقدامات 
لازم در ایـن خصـوص انجـام می شـود. فریـدون 
فعالی در نشسـت با اعضـای کانـون اتومبیل رانی 
و جهانگـردی اسـتان کرمـان بـا اشـاره بـه اینکه 
معرفـی ظرفیت هـای گردشـگری ایـن اسـتان 
یکـی از مهم تریـن اهـداف دسـتگاه ها و نهادهای 
مرتبـط با صنعت گردشـگری اسـت، اظهـار کرد: 
کویر لـوت، ظرفیتـی مهم بـرای کرمان به شـمار 
می رود که بایـد با همکاری یکدیگر از آن اسـتفاده 
کنیـم و نگذاریـم فرصت هـا بـه تهدیـد تبدیـل 
شـود. مدیـرکل میراث فرهنگـی، گردشـگری 
و صنایع دسـتی اسـتان کرمـان بـا بیـان اینکـه 
تورهای گردشـگری کرمان به مقصد کویر شهداد 
با همکاری کانـون اتومبیل رانـی و جهانگردی این 
استان سـاماندهی می شـود، افزود: شهداد منطقه 
بکری برای حضور گردشـگران بـوده و برنامه های 
متنوعی در آن اجرا می شود. فعالی گفت: اداره کل 
میـراث فرهنگـی در زمینـه سـاماندهی تورهای 

گردشـگری بـه مقصـد کویـر شـهداد، تعریـف 
رویدادهـا و اجـرای آنهـا بـا کانـون اتومبیل رانـی 
همـکاری لازم را خواهـد داشـت و حمایـت همه 
جانبه ای از آنها می کند. او بیان کـرد: آموزش های 
علمـی، کاربـردی و پژوهشـی ویـژه اعضـای این 
کانـون نیـز بـا هماهنگـی میـراث فرهنگـی باید 
انجـام شـود. مدیـرکل میـراث فرهنگـی اسـتان 
کرمان خاطرنشـان کرد: کانون هـای اتومبیل رانی 
و جهانگـردی یکسـری اهـداف و برنامه هـا دارد 
که تسـهیل در تـردد گردشـگران، ارائـه خدمات 
مشـاوره ای و گسـترش خدمـات امداد خـودرو به 
گردشـگران، برگزاری انواع مسابقات اتومبیل رانی 
و رالـی، تهیـه و توزیـع نقشـه جغرافیـا، فیلـم و 
نقشـه راه هـای شـهرهای اسـتان، ایجـاد دفاتـر 

اطلاع رسـانی و ... از آن جملـه اسـت.

استاندار اعلام کرد

۴۰ درصد مطالبات گندم کاران کرمان 
پرداخت شد

مدیر کانون های زبان ایران استان کرمان در پاسخ به اعتراض مدرسین:

سال جدید بین 2۵ تا ۶۵ درصد حقوق ها 
افزایش یافته

خودروی هرندی در کرمان پلاک تاریخی 
می گیرد

در شورای برنامه ریزی و توسعه استان؛

جزییات هزینه بودجه عمرانی استان اعلام شد
3۰ میلیـارد تومـان از بودجه عمرانی امسـال به سـازمان 
بسـیج و حداقـل ۵ درصـد برابـر 82 میلیـارد تومـان نیز 
صـرف فصـول دیـن و مذهـب، گردشـگری و آمـوزش و 
پرورش می شـود. مابقی نیز به صورت یکسـان بـه نیروی 
انتظامـی و اعتبـارات طـرح هـادی روسـتایی پرداخـت 

خواهد شـد.
طبق گزارش ارائه شـده در جلسـه شـورای برنامه ریزی و 
توسعه استان کل اعتبارات اسـتانی و سهم استانی از نفت 

بالغ بر 3 هـزار و 2۵ میلیارد تومان اسـت.
از ایـن مبلـغ 276 میلیـارد صـرف الزامـات قانونـی، هزار 
و ۵47 میلیـارد تومـان صـرف تعهـدات اسـتانی سـفر، 
33میلیـارد تومان حقـوق کارکنـان طرح و غیـره خواهد 
بـود و از مجموع اعتبارات اسـتانی و سـهم اسـتان از نفت 
مجموعـا دسـت اسـتان بـرای هـزار و 66 میلیـارد تومان 

باز اسـت.
مطابـق قانـون بودجـه امسـال، 3 درصـد از درآمدهـای 
حاصل از فـروش نفت، گاز و فرآورده هـای نفتی به مناطق 
نفـت خیـز و توسـعه نیافتـه اختصـاص یافتـه کـه طبق 
گزارش ارائه شـده در شـورای برنامه ریزی و توسعه استان 

این مبلغ برابـر هـزار و 384میلیـارد تومان اسـت.
اتمام پروژه های نیمه تمام کرمان 6 سال زمان می برد

سرپرسـت سـازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان 
گفـت: بـرای تکمیـل پروژه هایی کـه پیشـرفت فیزیکی 
بالایی دارند به 17 هـزار و 228 میلیارد تومـان اعتبار نیاز 

اسـت لذا اگر قیمت هـا ثابت بمانـد، تکمیل ایـن پروژه ها 
شـش سـال به طـول می انجامد.

محمدرضا وحیدی نیز در جلسـه شـورای برنامـه ریزی و 
توسعه اسـتان کرمان به تشریح سیاسـت ها و اولویت های 
توزیـع بودجـه در سـال جـاری پرداخـت و اظهارکـرد: 
درآمدهای عمومی اسـتان کرمـان در سـال جاری 32۵3 
میلیـارد تومـان بـا 43 درصـد رشـد و تملـک دارایـی 
سـرمایه ای اسـتانی 1641 میلیـارد تومـان و سـه درصد 
نفـت و گاز 1384 میلیـارد اسـت کـه نسـبت بـه سـال 

گذشـته 164 درصد رشـد داشـته اسـت.
او با بیـان این مطلب که حـدود 11۰ میلیـارد تومان برای 
ورزش همگانـی در جـداول بودجـه ای اسـتان اختصاص 
داده شـده، ادامه داد: ۵623 میلیارد تومان بودجه اسـتان 

کرمان در سـال جاری اسـت.
سرپرسـت سـازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان 
با بیان این مطلـب که جمع اعتبـارات هزینـه ای و تملک 
دارایی سـرمایه ای اسـتان کرمان با حدود 39درصد رشد 
بـه حـدود 7382 میلیـارد تومـان رسـیده، اظهـار کـرد: 
اعتبارات هزینه ای امسـال اسـتان 1749 میلیـارد تومان 
اسـت که نسبت به سـال گذشـته 43 درصد رشـد داشته 
و ایـن در حالی اسـت که رشـد متوسـط اسـتان ها حدود 

36 درصد اسـت.
او بـا تبییـن سـایر منابـع اعتبـارات اسـتان گفـت: طبق 
تبصره شـش ماده 14 قانون معادن در سـال گذشته 81۰ 

میلیارد تومان در کل کشـور به این بخش اختصاص یافت 
که تقریبـا 299 میلیارد تومان سـهم اسـتان کرمان شـد 
و امسـال 2۰۰۰ میلیـارد تومـان افزایش یافتـه که پیش 
بینـی می کنیـم حـدود 74 میلیارد تومان سـهم اسـتان 
کرمان خواهد بود اما امسـال این بودجه بـه وزارت صمت 
ابـلاغ می شـود در حالـی که در سـال گذشـته به اسـتان 

ابلاغ شـد که پیگیـر اصـلاح این مهم هسـتیم.
وحیدی بیان کرد: اسـتان کرمان در سـال گذشته 134۵ 
میلیـارد تومان پـروژه بـا نـام در پیوسـت بودجه داشـته 
کـه عملکـرد آن حـدود 1396 میلیـارد تومان بـوده و در 
سـال جاری پروژه به نام در پیوسـت قانـون بودجه 1642 

میلیـارد تومان داریـم که رشـد 18 درصـدی دارد.

او بـا بیـان ایـن مطلـب کـه 18۰ نفـر نیـروی کارکنان 
طـرح در طرح هـای عمرانـی داریـم کـه 33 میلیـارد 
تومان بـار مالـی آن اسـت، اظهار کـرد: در حـال حاضر 
موافقتنامـه 243۵ پـروژه بـا دسـتگاه های اجرایـی 
مبادلـه داریـم کـه در سـال گذشـته 32۰7 میلیـارد 
تومـان اعتبـار بـه ایـن پروژه هـا اختصـاص داده شـد و 
برای تکمیـل پروژه هایی که پیشـرفت فیزیکـی بالایی 
دارنـد بـه 17 هـزار و 228 میلیـارد تومـان اعتبـار نیاز 
اسـت لذا اگر قیمت هـا ثابت مانـده و عملیاتـی افزایش 
نیابـد، تکمیـل ایـن پروژه هـا شـش سـال بـه طـول 
می انجامـد و در زمـان افتتـاح پـروژه  ای مـا مسـتهلک 

ند. شـده ا

اوضاع بغرنج قیمت گذاری گندم
 شـورای قیمت گـذاری محصـولات کشـاورزی« برای 
بررسـی و تعیین قیمت گنـدم روز دوشـنبه این هفته 

تشـکیل جلسـه خواهد داد.
 عطـاالله هاشـمی، رئیـس بنیـاد ملـی گندمـکاران 
در مـورد قیمت گـذاری گنـدم، عنـوان کـرد: بعـد از 
رایزنی هـای انجـام شـده بـا کمیسـیون کشـاورزی 
مجلـس شـورای اسـلامی، دولـت و وزارتخانـه جهـاد 
کشـاورزی و برگـزاری چندیـن جلسـه بـرای تعییـن 
قیمـت گنـدم،  مقرر شـد کـه بنیاد ملـی گندمـکاران 
و تشـکل های عضو شـورای قیمت گـذاری محصولات 
کشـاورزی، یـک آنالیـز جدیـد از هزینه هـای تولیـد 
ئـه دهنـد؛ آقـای آقامیـری، سرپرسـت  را گنـدم ا

وزارتخانـه جهـاد کشـاورزی نیـز ترجیـح دادنـد در 
ایـن مـورد آنالیـز قیمـت را از سـازمان حمایـت از 
تولیدکننـدگان و مصرف کننـدگان احصـاء کننـد.

کم لطفی به تولیدکنندگان
او در پاسـخ به این سـوال کـه در برخی مناطق کشـور، 
مـزارع گنـدم هنـوز در مرحلـه »داشـت« قـرار دارد 
کـه هزینه هـای آنهـا در روزهـای آتـی ممکن اسـت با 
افزایش تـورم بالاتر نیز بـرود، گفت: بیـش از ۵۰ درصد 
مناطـق گندم خیـز کشـور، کشـاورزان در حـال هزینه 
کرد بـا قیمت های بعـد از عیـد و به قیمت تورمی سـال 
14۰2 هسـتند؛ یعنـی هزینه هایـی ماننـد کود، سـم، 
ماشـین آلات، خدمات، آبیـاری و... را در شـرایط تورمی 

جدیـد انجام می دهنـد که متاسـفانه برای ایـن موضوع 
گندمـکاران تا حـد زیـادی مـورد کم لطفی دولـت قرار 

می گیرنـد و منافـع آنهـا به خوبـی تامیـن نمی شـود.
خرید به صورت علی الحساب

رئیـس بنیـاد ملـی گندمـکاران در مـورد گندمـی که 
اکنـون در حـال خریـداری اسـت، گفـت: قیمـت آن 
به صـورت علی الحسـاب و بـا نرخ مصـوب شـهریورماه 
14۰1 انجـام می شـود و پـس از اعـلام قیمـت نهایی، 
مابه التفـاوت آن به گندمـکاران پرداخت خواهد شـد.

قیمت گـذاری گنـدم، تبدیـل بـه یکـی از موضوعـات 
خبرسـاز بخش کشـاورزی در هفته هـا و روزهای اخیر 
شده اسـت و پس از درخواسـت بنیاد ملی گندمکاران 

بـرای تجدیـد نظـر در نـرخ خریـد تضمینـی مصـوب 
شـهریورماه 14۰1، به دلیـل افزایش شـدید تورم طی 
8-7 ماه پـس از آن و افزایش هزینه هـای تولید، نهایتا 
بـه تشـکیل جلسـه مجـدد »شـورای قیمت گـذاری 
محصولات کشـاورزی« در ششـم اردیبهشـت 14۰2 
بـه ایـن منظـور و تعییـن قیمـت جدیـد انجامیـد، اما 
یک هفته بعـد از آن، آقامیری سرپرسـت وزارت جهاد 
کشـاورزی، قیمـت 1۵ هـزار تومـان به عـلاوه یک هزار 
تومـان یارانـه نهاده هـا و... را اعـلام کـرد که به شـدت 
مـورد اعتـراض بنیـاد ملـی گندمـکاران قـرار گرفـت 
که چـرا آقامیـری و دولـت نظر مصـوب شـورا را اعلام 

نکرده اسـت؟!
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خبر
رشد ۱2.۵ درصدی تقاضای برق

 پیک سایی در شبکه 
برق آغاز شد

با رشـد تقاضـای مصرف بـرق، پیک سـایی 
)جابه جایـی بـار( بـه منظـور مدیریـت 
بخـش تقاضـا آغـاز شـده و در روز گذشـته 
که تقاضای مصـرف برق به ۵8 هـزار و 793 
مگاوات رسـید، بـا جابه جایـی بـار به میزان 
13۵6 مـگاوات، پیک مصرف بـرق ۵7 هزار 

و 437 مـگاوات ثبت شـد.
به گـزارش خبرنـگار اقتصـادی خبرگزاری 
تسـنیم، در حالـی کـه هنـوز بـه نیمـه 
خردادماه نرسـیده ایم، نمودار رشـد مصرف 
برق شـیب تند صعودی به خـود گرفت و در 
ابتـدای هفته جـاری، تقاضای مصـرف برق 
رشـدی 12.۵ درصـدی نسـبت بـه مـدت 

مشـابه سـال گذشـته داشت.
مصطفـی رجبـی مشـهدی، سـخنگوی 
صنعت بـرق در این خصوص گفـت: با توجه 
به افزایـش دمـا در اکثـر نقاط کشـور هفته 
گرمـی پیـش رو خواهیـم داشـت، بنابراین 
نیـاز مصـرف بـرق کشـور نیـز بـر اسـاس 
پیش بینـی مرکز ملـی راهبری شـبکه برق 
به بیـش از 6۰ هزار مـگاوات خواهد رسـید.
وی افـزود: در روز گذشـته میـزان تقاضـای 
بـرق کشـور بـه ۵8 هـزار و 793 مـگاوات 
رسـید کـه نسـبت بـه مـدت مشـابه سـال 
گذشـته از رشـد 12.۵ درصـدی برخـوردار 
بـوده و 6۵۰۰ مگاوات به مصرف برق کشـور 

افـزوده اسـت.
سـخنگوی صنعت بـرق افـزود: ایـن میزان 
افزایـش مصـرف معـادل مصـرف برق سـه 
اسـتان مازندران، گلسـتان و کرمان اسـت.
مدیرعامـل شـرکت مدیریـت شـبکه بـرق 
ایـران از مشـترکان پرمصـرف نیـز بـرای 
مشـارکت در طـرح پـاداش صرفه جویـی 
مشـترکان خانگـی دعـوت کـرد و گفـت: با 
کاهش مصرف خـود از فرصت برخـورداری 
از پاداش هـای صرفه جویـی و کاهـش مبلغ 

صورتحسـاب بهره منـد شـوند.
به گزارش تسـنیم، با رشـد تقاضای مصرف 
بـرق، پیک سـایی )جابه جایـی بـار( بـه 
منظور مدیریت بخش تقاضا آغاز شـده و در 
روز گذشـته که تقاضای مصرف بـرق به ۵8 
هـزار و 793 مـگاوات رسـید، بـا جابه جایی 
بار به میـزان 13۵6 مـگاوات، پیـک مصرف 

بـرق ۵7 هـزار و 437 مگاوات ثبت شـد.

نامه مهم معاونت حقوقی رییس 
جمهور به شهرداری ها

 مناقصات باید در 
سامانه ستاد انجام شود

براسـاس اعـلام معاونـت حقوقـی رییـس 
جمهـور، شـهرداری ها نیـز مشـمول قانون 
مشـمول قانون برگـزاری مناقصات شـده و 
معامـلات آنها بایـد از طریق سـامانه سـتاد 

انجام شـود.
به گـزارش خبرنـگار اقتصـادی خبرگزاری 
تسـنیم. براسـاس قانـون مناقصـات کلیـه 
دسـتگاه ها دولتـی موظـف هسـتند تـا 
مناقصـات و معامـلات دولتـی را از طریـق 
سـامانه تدارکات الکترونیکی دولت)سـتاد( 

انجـام دهنـد.
در نامـه محمـد دهقـان معـاون حقوقـی 
رییـس جمهـور در خصـوص مسـتندات 
قانونـی انجـام معامـلات شـهرداری تهران 
از طریـق سـامانه سـتاد آمـده اسـت: 
بازگشـت به نامه شـماره 1/181۵۵6 مورخ 
14۰1/۰8/1۵ در خصـوص مسـتندات 
قانونـی انجام معاملات شـهرداری تهـران از 
طریق سـامانه سـتاد ضمـن توجه بـه اتفاق 
نظـر نماینـدگان دسـتگاههای مدعـو در 
جلسـه مورخ 14۰1/11/۰2 کـه به موجب 
دعوتنامه شـماره 493۰4/198۰81 مورخ 
14۰1/1۰/27 در ایـن معاونـت برگـزار 

گردیـد اعـلام می نمایـد:
هرچند به موجب بنـد )ب( مـاده )1( قانون 
برگزاری مناقصات مصوب 1383 مؤسسات 
و نهادهـای عمومـی غیـر دولتـی، از جمله 
شـهرداری ها صرفاً در مواردی کـه از بودجه 
کل کشـور اسـتفاده می نمایند مشمول این 
قانون قـرار گرفته انـد، ولی به تصریـح ماده 
)9( قانـون برنامه ششـم و مـاده )۵۰( قانون 
احـکام دائمـی برنامـه های توسـعه کشـور 
مصـوب ،139۵ تمامـی ایـن دسـتگاهها 
مکلف به رعایـت قانون برگـزاری مناقصات 
و انجـام معامـلات خـود از طریـق سـامانه 

تـدارکات الکترونیکـی دولت شـده اند.
با توجه به ایـن نامه معاونـت حقوقی رییس 
جمهـور کلیـه شـهرداری ها نیـز موظف به 
برگـزاری مناقصات خـود و انجـام معاملات 
در سـامانه سـتاد هسـتند که تا پیش از این 
نیـز بسـیاری از مناقصـات دولتـی از جمله 
مزایده بیش از هزار خـودرو خارجی مربوط 
به سـازمان اموال تملیکـی نیـز در آن انجام 

شـده است.

تاکید مسئولان به خرید 
گندم بالاتر از قیمت وارداتی 

رئیس سازمان برنامه و بودجه اخیرا نرخ 1۵ هزار تومان برای گندم را 
مناسب اعلام کرد و گفت که گندم را از کشاورز بالاتر از قیمت وارداتی 

خریداری می کنیم.
به گزارش ایسنا، با مصوب شدن قیمت 1۵ هزار تومان برای هر کیلو 
خرید تضمینی گندم برخی از کشاورزان، فعالان بخش کشاورزی، 
اصناف و اتحادیه های مرتبط، اعضای کمیسیون کشاورزی مجلس و 
مسئولان مربوطه قیمت اعلام شده را مناسب دانسته و برخی دیگر نیز 
معتقد بودند برای ایجاد انگیزه در کشاورزان باید رقم خرید افزایش پیدا 
کند. در نهایت سید محمد آقامیری  سرپرست وزارت جهاد کشاورزی 
گفت: گندم مبنای قیمت گذاری برای 32 قلم کالا در کشور است و 
تعیین قیمت غیرکارشناسی ، بدون توجه به ابعاد آن، افزایش قیمت 
در سایر کالاها را به دنبال خواهد داشت. بنابراین جلسات مختلفی با 
حضور اعضا و ناظر شورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های حمایتی 
محصولات اساسی کشاورزی که نماینده مجلس در این شورا است، 
تشکیل شد و در نهایت برابر قانون، قیمت  گندم مصوب شد. اخیرا 
نیز رئیس سازمان برنامه و بودجه در گفت وگویی نرخ خرید تضمینی 
گندم را مناسب اعلام کرده و گفته است که دولت برای هر کیلوگرم 
قیمت خرید تضمینی گندم 1۵ هزار تومان با احتساب پاداشی که به 
کشاورزان داده می شود، در نظر گرفته است که می تواند انگیزه خوبی 
برای کشاورزان باشد. منظور همچنین افزوده است که در حال حاضر 
قیمت گندمی که دولت از کشاورزان خریداری می کند 1۵ هزار تومان 
است اما همین گندم را می توان به نرخ 11 هزار تومان وارد کنیم. این 
یعنی گندم را از کشاورز بالاتر از قیمت وارداتی خریداری می کنیم تا به 
خودکفایی گندم برسیم و اینکه گفته می شود قیمت خرید گندم در 
کشورهای همسایه بالاتر از داخل کشور است، باید دانست این رقم برای 
کشاورزان خود همان کشور در نظر گرفته شده است و این بدین معنی 
نیست که کشاورز ما یک تن گندم را در کشور همسایه با همان قیمتی 

که ما می فروشیم، بفروشد.

افزایش 2۰درصدی مبلغ یارانه 
ماهانه در دستور کار دولت

افزایش 2۰درصدی مبلغ یارانه ماهانه 3۰۰ و 4۰۰ هزار تومانی در 
دستور کار دولت قرار گرفته است. به گزارش خبرنگار اقتصادی 
خبرگزاری تسنیم، اجرای فراگیر کالابرگ الکترونیک در روزهای 
آینده برای سه دهک اول درآمدی آغاز خواهد شد. همچنین افزایش 
2۰ درصدی مبلغ یارانه در صورت استفاده از آن برای خرید 9 قلم کالای 
اساسی مشمول طرح کالابرگ الکترونیک کلید خورده است. بر اساس 
اعلام رئیس سازمان برنامه و بودجه، امکان استفاده از یارانه ماه بعد برای 
خرید کالاهای مشمول طرح کالابرگ الکترونیک در هر ماه فراهم شده 
است. پیش تر وزیر کشور با تاکید بر اینکه هیچ کشوری مانند ایران 
به 9 دهک از مردم خود یارانه نمی دهد، گفت: در این زمینه نیازمند 
ساماندهی اطلاعات دقیق از افراد جامعه هستیم تا مستحق ترین مردم 
به این کمک ها و یارانه ها شناسایی شوند. وزیر کشور نبود اطلاعات کافی 
در ارتباط با خانه های خالی و درآمد ها برای دریافت مالیات از صاحبان 

آن ها را از دیگر ضعف های اطلاعات در کشور خواند.

هزینه سقف بالای سر از حداقل مصرف کالری بالا زد خبر

مستاجرها حداقل کالری مصرفی انسان زنده را نگرفتند 
گزارش

دنیای اقتصاد
مصـرف کالـری مسـتاجرها در کشـور تحـت تاثیـر 
»سـریال تـورم بـالای اجـاره مسـکن«، بـه زیـر کـف 
مورد نیـاز رسـید. نتایج بررسـی ها درباره ابعـاد پنهان 
فقـر و نحـوه اثرگـذاری تورم بـر رفـاه خانوارها نشـان 
می دهـد، اگرچـه میانگیـن کالـری دریافتـی سـرانه 
خانوارهـا در فاصلـه ابتـدا تـا انتهـای دهـه9۰ تحـت 
تاثیـر افزایـش تنـد هزینه هـای زندگـی، 1۰درصـد 
کاهش پیـدا کـرده، اما ایـن کسـری کالـری )مصرف 
کم خوراکی  هـای مورد نیاز انسـان(، برای مسـتاجرها 
که مجبور بـه »تامین هزینه اجاره مسـکن« هسـتند، 
حادتـر گـزارش شـده؛ به طوری کـه، کالـری دریافتی 
آنها بـه 199۰کیلوکالری در روز رسـیده کـه پایین تر 
از »حداقـل کالری مورد نیـاز روزانه )21۰۰( « اسـت. 
آمارهـای رسـمی حکایـت از آن دارد کـه »میانگیـن 
رشـد هزینه اجاره نشـینی« در کشـور طی سـال های 
98 تـا پایـان14۰1، رقمـی معـادل 41درصـد شـد 
کـه 2برابـر »میانگیـن تـورم اجاره مسـکن سـه دهه 
گذشـته« اسـت. تغییـرات اجاره بهـا تابعـی از تـورم 
عمومـی و تغییـرات قیمـت مسـکن اسـت. ایـن دو 
متغیـر در سـال های اخیر بـا رشـد قابل توجـه روبه رو 
شـدند. نتایـج دو نظرسـنجی »دنیای اقتصـاد« درباره 
اثر سیاسـت های دولت بر بـازار اجـاره، راه اصلی مهار 

تـورم اجـاره مسـکن را مشـخص کرد.
 تبعات فقر مسـکن و شکست سیاسـت   های دستوری 
در بـازار اجـاره، منجر بـه ایجـاد و افزایش فقـر غذایی 
مسـتاجرها در کشـور شـده اسـت. آمارهـای رسـمی 
مربوط به تـورم اجـاره مسـکن، نتایج مطالعـه صورت 
گرفته از سـوی بازوی پژوهشـی مجلـس در حوزه فقر 
و نتایـج نظرسـنجی »دنیای اقتصـاد« نشـان می دهد، 
تبعـات فقـر مسـکن و دشـوارتر شـدن تامیـن هزینه 
اجاره مسـکن، خود را در شکل فقر شـدید غذایی بین 
گـروه زیـادی از خانوارهـای فاقد مسـکن نشـان داده 
اسـت. در واقع پیامد تشـدید فقـر مسـکن تحت تاثیر 
تـورم عمومی بـالا، جهـش قیمت مسـکن و شکسـت 
سیاسـت   های دسـتوری در بـازار اجـاره، در شـکل 
فقـر غذایـی و تشـدید آن بیـن خانوارهای مسـتاجر و 

کم   درآمـد منعکس شـده اسـت.

روایت رسمی از تورم اجاره
بررسـی   های »دنیای اقتصـاد« برپایـه آمارهـای 
رسـمی نشـان دهنده آن اسـت کـه شـاخص اجـاره 
مسـکن در اردیبهشـت ماه امسـال در کشـور نسـبت 
به اردیبهشـت ماه سـال گذشته رشـد 3/ 38 درصدی 
داشـته اسـت. به عبـارت دیگـر هزینـه اجاره   نشـینی 

در کشـور در اردیبهشـت ماه امسـال نسـبت بـه دوره 
مشـابه سـال قبل 3/ 38 درصـد افزایـش یافته اسـت. 
این میـزان رشـد در فروردین ماه امسـال در مقایسـه 
با فروردین ماه سـال گذشـته 9/ 38 درصد بوده است.

وضعیت تغییرات شـاخص اجاره   بهای مسکن به روایت 
آمارهای رسـمی نشـان دهنده وجـود تورم بـالا در بازار 
اجـاره اسـت. این تـورم بـالا بـا دو معیـار قابـل ارزیابی 
اسـت کـه مهم تریـن آن مربـوط بـه رونـد تغییـرات 
اجاره   بهـا در سـه دهـه گذشـته در کشـور اسـت. وقتی 
ایـن سـطح از تغییـرات شـاخص اجاره   بهای مسـکن با 
رونـد سـه دهـه تغییـرات اجاره   بها در کشـور مقایسـه 
می شـود مشـاهده می شـود کـه در 3۰ سـال اخیـر 
میانگیـن تـورم نقطه بـه نقطـه اجاره مسـکن حـول و 

حـوش 2۰ درصـد بوده اسـت.
این میـزان یعنی تـورم بیـش از 38 درصـدی در بازار 
اجـاره مسـکن بـر اسـاس آمـار مربـوط بـه تغییـرات 
شـاخص اجـاره مسـکن در کشـور در اردیبهشـت ماه 
امسال نسـبت به اردیبهشـت سال گذشـته همچنین 
حـدود دو برابـر سـقف مصـوب یـا سـقف دسـتوری 
مجـاز بـرای افزایـش بهـا بـر اسـاس مصوبـه هیـات 

دولـت اسـت.

تشدید فقر غذایی مستاجرها
تازه   تریـن آمارهـای رسـمی در خصـوص تغییـرات 

شـاخص اجاره   بهـای مسـکن یا تـورم بـازار اجـاره در 
حالی نشـان دهنده شکسـت سیاست دسـتوری برای 
مهـار تـورم در ایـن بخـش از بـازار مسـکن اسـت که 
بازوی پژوهشـی مجلس در یـک گزارش کارشناسـی 
بـا عنـوان »وضعیـت فقـر و ویژگی   هـای فقـرا در دهه 
گذشـته )دهه 9۰(«، به موضـوع فقر مسـکن و اثر آن 
بر فقـر غذایـی خانوارهـای مسـتاجر پرداخته اسـت. 
یافته   های گـزارش مرکـز پژوهش   های مجلس نشـان 
می دهـد خانوارهـای مسـتاجر در نیمـه دوم دهه 9۰ 
ناچار شـدند برای تامین هزینه اجاره   نشـینی از سـایر 

هزینه   هـای زندگی خـود کم کننـد. مهم تریـن آن نیز 
هزینه   های مـواد غذایـی یا خوراکی اسـت کـه در این 
گـزارش از آن با عنـوان کاهش سـهم کالری در سـبد 
هزینـه خانوارها تحت تاثیر تـورم هزینه اجاره   نشـینی 
نام برده شـده اسـت. بر اسـاس این گزارش، سـکونت 
در مسـکن اسـتیجاری یکـی از مـواردی اسـت کـه 
رفـاه خانـوار را کاهـش می دهـد. نـرخ برخـورداری 
از مسـکن اسـتیجاری در بیـن فقـرای شـهری در 

حـدود 4 واحد درصد بیـش از غیرفقراسـت. همچنین 
مسـتاجران بـه علـت پرداخـت هزینه   هـای اجـاره 
مجبورنـد از سـایر هزینه هـای خـود و بـه طـور خاص 
از خـوراک بکاهنـد. بـه طـوری کـه کالـری دریافتـی 
مسـتاجران بـه طـور میانگیـن همـواره پایین تـر از 

مالـکان بوده اسـت.
سـهم مسـکن از کل هزینه خانوار در دهـه 9۰ معادل 
13 درصد افزایـش یافته و از 23 درصد در سـال 139۰ 
به 27درصد در سـال 14۰۰ رسیده اسـت. اما افزایش 
فقر و کاهـش سـهم سـایر هزینه ها بـه جز خـوراک و 

مسـکن، تنها معطوف بـه کاهـش هزینه هـای رفاهی 
نیسـت و می توانـد پیامدهـای جبران ناپذیـری بـرای 
خانـوار داشـته و موجبـات فقـر بین نسـلی را فراهـم 
آورد. به عنـوان مثال سـهم آمـوزش از کل هزینه های 
خانوار طـی دهه حـدود 6۰ درصد کاهش یافته اسـت.
در ایـن گزارش تاکید شـده اسـت کـه برخـورداری یا 
عدم برخـورداری از مسـکن در یـک اقتصـاد تورمـی و 
در حـال رکـود می تواند یکـی از دلایـل توضیح دهنده 
فقـر باشـد. از آنجـا کـه مسـکن یـک کالای ضـروری 
اسـت، خانوار ملـزم بـه تامین هزینـه آن اسـت. از این 
رو در شـرایط تورمی ممکن است مسـتاجران به علت 
پرداخـت هزینه های اجـاره از سـایر هزینه هـای خود 
بکاهند. ایـن در حالی اسـت کـه اولا کالـری دریافتی 
هـر دو خانوار مسـتاجر و غیر مسـتاجر در طـول زمان 
کاهشـی بـوده و ثانیـا، کالـری دریافتـی مسـتاجران 
همـواره کمتـر از کالـری دریافتـی غیـر مسـتاجران 
بوده اسـت؛ یعنی می تـوان گفـت مسـتاجران به   علت 
هزینه   هـای مسـکن ناچـار شـدند تـا خـوراک خـود 
را کاهـش دهنـد. در سـال 14۰۰ میانگیـن کالـری 
دریافتـی مسـتاجران حـدود 199۰ و بـرای غیـر 

مسـتاجران حـدود 21۰۰ کیلـو کالـری بوده اسـت.
توجـه بـه ایـن نکتـه نیـز ضـروری اسـت کـه میـزان 
کالری دریافتی از یـک مقداری دیگـر نمی تواند کمتر 
شـده و نیازهـای یک انسـان زنـده بایـد تامین شـود. 
گزارش   هـای مکمـل نشـان می دهـد در شـرایطی 
کـه کـف کالـری مـورد نیـاز انسـان زنـده در روز بـه 
طـور متوسـط معـادل 21۰۰ کیلـو کالری اسـت، در 
سـال 14۰۰، میانگیـن کالـری دریافتـی خانوارهـای 
مسـتاجر در روز به کمتـر از ایـن میزان یعنـی 199۰ 

کالـری سـقوط کـرد.
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مدیر عامل سـابق اتحادیه سراسـری مرغداران 
گوشـتی کشـور گفـت: در مقطعـی مرغـداران 
در مـدت ۵ مـاه 1۵ هـزار میلیـارد تومـان ضرر 
کردنـد و برخـی تعطیـل شـدند اکنـون در 
صورتی که مرغـداران بـا 1۰ هزار تومـان بالاتر 
از قیمـت دسـتوری مـرغ بفروشـند ضـرر آنها 

جبـران نمی شـود.
حبیب اسـدالله نژاد مدیـر عامل سـابق اتحادیه 
سراسـری مرغداران گوشـتی کشـور در گفتگو 
با تسـنیم اظهار داشـت: در لـزوم اصـلاح نظام 
یارانـه ای بحثی وجود نـدارد امـا در بخش مرغ 
حساسـیت هایی وجـود داشـت کـه مـا قبـل 
از اجـرا پیشـنهاد کـرده بودیـم کـه حـذف ارز 
تدریجی  بـه صـورت پلکانـی انجام شـود اما به 

ایـن موضـوع توجهی نشـد.
وی افـزود: یارانـه نهـاده هـای دامـی در 21 
اردیبهشـت مـاه بـه صـورت آنـی حذف شـد و 
کالابرگی نیـز که قـرار بود بـه مردم داده شـود 
اجرایـی نشـد و در نتیجه میـزان مصـرف مرغ 
در کشـور کم شـد و به مصـرف کننـده و تولید 

کننـده لطمـه وارد شـد.
 مدیر عامل سـابق اتحادیه سراسـری مرغداران 
گوشـتی کشـور ادامـه داد: پیشـنهادات و 
طرح هـای اجرایـی داشـتیم کـه مهم ترین آن 
هوشـمند سـازی زنجیره تامین تولیـد و توزیع 
مرغ در کشـور بـود. 1۵ مـاه قبل جزئیـات این 
سـامانه به وزارت جهاد کشـاورزی ارائه شد، اما 
وزارت جهاد کشـاورزی خود سـتکاوا) سـامانه 

تأمیـن و توزیـع کالا( را اجرایـی کرد.
وی تصریـح کـرد: بعـد از فعالیـت این سـامانه 
مرغـداران بـه مـدت شـش مـاه در ازای تولیـد 
هر کیلوگـرم مـرغ 1۰ تا 1۵ هـزار تومـان ضرر 
کردنـد و اکنـون نیـز وضعیـت بـازار مـرغ بـه 

شـکلی شـده کـه بـرای کنتـرل بـازار بایـد از 
نیروی هـای قهریـه اسـتفاده شـود.

اسـدالله نـژاد گفـت: وزارت جهـاد کشـاورزی 
به تعهـدات یـک سـال گذشـته دربـاره تامین 
نهاده هـای یـک دوره تولیـد، اقـدام نکـرد 
که ایـن امـر منجـر بـه ضـرر و زیـان سـنگین 
تولیدکننـدگان شـد، حتـی برخی واحـد های 

تولیـدی نیـز تعطیـل شـدند.
وی اظهـار داشـت: قیمـت تمـام شـده مـرغ 
بیشـتر از نرخ مصوب 73 هـزار تومانـی تعیین 
شده است و قیمت گذاری دسـتوری نمی تواند 
پاسـخگو باشـد، بـر اسـاس هزینه هـای تولیـد 
قیمـت مرغـی کـه بـه دسـت مصـرف کننـده 
می رسـد بایـد در محـدوده 79 تـا 8۰ هـزار 

تومـان باشـد.
مدیر عامل سـابق اتحادیه سراسـری مرغداران 
گوشـتی کشـور در واکنش بـه فروش مـرغ در 
محدوده 1۰۰هزار تومان اظهار داشـت: فروش 
فعلی مـرغ در بازار گران فروشـی اسـت که باید 

با آن برخورد شـود.
وی در پاسـخ به اینکه مردم برای خرید بیشـتر 

مـرغ در زمـان گرانـی همـکاری داشـتند امـا 
اکنون مرغـداران برای متعادل کـردن بازار مرغ 
همـکاری ندارنـد، گفـت: »مگـر مـردم چقـدر 
همـکاری کردنـد در آن مقطـع نیز  بـا افزایش 

خریـد مـردم قیمت مـرغ بـالا نرفت!«
اسـدالله نژاد افزود: »مرغـداران در آن دوران به 
مـدت 6 ماه برای  فـروش هر کیلوگـرم مرغ 1۵ 
هزار تومان ضـرر کرده انـد و اکنـون در صورتی 
که مرغداران با 1۰ هـزار تومان بالاتـر از قیمت 
دسـتوری مـرغ بفروشـند ضـرر آنهـا جبـران 

نمی شـود.«
اسـدالله نژاد گفت: »مرغـداران در آن مقطع در 
دوره ای ۵ ماهه بیش از 1۵ هـزار میلیارد تومان 
ضرر کردنـد البته ما نیز شـرایط مـردم را درک 
می کنیم کـه از لحـاظ معیشـت دچار مشـکل 
هسـتند اما در صورتی کـه مردم  مـرغ 1۰هزار 
تومان گـران بخرند یـک خانواده چهـار نفره )با 
سـرانه 12۰ کیلـو در سـال(، بـرای خریـد مرغ  
12۰ هـزار تومـان بیشـتر مـی پردازنـد امـا در 
صورتـی کـه مرغـداران مرغ بـا ضرر بـه فروش 

برسـانند باعث تعطیلـی آنها می شـود.«

مرکز پژوهش های مجلس شـورای اسـلامی در 
گزارشـی اعلام کرده اسـت عـدم انطبـاق تورم 
اعلام شـده توسـط نهادهای آماری با نرخ تورم 
احسـاس شـده از سـوی افـراد جامعـه یکـی از 
مسـائلی اسـت کـه در سـال های اخیر تشـدید 

شـده است.
اقتصـاد ایـران در بیش از پنجاه سـال گذشـته 
درگیـر نرخ هـای بـالا و دورقمـی بوده اسـت و 
از این حیـث رکـوردار نرخ های تـورم دو رقمی 
در جهـان اسـت. در سـال های اخیـر افزایـش 
نرخ تـورم بـه بالاتـر از 4۰ درصـد و پیش بینی 
مانـدگاری ایـن رقـم در اقتصـاد ایـران، مـوج 

تـازه ای از فشـار تورمـی را رقـم زده اسـت.
نـرخ تـورم در ایـران در دولـت یازدهـم روندی 
کاهشـی داشـت و حتـی نـرخ تـورم تک رقمی 
گردیـد امـا از سـال 1397 و پـس از خـروج 
ترامـپ از برجام، تکانـه ارزی، مسـیر تورمی در 

ایـران را دسـتخوش تغییـر کـرد.
بـر اسـاس افکارسـنجی های انجـام شـده در 
مرکـز پژوهش هـای مجلس شـورای اسـلامی 
در مردادمـاه سـال گذشـته نرخ تورم احسـاس 
شـده توسـط مردم 86 درصد بـوده اسـت. این 
در حالی اسـت کـه بانک مرکـزی و مرکـز آمار 
در ایـن مـاه نرخ تـورم نقطـه بـه نقطـه را 46 و 
۵1 درصد اعـلام کرده انـد. تفاوت در نـرخ تورم 
احسـاس شـده و نـرخ تـورم اعلامـی نهادهای 
رسـمی در میان مـدت، بـه آمارهـای رسـمی 

کشـور خدشـه وارد می کنـد.
همچنین بـا توجـه به آنکـه مطالعـات مختلف 
نشـان می دهد انتظـارات تورمی شـکل گرفته 
در افـراد متاثـر از درک افـراد از تـورم گذشـته 
اسـت. از ایـن رو سیاسـتگذار پولـی بایـد برای 
اجرای سیاسـت پولی نرخ تورم احسـاس شـده 

در افـراد را بـه طور مسـتمر رصـد نماید.
نکتـه اینجاسـت کـه بـر اسـاس اعـلام صورت 
گرفتـه در این گـزارش تفـاوت تورم احساسـی 
بـا نـرخ تـورم نهادهـای رسـمی تنهـا منحصر 
به ایـران نبـوده و حتـی در اقتصادهای توسـعه 
یافتـه ماننـد اتحادیه اروپـا، کانادا و حتـی ژاپن 

ایـن تفـاوت جدی اسـت.
الگـوی مصـرف متفـاوت افـراد و گروه هـای 
جمعیتی مانند مسـتاجران، افراد دارای فرزند، 
وخانوارهـای زن سرپرسـت و ... نشـان می دهد 
نـرخ تـورم کـه میانگینـی از رشـد قیمت ها در 
کل اقتصـاد اسـت، لزومـا از تـورم گروه هـای 
مختلـف نمایندگی نمی کنـد. به عبـارت دیگر 
مالک بـودن یـا مسـتاجر بـودن درک متفاوتی 
از رشـد قیمـت را در افـراد ایجـاد می کنـد چرا 
کـه ذهنیـت متفـاوت افـراد در خصـوص نحوه 
لحاظ رشـد قیمت مسـکن در شـاخص قیمت 
مصرف کنـده از دیگـر دلایـل ایـن تفـاوت در 
نـرخ اسـت. در واقـع افـراد بـرای بیـان درک 
خود از تـورم به رشـد قیمـت کالاهایـی رجوع 
می کننـد کـه بـه صـورت متـداول خریـداری 

می کننـد. ایـن موضـوع سـبب شـده شـاخص 
قیمـت روزمره معرفـی و بـا اسـتفاده از آن نرخ 

تـورم محاسـبه گـردد.
از سـوی دیگـر مطالعات نشـان می دهنـد افراد 
در زمـان اعـلام احسـاس خـود از نرخ تـورم در 
مقایسـه با قیمت هـای کاهشـی یا ثابـت اغلب 
بـه قیمت هـای افزایش یافتـه توجـه می کنند.
بـر ایـن اسـاس مرکـز پژوهش هـای مجلـس 
اسـت  کـرده  پیشـنهاد  اسـلامی  شـورای 
محاسـبه و انتشـار نـرخ تـورم بـر اسـاس گروه 
جمعیتـی مختلـف صـورت گیـرد. بـه عنـوان 
مثـال نـرخ تـورم بـرای مسـتاجرها، نـرخ تورم 
بـرای خانوارهـای دارای فرزند، نرخ تـورم برای 
خانوارهای زن سرپرسـت و ... نیز مورد محاسبه 

قـرار گیـرد.
در عین حـال پیشـنهاد شـده شـاخص قیمت 
روزمـره و شـاخص قیمـت درک شـده بـه طور 
ماهیانه محاسـبه و منتشـر گردد. تـلاش برای 
آمـوزش عمومی در مـورد تـورم و تفـاوت آن با 
هزینـه زندگـی و روش محاسـبه آن نیـز لازم 

اسـت در دسـتور کار قـرار گیرد.

مرغداران ۱۵ هزار میلیارد تومان در مدت ۵ ماه 
ضرر کردند

مردم نرخ تورم را چقدر بالاتر از آمارهای
رسمی می دانند؟
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تورم مسـکن در اردیبهشـت 14۰2 در هر سـه شـاخص ماهانـه، نقطه بـه نقطه و سـالیانه در 
مقایسـه با ماه های گذشـته کاهـش یافته اسـت. به گـزارش ایسـنا، جدیدترین آمار شـاخص 
قیمت کالاها و خدمات مصرفی خانوارهای کشـور گویای آن اسـت که در اردیبهشـت امسـال 
نـرخ تـورم ماهانه مسـکن  بـه 1.8 درصد رسـیده اسـت. این رقـم در مـاه گذشـته 1.9 درصد 
بود که آمـار از کاهش ۰.1 درصدی رشـد قیمت مسـکن حکایـت دارد. مقایسـه تغییر قیمت 
مسکن در اردیبهشـت 14۰2 نسـبت به ماه مشـابه سـال قبل )تورم نقطه به نقطه( نیز گویای 
شـاخص 38.۵ درصد اسـت که ۰.6 درصد در مقایسـه با ماه قبـل از آن کاهش یافته اسـت. در 
خصوص اجـاره بها نیز تـورم ماهانه، نقطـه به نقطه و سـالیانه به ترتیـب افزایـش 1.7، 38.3 و 
34.۵ درصد را نشـان می دهد. مقایسـه نرخ تورم مسکن نسـبت به ماه های پیشـین از کاهش 
رونـد افزایش قیمت ها حکایـت دارد. به طـور مثال بهمـن 14۰1 تورم ماهیانـه، نقطه به نقطه 
و سـالیانه مسـکن به ترتیب 2.8، 41.7 و 34.8 درصد بود. این اعداد در اردیبهشـت امسـال به 

ترتیب 1.8، 38.۵ و 34.6 درصد شـده اسـت.

با ادامـه روند نزولـی در بـازار سـرمایه شـاخص کل ایـن بـازار کانـال دو میلیـون و 3۰۰ هزار 
واحـد را از دسـت داد.

به گزارش ایسـنا، شـاخص کل بورس روز گذشـته بـا ۵4 هـزار و 198 واحد کاهـش کانال دو 
میلیون و 3۰۰ هـزار واحـد را از دسـت داد و رقـم دو میلیـون و 2۵7 هـزار واحد را ثبـت کرد. 
شـاخص کل با معیار هم وزن هـم با 26 هـزار و 389 واحـد کاهـش در رقم 7۵4 هـزار و 423 

واحد ایسـتاد.
در این بازار 733 هزار معامله به ارزش 1۰۰ هزار و 6۰6 میلیارد ریال انجام شد.

از میان 311 نماد منفی بورسـی فولاد مبارکه اصفهـان و معدنی و صنعتی چادرملو نسـبت به 
سـایر نمادها بیشـترین تاثیر منفی و از میان 33 نماد بورسـی توسـعه معادن و صنایع معدنی 

خاورمیانه بیشـترین تاثیر مثبت را روی بورس گذاشـتند.
شاخص کل فرابورس هم با 737 واحد کاهش در رقم 28 هزار و 3۰4 واحد ایستاد.

در این بازار 329 هزار معامله انجام شد که 2۵6 هزار و 197 میلیارد ریال ارزش داشت.

سـازمان دامپزشـکی اعلام کرد: تاکنـون هیچگونه مجـوزی بـرای واردات محموله گوشـت مرغ 
از مبداء کشـور بلاروس صادر نشـده اسـت. به گزارش ایسـنا، در حالـی که طی روزهای گذشـته 
خبری منتشـر شـده بود که قرار اسـت برای کنترل و تنظیـم بازار اقـدام بـه واردات مـرغ از مبدا 
کشـور بلاروس شـود، وزارت جهـاد کشـاورزی طی نامـه ای عنوان کـرد که ممکن اسـت مرغ ها 
آلوده به رادیواکتیو باشـند و پیامدهای سیاسـی و بهداشـتی برای کشور در پی داشـته باشد برای 
همین ورود مرغ از بلاروس ممنوع اسـت؛ سـازمان دامپزشکی کشـور طی اطلاعیه ای اعلام کرد: 
تاکنـون هیچگونـه مجـوزی بـرای واردات محموله گوشـت مـرغ از مبداء کشـور بـلاروس صادر 
نشـده اسـت. در این اطلاعیه آمده اسـت:  ایـن سـازمان تاکنون هیچگونـه مجوزی بـرای وزارت 
جهادکشـاورزی و یا سـازمان های تابعـه آن، جهـت واردات محموله گوشـت مرغ از مبداء کشـور 
بلاروس صادر نکرده  اسـت. لازم به ذکر اسـت ایـن اطمینان را نیـز به مردم می دهیم که گوشـت 
مرغ گـرم و منجمد موجـود در بـازار از سـلامت بالا برخـوردار هسـتند و همـکاران ما بـه عنوان 
سـربازان خدمتگزار عرصه سـلامت، حافظ امنیـت و ایمنی غذایی و بهداشـت جامعه هسـتند.

تورم مسکن کاهشی 
شد

ادامه روند نزولی در
 بازار سرمایه

هیچ مجوزی برای واردات مرغ از بلاروس 
صادر نشده 

در سـال ۱۴۰۰ میانگین کالری دریافتی مسـتاجران حدود ۱99۰ و برای غیر مسـتاجران 
حدود 2۱۰۰ کیلو کالری بوده اسـت.در شـرایط تورمی ممکن اسـت مسـتاجران به علت 
پرداخـت هزینه هـای اجـاره از سـایر هزینه های خـود بکاهند. ایـن در حالی اسـت که 
اولا کالری دریافتـی هر دو خانوار مسـتاجر و غیر مسـتاجر در طول زمان کاهشـی بوده 
و ثانیـا، کالـری دریافتی مسـتاجران همواره کمتـر از کالـری دریافتی غیر مسـتاجران 
بوده اسـت؛ یعنـی می توان گفـت مسـتاجران به   علت هزینه   های مسـکن ناچار شـدند 

تا خوراک خـود را کاهـش دهند. 
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حضور بیش از 8۶ هزار 
زائر ایرانی در حج ۱۴۰2

مرکـز پزشـکی حـج و زیـارت جمعیـت 
هلال احمـر اعـلام کـرد کـه در حج امسـال 
بیـش از 86 هـزار زائـر ایرانـی حضـور دارند 
و بیـش از 23۰۰ زائـر نیـز بـالای 8۰ سـال 

. هسـتند
به گزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایرنـا، مرکز 
پزشـکی حج و زیـارت جمعیـت هلال احمر 
به عنـوان متولـی اصلـی بهداشـت و درمـان 
زائران در مراسـم حج تمتع، در اطلاعیه ای با 
اشـاره به آغاز اعزام زائـران، آخریـن اقدامات 
بهداشـتی و درمانی انجام شـده در عربستان 

را تشـریح کرد.
بـا توجه بـه آغـاز اعـزام زائـران به سـرزمین 
وحی و حضـور 7 هـزار زائر ایرانـی در مدینه، 
درمانگاه هـای شـبانه روزی مرکـز پزشـکی 
حـج و زیـارت هلال احمـر در مدینه شـروع 
بـه کار کـرده و تاکنـون 91 نفـر از 4۰۰ نفـر 
کادر بهداشـتی و درمانـی ایـن مرکـز عـازم 
عربسـتان شـده اند. بیمارسـتان مکـه نیز در 
حـال آماده سـازی بـرای خدمـت بـه زائران 

ایرانـی اسـت.
محموله دارویی شـامل 4۰۰ قلم دارو به وزن 
4۰ تن انـواع داروهـای مورد نیـاز زائـران در 
حج تمتـع 14۰2 بـه عربسـتان ارسـال و در 

مراکـز درمانی توزیع شـده اسـت.
طبـق پیش بینی هـای انجـام شـده، در 6۵ 
هتل محل اقامت زائران، پزشـک هلال احمر 
مسـتقر می شـود. با توجـه به گرمای شـدید 
هوا در مکـه و مدینـه، لازم اسـت کـه زائران 
برای مراقبت از گرمازدگی، مایعـات به اندازه 
کافی بنوشـند و شـب ها برای زیـارت بروند، 
همراه داشـتن بطـری آب و عدم اسـتفاده از 
لیوان مشـترک برای نوشـیدن آب در مراکز 
شـلوغ از جملـه مهم تریـن توصیه هـا بـرای 

مراقبـت از سـلامت زائران اسـت.
جمعیـت هلال احمـر بـا برگـزاری دوره 
آموزشـی ویـژه حجـاج، مجموعـه ای سـاده 
از اطلاعـات و تجربیاتـی کـه بـا بهره منـدی 
از آن زائـران بتواننـد ضمـن انجـام صحیـح 
مناسـک و اعمـال خـود، سـالم به آغـوش 
خانواده بازگردنـد، در اختیار زائـران قرار داده 
اسـت. توصیـه می شـود کـه زائـران بـا ورود 
به سـایت آموزشـی هلال احمر بـه آدرس/

helaleman.rcs.ir/ در ایـن دوره 
شرکت کرده و پس از 72 سـاعت گواهینامه 

آموزشـی نیـز دریافـت کننـد.
پزشـکان و امدادگـران هلال احمـر بـا 
فعالیـت 24 سـاعته در مراکـز متعـدد، ارائه 
خدمات بهداشـتی و درمانی به حجاج ایرانی 
را در مکـه و مدینـه عهـده دار بـوده و آمـاده 

خدمت رسـانی هسـتند.

آخرین وضعیت 
اجرای سراسری طرح 
»کالابرگ« الکترونیک

معـاون رفاهـی وزارت تعـاون، کار و رفـاه 
اجتماعی از توافـق با 48 هزار فروشـگاه  برای 
خرید اعتبـاری از طریـق کالابرگ تـا دو روز 
گذشـته خبـر داد و گفـت: اجرای سراسـری 
طـرح کالابـرگ الکترونیک منوط بـه تامین 
اعتبار و تصمیم گیری و اعلام فرمان از سـوی 

دولت اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، 
علیرضـا عسـگریان در این بـاره اظهـار کرد: 
دوسـال اسـت کـه اجـرای طـرح کالابـرگ 
آغاز شده اسـت.این طرح سـه مرحله اجرای 
آزمایشـی داشـته و پایلـوت سـوم آن تقریبا 
کشـوری بـود. اگـر قـرار اسـت بـه صـورت 
سراسـری و قطعـی اجـرا شـود نیازمنـد 

زیرسـاخت های بسـیار قدرتمنـد اسـت.
وی افزود: وزارت تعـاون، کار و رفاه اجتماعی 
بـالای 9۰ درصـد آمادگـی دارد کـه طـرح 

کالابـرگ را به طـور سراسـری اجـرا کند.
معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعـی با بیان اینکـه در حال حاضر 
توانسته ایم حداقل در 48 هزار نقطه از کشور 
بـا فروشـگاه ها و فروشـگاه های زنجیـره ای 
بـه توافـق برسـیم گفـت: بنابرایـن آمادگی 
سـخت افزاری بـه وجـود آمـده اسـت امـا به 
لحـاظ نرم افـزاری بایـد آمادگی هایـی برای 
اتصال فروشگاه ها ایجاد شـود. این سازوکار و 
سـامانه به زودی به طور کامل آماده می شود 
تـا یـک اتفـاق بـزرگ در کشـور بیافتـد که 
زمـان آن در دولـت تصمیم گرفته می شـود 
زیرا نیازمنـد منابع اسـت. عسـگریان افزود: 
عزم بسـیار جـدی در دولت وجـود دارد که از 
طریق کالابـرگ به اقشـار مختلف مخصوصا 
اقشـار محـروم و دهک هـای پاییـن کمـک 
کنـد. وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی 
نقطه یابی کـرده و اقدامـات لازم را انجام داده 
اسـت. امیـدوارم طـی ایـن چنـد روز میزان 
آمادگی مـان بـه 9۵ تـا 99 درصد برسـد. به 
ایـن ترتیـب اگـر دولـت اعـلام کنـد، آماده 

هسـتیم زیربار اجـرای طـرح برویم.
بـه گـزارش ایسـنا، وزیـر تعـاون، کار و رفـاه 
اجتماعـی نیـز هفتـه گذشـته در ایـن بـاره 
گفـت: »در بحـث یارانه ها باید یـک تصمیم 
قطعی اتخـاذ و بعـد اعلام شـود. ما بـه دنبال 
این هسـتیم تا بحث کالابرگ الکترونیکی را 
توسـعه دهیم و بتوانیم قـدری به مهـار تورم 
کمک کـرده و اگـر مشـوق هایی پیش بینی 

شـد، بتوانیم آنهـا را اعمـال کنیم.«
چنانچه سرپرسـتان خانوار در ماه گذشـته از 
کالابرگ الکترونیکی اسـتفاده نکرده باشند، 
رقـم کامـل یارانـه برایشـان قابـل برداشـت 
اسـت و در صورت اسـتفاده به همـان میزان 
از یارانه خانوار کسـر شـده و باقی مانده مبلغ 
به حسـاب سرپرسـت خانوار واریز می شـود.

سیگار همچنان دروازه ورود 
به مصرف مواد مخدر است

مدیر دفتر بیماری های غیرواگیر و سـلامت روان سـازمان بهداشت 
جهانی سـیگار را دروازه شـروع مصرف مواد مخدر دانسـت و تاکید 

کرد کـه تبلیغ دخانیـات در هر فضایـی برخلاف قانون اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، رنجبـر مدیـر دفتـر 
بیماری های غیرواگیر و سـلامت روان سـازمان بهداشت جهانی در 
همایش دانشـگاه بدون دخانیات، گفـت:  روند اسـتعمال دخانیات 
در نوجوانـان و جوانـان افزایشـی اسـت. در فاصله پنج سـاله سـال 
139۵ تـا 14۰۰ شـیوع اسـتعمال دخانیـات در گروه سـنی 18 تا 
3۵ سـال 88 درصـد در خانم هـا و 19 درصـد در آقایـان افزایـش 
یافته اسـت و همچنین در فاصله سـال های 1386 تا 1396 شـیوع 
اسـتعمال دخانیات در گروه سـنی 13 تا 1۵ سـال در دختران 133 
درصد و در پسـران 13 درصد افزایش یافته اسـت. مصرف قلیان در 
دوره 1۰ سـاله 139۰ تا 14۰۰ نیـز ۵7 درصد در زنـان و 17 درصد 
در مردان افزایش یافته اسـت. در مطالعه دیگری کـه در بین 2۰۰۰ 
خانـم در اسـتان البـرز در سـال 14۰۰ انجـام شـد، شـیوع مصرف 
قلیـان 1۰.۵ درصـد بوده اسـت. سـایر مطالعـات نیز نشـان دهنده 
دو برابر شـدن  شـیوع مصرف دخانیات در پسـران و دختران است.
وی افـزود: قلیان دروازه شـروع مصـرف دخانیـات و سـیگار دروازه 
شـروع مصرف مواد مخدر است. متاسـفانه شـیوع مصرف قلیان در 

خانم هـا و نوجوانـان در حال افزایش اسـت.
مدیر دفتر بیماری های غیرواگیر و سـلامت روان سـازمان بهداشت 
جهانی نسـبت به روند شـیوع مصـرف دخانیات در کشـور هشـدار 
داد  و عنوان کرد: بررسـی های سـازمان بهداشـت جهانـی می گوید 
اگـر رونـد فعلـی ادامـه داشـته باشـد، ایـران یکـی از 3 کشـوری 
خواهـد بـود کـه بیشـترین شـیوع اسـتعمال دخانیـات را در دنیـا 
خواهد داشـت. رنجبـر ادامـه داد: صنعـت دخانیات در هـر فضایی 
کـه بتوانـد تبلیغ می کنـد که خـلاف قانـون اسـت. صنعـت کاری 
کرده اسـت که اسـتعمال دخانیات به عنوان ارزش شـناخته شـود 
که ایـن غلط اسـت. اضافه کـردن عطر و طعـم به دخانیـات ممنوع 
بود امـا در چند دوره نماینـدگان مجلس در این رابطـه مطالبه گری 
و پرسـش کرده اند؟ یـا وزارت بهداشـت  چقـدر مبارزه بـا دخانیات 
را به اولویـت اصلی خود تبدیـل کرده اسـت؟ چـرا وزارت آموزش و 
پرورش همراهـی نمی کند کـه مطالب آموزشـی پیرامـون عوارض 
دخانیات ذیل طـرح »پاد« ارائه شـود؟ وی افزود: در دانشـگاه بدون 
دخانیات هدف این اسـت که فضایی عـاری از دود دخانیات داشـته 
باشـیم و از مردم در برابر دود دسـت دوم محافظت کنیم و در نهایت 

دانشـجو را در این حیطـه مطالبه گـر کنیم.

خبر متناسب سازی یک »حق مُکتَسِبه« برای تمامی مستمری 
 بگیران و تکلیف قانونی است

گزارش
ایلنا

حاتـم شـاکرمی گفـت: افـرادی کـه در سـال های 
14۰1 و 14۰۰ هـم بازنشسـته شـدند، مشـمول 
متناسب سـازی هسـتند کـه متاسـفانه سـازمان 
تامیـن اجتماعـی بـه جـز در مـورد حداقل بگیـران 
سـال 14۰۰، متناسب سـازی را برای 14۰۰ و 14۰1 

اعمـال نکـرده اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، بحـث 
متناسب سـازی حقوق بازنشسـتگان سـازمان تامین 
اجتماعی سال هاسـت کـه به یکـی از مطالبـات اولیه 
مسـتمری بگیران ایـن سـازمان )بـه ویژه مشـمولان 
مسـتمری بگیر سـایر سـطوح( بـدل شـده اسـت. 
بسـیاری از فعـالان حقـوق بازنشسـتگان بر ایـن باور 
هسـتند که سـازمان تامیـن اجتماعی نسـبت به این 
مسـئله یـک وظیفـه قانونـی دارد امـا ایـن سـازمان 
گاه نگاهـی متفاوت تـر بـه ایـن موضـوع داشـته و 
در برابـر اجـرای متناسب سـازی سـکوت کـرده و 
تعلل هـای طولانـی انجـام می دهـد. حاتم شـاکرمی 
)معاون سـابق روابط کار وزارت کار و کارشـناس امور 
کار و تامیـن اجتماعـی( بـه عنـوان یـک کارشـناس 
دادگسـتری در حـوزه روابـط کار نسـبت بـه مسـئله 
متناسب سـازی و معوقـه موسـوم بـه 2۵ درصـد آن 
نظرات حقوقـی متفاوتـی دارد. گفتگو با شـاکرمی را 

در ادامـه می خوانیـد: 
فلسـفه متناسب سـازی حقوق بازنشسـتگان 

سـازمان تامین اجتماعـی از ابتدا چـه بود؟ 
لازم اسـت جهت تنویـر افـکار عمومی و بـه خصوص 
کسـانی کـه در زمینـه مسـائل کارگـری تـلاش 
می کننـد، نکاتـی مطـرح شـود تـا در ایـن زمینـه بـا 
اطلاعـات دقیقـی مسـائل مـورد بحـث ارائـه شـود. 
واقعیـت ایـن اسـت کـه متناسب سـازی حقـوق 
مسـتمری بازنشسـتگان یـک تکلیـف قانونـی بـرای 
جبران افت مسـتمری آن ها نسـبت به سـال برقراری 
مسـتمری بازنشسـتگان اسـت. ایـن تکلیـف قانونی 
بایـد در مـورد کلیـه احـکام بازنشسـتگانی کـه تـا 
پایـان برنامه ششـم توسـعه صادر شـده و مسـتمری 
آن هـا برقرار شـده اسـت، اعمال شـود؛ ایـن در حالی 
اسـت که متاسـفانه هنـوز سـازمان تامیـن اجتماعی 
)علیرغـم وجـود مصوبـات( قانونی نسـبت بـه اجرای 
کامل این وظیفـه قانونی خـود )در کنار اجـرای ماده 
96 قانـون تامیـن اجتماعـی( اقـدام نکرده اسـت. لذا 
در خصوص متناسب سـازی مسـتمری بازنشسـتگان 
تامیـن اجتماعی بـه دلیل اینکـه در متناسب سـازی 
سـال های 1399 و 1398 صـد در صـد عمـل نشـده 
اسـت؛ در واقع در بحث متناسب سـازی سـازمان 7۵ 

درصد از کل آن را انجام داده و در مورد بازنشسـتگان 
سـال های 14۰۰ و 14۰1 بـه جـز حداقل بگیـران 
سـال 14۰۰ هنوز اصـلا ایـن تکلیـف را انجـام نداده 

اسـت. 
راسـتای  در  سـازمان  قانونـی  تکالیـف  ایـن 
متناسب سـازی مسـتمری بازنشسـتگان شـامل چه 

هسـتند؟  مـواردی 
همانطـور که در بیـان مطالبـات بازنشسـتگان تامین 
اجتماعـی و نمایندگان شـان بارهـا مطـرح شـده، 
سـازمان تامین اجتماعی در بند )ب( مـاده 12 قانون 
برنامـه ششـم توسـعه مکلف شـده اسـت کـه مطابق 
قوانین مربوطه در طـول اجرای برنامه ششـم، حقوق 
بازنشسـتگان و مسـتمری بگیران را برای جبران افت 

میـزان مسـتمری آن هـا متناسب سـازی کند. 
در بند )ب( بخشنامه 76/1 سـازمان تامین اجتماعی 
بـا موضـوع متناسب سـازی مرحلـه دوم حقـوق 
مسـتمری بگیـران )بـه تاریـخ 22 /2/ 14۰۰ و بـه 
شـماره 1۰۰/14۰۰/134۵( متناسب سـازی حقـوق 
کلیه مسـتمری بگیرانی کـه پرونده آن ها فعـال بوده 
و همچنین افـرادی که تا پایان برنامه ششـم توسـعه 
مسـتمری آن هـا برقـرار می شـود )و بـه ویـژه بنـد 4 
ایـن بخشـنامه کـه طبـق آن متناسب سـازی بـرای 
افـرادی کـه مسـتمری آن هـا در سـال 14۰۰ یـا تـا 
پایـان برنامه ششـم برقرار خواهد شـد(، مـورد تاکید 

قـرار گرفته اسـت. 
پـس بـه دلیـل اینکـه برنامه ششـم توسـعه 
در سـال ۱۴۰۱ تمدیـد شـده افـرادی کـه در 
سـال ۱۴۰۱ هـم بازنشسـته شـدند مشـمول 
متناسب سـازی مسـتمری خـود می شـوند؟ 
بلـه؛ دقیقا افـرادی کـه در سـال های 14۰1 و 14۰۰ 
هـم بازنشسـته شـدند، مشـمول متناسب سـازی 
هسـتند کـه متاسـفانه سـازمان تامیـن اجتماعـی 
بـه جـز در مـورد حداقـل بگیـران سـال 14۰۰، 
متناسب سـازی را بـرای 14۰۰ و 14۰1 اعمـال 

نکـرده اسـت. 
چـرا در میـان برخی مدیـران سـازمان تامین 
اجتماعی و سـایر مسـئولان ذی ربط به گونه ای 
صحبت می شـود که ایـن متناسب سـازی گویا 
یک هدیـه، هبـه یـا مزایـای جانبی بـوده که 
سـازمان بـه بازنشسـتگان خـود اهـدا کرده 

؟  ست ا
به هیچ وجـه چنین نیسـت و این یک تکلیـف قانونی 
اسـت و از نظـر حقوقـی متناسب سـازی یـک »حـق 
مُکتَسِـبه« برای کلیه مسـتمری بگیران تا پایان سال 
14۰1 اسـت که متاسـفانه سـازمان بطور کامل برای 
بازنشسـتگان در دو سـال گذشـته آن را اجـرا نکـرده 

اسـت و باید بـه اجـرای قانون تـن دهد. 
متناسب سـازی در سـال 1399 شـامل چـه آیتم هـا 
و مـواردی بـوده و به چـه گزینه هایـی اصابـت دارد؟ 
همانطـور کـه گفتـم اساسـا متناسب سـازی جبـران 
ضریب افـت مسـتمری در زمـان برقـراری اسـت که 

می شـود اینطـور توضیـح داده شـود: 
1( اعاده سـطح مسـتمری نسـبت بـه زمـان برقراری 
یا همـان جبـران ضریب افت مسـتمری کـه در زمان 
برقـراری مسـتمری بـه نسـبت حداقـل دسـتمزد به 
مسـتمری زمـان محاسـبه )بـه نسـبت خـود حداقل 
دسـتمزد( به دسـت می آید. در پایان ضریب بدسـت 
آمـده ضربـدر حداقل دسـتمزد زمـان اجرا می شـود. 
اکنون سـازمان تامین اجتماعی تنهـا 7۵ درصد از آن 
را اجـرا کـرده و 2۵ درصـد آن باقـی مانده کـه اولین 

نقـص عملکـرد سـازمان در این زمینه اسـت. 
2( حداقـل پرداختـی به کلیـه حداقل بگیـران، با 3۰ 
سـال سـابقه مصوب شـد و حداقل بگیران با 2۰ سال 
سـابقه و کمتر، و بـه ازای هر سـال مازاد بر 3۰ سـال 

تا سـقف 3۵ سـال مصوب شد. 
مسـتمری  درصـد   ۵۰ تـا  تطبیـق  تفـاوت   )3
اسـفندماه سـال برقـراری: یعنـی یکـی از آیتم هـای 
۵۰ درصـد  متناسب سـازی تفـاوت تطبیـق تـا 
مسـتمری اسـفندماه همان سـال برقراری کـه کمتر 
از آن نباشـد و بـالای 1۰۰ درصـد مسـتمری اسـفند 

سـال برقـراری هـم نباشـد. 
4( افزایـش کمـک معیشـتی و مسـکن و افزایـش 
هزینـه عائله منـدی کـه یکسان سـازی مبلـغ آن بـا 
بازنشسـتگان و مسـتمری بگیران سایر دسـتگاه های 

اجرایـی منظور شـده اسـت. 

۵( مشـمولیت متناسب سـازی براسـاس قانـون و 
بخشـنامه های هیـات امنـا و هیـات مدیـره سـازمان 
قطعی است و کلیه بازنشسـتگان تا پایان دوره 14۰1 

مشـمول خواهنـد بود. 
در ایـن زمینه می شـود به گـزارش وزیر وقـت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعـی مورخه 17 /3/ 14۰۰ به شـماره 

4۵221 هم در مورد متناسب سـازی اسـتناد کرد. 
دربـاره ادعـای مدیرعامـل سـازمان کـه در صـورت 
اجـرای متناسب سـازی نیـز ایـن اقـدام تنهـا 4 تـا 
۵ درصـد روی میزان مسـتمری بازنشسـتگان سـایر 
سـطوح تاثیـر خواهـد داشـت، چـه نظـری داریـد؟ 
آقایـان )در مدیریـت سـازمان تامیـن اجتماعـی( 
می تواننـد ابتدا بخشـنامه و مصوبات متناسب سـازی 
را به طور کامـل از سـال 1398 تـا 14۰1 در هر ابعاد 
و آیتم هایـی کـه بـوده را اجرا کننـد و سـپس ببینند 
اجـرای کامـل بـا محاسـبات کارشناسـان خودشـان 
چـه میـزان تاثیـر خواهـد داشـت! از آنجـا کـه در دو 
سـال گذشـته برای مسـتمری بگیران سـایر سـطوح 
متناسب سـازی اجـرا نشـده، پیشـاپیش نمی تـوان 

نظـری داد.
گفتگـو  ایـن  پایـان  در  شـاکرمی  حاتـم 
مسـتنداتی را در زمینـه ارائه داد کـه در ادامه 

. نیـد ا می خو
در این مسـتندات حتـی کدهای حسـاب های مربوط 
به متناسب سـازی در سـال های مختلف و ردیف های 
مختلـف مشـخص شـده اند. همچنیـن نامـه گزارش 
وزیر وقت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی بـه محمدباقر 
قالیبـاف )رئیـس مجلـس شـورای اسـلامی( در این 

رابطه ضمیمه شـده اسـت:

لنا
: ای

س
عک

بیشترین تماس با انجمن حمایت از حقوق کودکان چه مواردی بوده؟

مشکلات دوره بلوغ و نوجوانی تا والدین شکاک
مسـئول واحد صـدای یـارا انجمـن حمایـت از 
حقوق کـودکان از برقراری 12۵2 مـورد تماس 

بـا صدای یـارا طی سـال گذشـته خبـر داد.
به گـزارش کاغذ وطـن به نقـل از ایسـنا، فرزانه 
گرایلـی بـا اشـاره بـه ارائـه گزارشـی از میـزان 
تماس گیرنـدگان بـا صـدای یـارا در سـال 
14۰1 پرداخـت و اظهـار کـرد: سـال 14۰1 
در مجمـوع 12۵2 مـورد تمـاس بـا صـدای 
یـارا برقرار شـده کـه بـه صـورت میانگیـن 6۵ 
درصـد از سـوی مـادران، 1۵ درصـد از سـوی 
نوجوانـان، 1۰ درصد از سـوی پـدران، ۵ درصد 
از سـوی نزدیـکان و اقـوام درجه یک کـودک و 
۵ درصد هـم تماس های ارجـاع به بزرگسـالان 
و تماس هـای مربـوط بـه مزاحمت هـای تلفنی 

بـوده اسـت.
درصـد   7۰ از  بیـش  وی،  گفتـه  بـه 
تماس گیرنـدگان از طریـق دوسـتان و بعـد از 
آن از طریق خط 148۰، 123، سـرچ در گوگل، 
سـایت، بهزیسـتی، توزیع کارت در نمایشـگاه و 
مترو، پزشـک معالـج، مهـد کـودک، تلویزیون، 
مراکـز گفتـار درمانـی، گـروه اعزامی بـه خوی 
و همـکاران و اقـوام با صدای یارا آشـنا شـده اند.
مسـئول واحد صـدای یـارا انجمـن حمایـت از 

حقـوق کـودکان بـا بیـان اینکـه 8۵ درصـد از 
تماس گیرنـدگان از خانواده هـای هسـته ای 
و  و شـوهر  زن  از  متشـکل  خانـواده ای   (
فرزنـدان آن هـا( و بعـد از آن متارکـه شـده، 
گسـترده و گسسـته بودنـد، افـزود: 7۰ درصـد 
تماس گیرنـدگان از شـهر تهـران و 3۰ درصد از 
شـهرها و دیگر اسـتان های ایـران با صـدای یارا 

ارتبـاط گرفتنـد.
بنابـر اظهـارات گرایلـی، مهم تریـن تماس ها از 
سـمت پدران در سـال گذشـته مربوط بـه عدم 
آگاهـی از مهارت هـای فرزندپـروری، لجبـازی 
و پرخاشـگری کـودکان، مشـکلات تحصیلـی و 

نحـوه ارتباط بـا مـادران بوده اسـت.
وی بـا اشـاره بـه علـت مهم تریـن تماس هـا 
از سـمت نوجوانـان اظهـار کـرد: مهم تریـن 
تماس هـا از سـمت نوجوانـان در رده سـنی 
9 تـا 19 سـال بـوده و بـه طـور میانگیـن طـی 
سـال تعـداد دختـران تماس گیرنـده بیشـتر از 
پسـران بـوده اسـت؛ موضوعـات مطـرح شـده 
از سـوی آنـان مربـوط بـه عـدم درک از سـمت 
والدین، موضوعات احساسـی عاطفی، مشکلات 
تحصیلـی، مـورد تعـرض قـرار گرفتـن، عـدم 
تصمیم گیری، افسـردگی، اضطراب از برگشـت 

زلزله در خوی، عدم مهارت دوسـت یابی، تردید 
بیـن افـکار واقعـی و تخیلـی، افکار خودکشـی، 
مشـکلات ناشـی از جدایـی والدیـن، راهنمایی 
خواسـتن در مورد نحوه ابراز احساسـات و حمله 

پانیـک بـوده اسـت.
مسـئول واحد صـدای یـارا انجمـن حمایـت از 
حقـوق کـودکان دربـاره مهم تریـن تماس هـا 
از سـوی مـادران بـرای کـودکان تـازه متولـد تا 
7 سـال، نیـز توضیـح داد: مشـکلات ناشـی از 
مدرسـه رفتـن که بعـد از شـیوع کرونـا مدارس 
حضوری شـدند )بی انگیزگی نسـبت بـه درس، 
عـدم توجه و تمرکـز، ترک تحصیل، عـدم انجام 
تکالیـف(،  وابسـتگی و اضطـراب جدایـی، عدم 
آگاهی از شـیوه های فرزندپروری، عـدم آگاهی 
از مراحل رشـدی روانی کـه مشـکلاتی از قبیل 
خـود تحریکی کـودک، لجبازی و پرخاشـگری، 
مشـکلات ناشـی از ورود کـودک دوم، بیـش 
فعالـی، مسـائل مربـوط بـه جـدا کـردن جـای 
خـواب، اضطـراب و اسـترس، عـدم اعتمـاد بـه 
نفس، اضطـراب و اسـترس بابت برگشـت زلزله 
در مراجعـان خـوی، مشـکلات ناشـی از طـلاق 
والدیـن، شـب ادراری، دنـدان قروچه، شـرطی 
شـدن کـودک، پرسـیدن سـوالات جنسـی، 

مشـکلات ناشـی از تجربـه سـوگ، وسـواس و 
اضطـراب، اسـتفاده از سـبک های ناکارآمـد 
فرزندپـروری، لکنـت، اختـلال مدفـوع و ادرار، 
ناخن جویـدن به دلیـل اضطراب ناشـی از زلزله 
خـوی، مشـکلات ناشـی از فرزندخواندگـی، 
بـد دهنـی و کتـک زدن، غفلـت، دروغ گویـی، 
مشـکل در لباس پوشـیدن و بد غذایـی از جمله 
مهم ترین دلایـل تماس از سـمت مـادران برای 

کـودکان تـازه متولـد تـا 7 سـال بوده اسـت.
گرایلـی همچنیـن شـکایت از پرخاشـگری 
کـودکان و مشـکلات ناشـی از مدرسـه رفتن و 
انجام نـدادن تکالیـف، اعتیاد به فضـای مجازی 
کـه حتـی موجـب سـرچ های نامناسـب شـده 
اسـت، عدم آگاهـی از شـیوه های فرزندپروری، 
مشـکلات جـدا کـردن جـای خـواب و اختلال 
آمـوزش  یادگیـری،  اختـلالات  خـواب، 
خودمراقبتـی، نگرانـی بـرای ارتبـاط بـا جنس 
مخالـف، راهنمایـی در مـورد نحوه پاسـخگویی 
به سـوالات جنسـی، مشـکلات ناشـی از طلاق، 
تعرض جنسـی، ممانعت از تحصیل توسط پدر، 
راهنمایـی در مـورد عـادت ماهانـه، مشـاجرات 
والدیـن، بیش فعالـی، بی نظمـی، عـدم مهـارت 
دوسـت یابی، عـدم اعتمـاد بـه نفـس، آسـیب 

مغـزی، اضطـراب، راهنمایـی در مـورد بلـوغ و 
نوجوانـی، لجبـازی، عـدم مسـئولیت پذیری، 
مشـکلات ارتباطـی بیـن والدیـن و فرزنـدان، 
بحران هویت، قلیان کشـیدن، مصرف ترامادول 
و خودکشـی، تهدیـد بـه فـرار، اضطـراب، عدم 
مهارت نه گفتـن، وسـواس شستشـو، اضطراب 
اجتماعـی، تـرک تحصیـل، دزدی، دروغ گویی، 
وابسـتگی و خجالتـی بـودن، دنـدان قروچـه، 
تـرس از دسـت دادن، افـت تحصیلـی بـه دلیل 

اضطـراب زیـاد بعـد از زلزلـه و تنبیـه بدنـی را 
از مهم تریـن تماس هـا از سـوی مـادران دارای 

کـودک 7 تـا 12 سـال عنـوان کـرد.
وی همچنیـن با اشـاره بـه مهم تریـن تماس ها 
از سـوی مادران برای کودکان 12 الی 18 سـاله 
نیـز یـادآور شـد: مشـکلات مربـوط بـه فضـای 
مجـازی و مشـکلات ناشـی از طـلاق، گرایش و 
یـا ارتباط با جنـس مخالـف نیز بیشـترین علت 

تماس هـا در سـال 14۰1 بوده اسـت.
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مدیر عامـل صنـدوق ذخیـره فرهنگیـان گفت: 
در راسـتای نظام شایسـتگی، حـدود 44 درصد 
از انتصابـات ایـن صنـدوق را اعضـای فرهنگی و 
خانواده هـای آنان تشـکیل می دهنـد و فردی را 
در این موسسـه منصـوب نکردیـم کـه در حوزه 

کاری خـود تخصص لازم را نداشـته باشـد.
به گزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایرنا، حمیدرضا 
نجف پـور کـردی دربـاره انتصابـات در صنـدوق 
ذخیـره فرهنگیان اظهـار کرد: براسـاس تجارب 
گذشـته، مشـخص  کرده ایـم کـه اگـر کسـی 
می خواهد در یـک حوزه تخصصی ایـن صندوق 
منصوب شـود باید چـه فرایندی را سـپری کند 
و چه ویژگی ها و شایسـتگی هایی داشـته باشـد. 
در واقع چارچوبی مشـخص را بـرای این موضوع 

در نظـر گرفتیم.
مدیرعامـل صنـدوق ذخیـره فرهنگیـان ادامـه 
داد: همچنیـن از لحـاظ فرآینـدی در گذشـته 
هـم چارچوبـی در صنـدوق وجـود داشـت کـه 
بهبـود بخشـیدیم بدیـن معنـا کـه کمیته هـا و 
محیط کارشناسـی گوناگون و صحه گـذاری در 
لایه هـای ارشـد کارشناسـی از جملـه تغییراتی 
بود که انجـام شـد. نجف پور کـردی یادآورشـد: 
مهم تریـن بخـش انتصابـات صنـدوق ذخیـره 
فرهنگیـان، نظـام شایسـتگی اسـت و اینکـه 

چگونـه شایسـته بـودن افـراد بـرای انتصـاب 
را تشـخیص دهیـم کـه البتـه دارای سـختی و 

پیچیدگـی هـای خـاص خـود اسـت.
مدیرعامـل صندوق ذخیـره فرهنگیان بـا تاکید 
بر اینکه بخشـی از فرآیند اسـتخدام به تخصص 
افـراد مربـوط می شـود، افـزود: برخـی تخصص 
لازم را در حیطـه کاری محـول شـده بـه آنهـا 
ندارنـد و فـردی را در ایـن موسسـه منصـوب 
نکردیـم کـه در حـوزه کاری خود تخصـص لازم 

را نداشـته باشـد.
وی یـادآوری کـرد: بنابرایـن ایـن مـوارد هـم 
تعریـف عملیاتی شـده که یـک فـردی در کدام 
شـرکت ها بـه لحـاظ مدیریتـی در حوزه هـای 
مختلـف صنـدوق کار کـرده اسـت و در کل چه 

کـدام امتیـازات را دریافـت می کنـد.

دبیـر کمیتـه علمـی کشـوری کرونا بـا اشـاره به 
بررسـی اثربخشـی و پیشـنهاد کمیتـه علمـی 
کشـوری کرونـا بـه سـازمان غـذا و دارو در مـورد 
لزوم ورود داروی »پکسـلووید« به فهرست دارویی 
کشـور، یادآور شـد: این دارو اخیرا توسط سازمان 
غـذا و دارو آمریـکا، تاییـد شـده و توصیـه کمیته 
علمی همچنان تسـریع روند اداری و اجرایی ورود 
به فهرسـت دارویـی و تولیـد ایـن دارو در کشـور 
اسـت. به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از ایسـنا، 
دکتـر حمیدرضـا جماعتـی با بیـان ایـن مطلب، 
افزود: »پکسـلووید« برای افراد پرخطر نیز کاربرد 
دارد کـه به کاهش مـرگ و میر و بسـتری بیماران 
کوویـد19 می انجامد. در شـرایطی قـرار داریم که 
زیرسویه های جدید در کشـور و جهان، در گردش 
هسـتند و هنوز واکسـن اثربخش و موثـری برای 
ایـن زیرسـویه ها، تولیـد نشـده و در حـال حاضر 
در اکثر کشـورها بیشـترین تاکیـد بر اسـتفاده از 
داروهای ضد ویروسـی در مقابله با زیرسـویه های 
جدید کرونـا اسـت. وی با بیـان اینکه در شـرایط 
کنونـی، اسـتفاده از داروهـای ضـد ویروسـی از 
بهترین راهکارهای مقابله با کرونـا در افراد پرخطر 
اسـت، تصریح کرد: زیرسـویه های جدید، مشکل 
کمتـری بـرای افـراد سـالم ایجـاد می کننـد امـا 
سـرایت زایی و گرفتـاری بیشـتر افـراد پرخطـر، 

سـالمندان، مبتلایـان بـه بیماری هـای زمینه ای 
مزمن و افراد با نقص سیسـتم ایمنی، بیشتر مورد 
تاکید اسـت. دبیـر کمیته علمـی کشـوری کرونا 
گفت: در جلسـه امروز کمیتـه علمی گزارشـی از 
آخریـن وضعیـت سـویه های در گـردش و شـایع 
کرونـا در ایـران و جهـان بررسـی شـد. در ایـران 
بیشـترین سـویه شـایع، XBB.1.9 اسـت کـه 
حـدود ۵8 درصـد از مـوارد را شـامل می شـود. 
همچنین زیرسویه XBB.1.۵.1 در جایگاه بعدی 
زیرسـویه های شـایع کنونی در کشـور قـرار دارد.
جماعتـی خاطرنشـان کـرد: در فضاهـای بسـته، 
سربسته و شلوغ و نیز به پرسـنل و مراجعان مراکز 
درمانـی کـه در معـرض بیماری هـای عفونـی و 
کووید19 قـرار دارند، همچنان توصیه بر اسـتفاده 

از ماسـک می شـود.

ــرارگاه گشــت ارشــاد  ــس ق خان محمــدی رئی
مســئولین، شــناخت گلوگاه هــای فســاد را 
ــوان  ــرارگاه عن ــن ق ــم ای ــداف مه ــی از اه یک

ــرد. ک
ســید علــی خان محمــدی رئیــس قــرارگاه 
ــا باشــگاه  ــران در گفتگــو ب گشــت ارشــاد مدی
خبرنــگاران جــوان گفــت: بــا توجــه بــه 
ــران  ــا مدی ــورد ب ــردم در برخ ــری م مطالبه گ
متخلــف و اصــلاح برخــی رویه هــای اداری، 
ــاد  ــت ارش ــرارگاه گش ــال 14۰1 ق ــاه س دی م

مدیــران تاســیس شــد.
ــم در  ــیزدهم ه ــت س ــرد دول ــزود: رویک وی اف
ــودن  ــخگو ب ــه پاس ــبت ب ــته نس ــال گذش 2 س

ــوده اســت. ــدی ب ــیار ج ــران بس مدی
خان محمــدی در مــورد ســاختار قــرارگاه 
گشــت ارشــاد مدیــران گفــت: 63 کمیتــه 
ــرارگاه  ــاختار ق ــروز در س ــه ام ــا ب ــی ت تخصص
تعریــف شــده اند کــه مدیــران باتجربــه ســابق، 
ــای  ــگان از اعض ــی و نخب ــران فعل ــی مدی برخ
ــه  ــه تخصصــی هســتند و هــر کمیت هــر کمیت
هــم مطالبــه مــردم را پیگیــری می کنــد و 
هــم بــه دنبــال رســیدن بــه گلوگاه هــای 

ــت.  ــاد اس فس
وی گفــت: ســوداگری در مســکن، حــذف 

و کم اثــر شــدن دلار بــر اقتصــاد کشــور، 
ــه حــوزه رشــد  ــا، کمــک ب ــگاه داری بانک ه بن
و رونــق تولیــد و مقابلــه بــا رشــد تــورم از 
ــی  ــای تخصص ــه کمیته ه ــت ک ــی اس مباحث

ــت. ــده اس ــکیل ش ــرای آن تش ب
رئیــس قــرارگاه گام، امیدآفرینــی در بیــن 
مــردم را یکــی از اهــداف مجموعــه خــود 
ــری  ــم مطالبه گ ــی پرچ ــزود: وقت ــت و اف دانس
در دســت خودمــان باشــد و گزارش هــای 
ــه مــردم  ــب ب ــه طــور مرت ــن مطالبه گــری ب ای
داده شــود، امیــد برخــورد بــا تخلــف و اصــلاح 
امــور اداری در مــردم بســیار بــالا مــی رود. 
اصــل هشــتم قانــون اساســی هــم کــه یکــی از 
اصــول مبنایــی گام اســت و بــه امــر بــه معروف 

ــاره دارد. ــران اش مدی

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان: 

افراد بدون تخصص را استخدام نکرده ایم
لزوم تسریع روند اداری ورود داروی 

»پکسلووید« به فهرست دارویی کشور
گشت ارشاد 

مسئولین مطالبه مردم است

کاغذ جامعه
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»خوش نمک« کپی هیچ 
برنامه ای نیست

درباره  نمک«  »خوش  برنامه  تهیه کننده 
ویژگی های این برنامه تازه در شبکه نسیم، 
فضای مردانه ترکیب شرکت کننده های آن و 
فرایند انتخاب مجری توضیحاتی ارائه کرد. مقداد 
مومن نژاد تهیه کننده برنامه »خوش نمک« که به 
تازگی روی آنتن شبکه نسیم رفته است درباره 
این برنامه که قرار است فضای سرگرم کننده 
و طنازانه ای داشته باشد به خبرنگار مهر بیان 
کرد: هدف ما این بود که با الگوبرداری از فرهنگ 
شب نشینی های ایرانی بازی هایی ارائه کنیم که 
با ساده ترین ابزار و در کوچک ترین فضاها مثل 
خانه ها و میان خانواده ها قابل اجرا باشند. مطلوب 
ما این بوده که افراد با هر سن و سالی بتوانند 
با این بازی ها ارتباط برقرار کنند و یک جامعه 
هدف کوچک و مشخص مدنظر ما نبوده است. 
وی درباره طراحی بازی های برنامه و جذابیت 
شان برای مخاطب عنوان کرد: بازی های 
»خوش نمک« را می شود در دو دسته بازی های 
کلام محور و بازی های حرکت محور قرارداد. 
خیلی از این بازی ها با الگوبرداری از بازی های 
نوستالژیک و با توجه به فرهنگ ایرانی بازطراحی و 
در واقع منجر به خلق بازی های تازه با نام های تازه 
شده اند. همه این فرایند توسط گروه ایده پردازی، 
گروه نویسندگان و گروه کارگردانی شکل گرفته 
است و بازی ها بعد از آزمون و خطاهای مختلف و 
تمرین با شرکت کنندگان آزمایشی تایید و نهایی 
شده اند. این تهیه کننده در ادامه درباره انتخاب 
مجری برنامه توضیح داد: فکر کردیم مجری 
و میزبان این برنامه باید توانایی حاضرجوابی و 
آمادگی اضافه کردن به موقعیت های کمدیِ 
خلق شده توسط شرکت کنندگان را داشته باشند. 
میلاد صالح پور به پشتوانه تجربه طولانی اجرای 
کمدی و حضور همیشگی اش در میان قشرهای 
مختلف مردم توانست خود را در اجرا ثابت کند. 
مومن نژاد درباره فضای شرکت کنندگان این 
برنامه و اینکه آیا صرفاً قرار است برنامه ای مردانه 
باشد گفت: این موضوعی است که پیش از تولید 
برنامه هم در گروه ایده پردازی به آن فکر شده 
بود. گواه این ادعا هم این است که در فراخوانی 
که در فضای مجازی برای جذب شرکت کننده 
داده شده بود خانم های داوطلب هم در جلسات 
مصاحبه حاضر و تعدادی از آنها برای شرکت در 
برنامه انتخاب شدند؛ ولی برنامه به دلیل تازه بودن 

در فرم و محتوا نیاز به زمان دارد تا شکل بگیرد.

چرا انیماتورهای ایرانی 
جذب شرکت های خارجی 

می شوند؟
یکی از اعضای انجمن انیمیشن موشن گرافیک 
ایران گفت: با وجود اینکه صنعت انیمیشن 
ایران رشد کرده اما به دلیل نبود سرمایه گذاری 
مناسب، بسیاری از متخصصان این صنعت 
جذب شرکت های خارجی شده یا مهاجرت 
کرده اند. بهداد باقری که به تازگی کتابی با عنوان 
»هزارتوی انیمیشن« گردآوری و تالیف کرده، 
با اشاره به اینکه صنعت انیمیشن شاخه های 
گسترده ای دارد و امروز دیگر مثل گذشته 
مخاطب انیمیشن فقط بچه ها نیستند به ایسنا 
گفت: امروزه صنعت انیمیشن برای همه رده های 
سنی جذاب است،ولی در صنعتی مثل گیم 
همچنان بیشتر مخاطبان، جوانان و نوجوانان 
هستند. البته این دو صنعت در عین حال که مجزا 
از یکدیگرند، از یکدیگر جدا هم نیستند چون 
یکسری از تخصص ها میان هردو صنعت مشترک 
است. همچنین صنعت بازی زیرمجموعه صنعت 
انیمیشن قرار می گیرد و انیمیشن یک صنعت 
گسترده است که فیلم های انیمیشن، سریال های 
انیمیشنی، بازی، جلوه های ویژه، صنعت تبلیغات 
و... همگی زیرمجموعه آن قرار می گیرند. وی 
اضافه کرد: درگذشته مخاطب انیمیشن کودکان 
بودند ولی این فرمت و سبک کار انیمیشن که دو 
بعدی بود به مرور زمان پیشرفت کرد و انیمیشن 
سه بعدی روی کار آمد و کیفیت کارها بهتر شد. 
پس از آن انیمیشن وارد فاز جدیدی شد و دیگر 
آن دیدگاه که مخاطب انیمیشن، کودک بود از 
بین رفت و همه اقشار سنی مخاطب انیمیشن 
شد. به نظر می رسد یکی از دلایلی که انیمیشن 
تبدیل به صنعتی برای همه اقشار سنی شد 
قابلیت های بالقوه آن برای درآمد زایی بود. باقری 
در خصوص دوبله فارسی انیمیشن  هایی که در 
حال حاضر در ایران منتشر می شود گفت: وقتی 
نسخه ای از یک انیمیشن در کشوری با زبان 
اصلی ساخته می شود، معمولا با صدای بهترین 
دوبلورها و صداپیشه ها همراه با اصطلاحات و 
واژگان مربوط به همان فرهنگ پخش می شود. 
حالا وقتی همان انیمیشن وارد ایران می شود، با 
توجه به اینکه گروه های متخصصی در این زمینه 
وجود دارند، بهتر است به فارسی دوبله شود چون 
جذاب تر و قابل درک تر خواهد بود خصوصا برای 
قشر کودک و نوجوان. در برخی از این دوبله ها 
از لهجه های اقوام گوناگون نیز استفاده شده که 
موجب جذاب تر و بیشتر دیده شدن انیمیشن ها 

می شود.

مبارزه مرگبار و نجات جان یک موجود افسانه ای

2 فیلم دوبله شده در
 نمایش خانگی

فیلم هـای »چوپاکابـرا« و »جان ویـک 4« از محصولات سـال 2۰23 
سـینمای آمریـکا، بـا دوبلـه اختصاصـی در شـبکه نمایـش خانگـی 

عرضه شـد.
بـه گـزارش خبرنـگار رادیـو و تلویزیـون ایرنـا، فیلـم چوپاکابـرا بـه 
کارگردانی پسر آلفونسـو کوارون از محصولات سـال 2۰23 سینمای 
آمریکا، با دوبله اختصاصـی در پلتفرم )سـکوی اینترنتی( »فیلم نت« 

عرضه شـد.
احتمـالا همه سینمادوسـتان با نام آلفونسـو کـوارون آشـنایی دارند: 
فیلمسـاز بـزرگ مکزیکـی و سـازنده فیلم هایـی چـون هـری پاتر و 
زندانی آزکابـان، فرزندان بشـر، جاذبه و رما کـه چهار جایزه اسـکار را 
در کارنامه دارد. پسـر او، جونـاس کوارون، در نـگارش فیلمنامه جاذبه 
با پدرش همـکاری داشـت و نزدیک بـه یک دهه اسـت کـه به عنوان 
کارگردان هم در سـینما فعالیت می کنـد. فیلم تازه جونـاس کوارون 
به نـام چوپاکابـرا از جمله محصولاتی اسـت کـه با دوبلـه اختصاصی 
توسـط پلتفرم فیلم نـت در دسـترس علاقه منـدان به سـینمای روز 
دنیا قـرار گرفتـه اسـت. »چوپاکابـرا« )با نـام اصلـی Chupa( یک 
فیلم ماجرایـی و فانتزی اسـت که در سـال 2۰23 توسـط نتفلیکس 
عرضه شـده اسـت. فیلم »چوپاکابرا«، داسـتان نوجوانی به نام الکس 
اسـت که هنگام ملاقات بـا خانـواده اش در مکزیک، یـک چوپاکابرای 
جـوان را کـه در کلبـه پدربزرگش پنهان شـده اسـت، پیـدا می کند. 
او و پسـرعموهایش بـرای نجـات ایـن موجـود افسـانه ای، وارد یـک 
ماجراجویی مهیج می شـوند. در »چوپاکابرا« دو بازیگر شناخته شـده 
به ایفـای نقـش پرداخته انـد: دمیـان بیچیـر )»هشـت نفرت انگیز«، 
»یک زندگی بهتـر«، »گودزیـلا علیه کونگ«( و کریسـتین اسـلیتر 
)»رمانس حقیقی«، »رابین هود: شاهزاده دزدان«، »نیمفومانیاک«(. 
در کنار این دو می توان به ایوان ویتن، اشـلی سـیارا و نیکلاس وردوگو 

به  عنـوان دیگـر بازیگـران »چوپاکابرا« اشـاره کرد.
یکی دیگـر از چهره هـای سرشـناس حاضـر در »چوپاکابـرا« کریس 
کلمبوس اسـت: کارگـردان فیلم هـای خاطره سـازی چـون »تنها در 
خانه«، »خانـم دابت فایـر«، »هری پاتر و سـنگ جـادو« و »هری پاتر 
و تالار اسـرار«. کلمبوس یکـی از تهیه کننده های فیلـم »چوپاکابرا« 
اسـت. فیلم جان ویک 4 بـا دوبله اختصاصـی به نمایـش خانگی آمد.

چهارمیـن قسـمت از مجموعـه فیلم هـای اکشـن جـان ویـک بـا 
دوبلـه اختصاصـی در پلتفـرم فیلم نـت در دسـترس علاقه منـدان به 

محصـولات روز سـینمای دنیـا قـرار گرفـت.
جـان ویـک، آدم کـش سـابق کـه ناچـار بـه بازگشـت بـه دنیـای 
انتقام گیری و خشـونت شـده بـود، این بـار قصـد دارد بـا مرگبارترین 
دشـمنانش که برای سـر او جایزه تعیین کرده اند مبارزه کنـد. او برای 
پیـروزی در برابر این متحـدان قدرتمند به کمک دوسـت قدیمی اش 

کـه در جنگ قبلـی به شـدت مجروح شـده اسـت نیـاز دارد.
چـاد استاهلسـکی کـه زمانی به عنـوان بدلـکار فعالیـت می کـرد و با 
سـاخت قسـمت اول »جان ویک« در سـال 2۰14 قله هـای موفقیت 
را فتح کرد، بـرای چهارمین بار روی صندلـی کارگردانی این مجموعه 
نشسـته اسـت. کیانو ریوز هم یـک بـار دیگر نقش جـان ویـک را ایفا 
کرده اسـت. در کنار ریوز بازیگرانی چون دانی ین، بیل اسکارشـگورد، 
لارنس فیشـبرن، هیرویوکی سـانادا، ایان مک شـین، لنـس ردیک و 

کلنسـی براون در »جان ویـک 4« حضـور دارند.

کاش »فسیل« 200 میلیاردی شود اما نباید همه را خبر
»کمدی ساز« کنیم!

گزارش
 مهر

ساسـان سـالور تهیه کننـده »سـه کام حبـس« کـه 
بـا اختلافـی بالغ بـر 137 میلیـارد تومانـی، بعـد از 
»فسـیل« دومین فیلـم پرفروش امسـال به حسـاب 
می آید دربـاره فراگیـر شـدن کمدی سـازی در میان 

سـینماگران هشـدار داد.
ساسـان سـالور تهیه کننده فیلم سـینمایی »سه کام 
حبس« بـه کارگردان سـامان سـالور کـه از عید فطر 
به ترکیب فیلم های در حال اکران سـینماها راه یافته 
اسـت و در حـال حاضر بـا عبـور مجموع فروشـش از 
مـرز 12.۵ میلیـارد تومـان، پرفروش تریـن فیلم غیر 
کمدی گیشـه امسـال محسـوب می شـود، در گفتگو 
با خبرنـگار مهـر درباره وضعیـت اسـتقبال مخاطبان 
از ایـن فیلـم توضیـح داد: خوشـبختانه ایـن فیلـم 
ارتبـاط خوبی بـا مخاطبـان خود برقـرار کرده اسـت. 
بـا اینکه در شـرایطی هسـتیم کـه به صـورت طبیعی 
مخاطبـان اقبـال بیشـتری بـه فیلم هـای کمـدی 
نشـان می دهند، ولی خوشـبختانه »سـه کام حبس« 
توانسـته مخاطبـان خـودش را پیـدا کند. دلیـل این 
مسـئله هم بیـش از هـر چیـز داسـتان صادقانـه این 

فیلم اسـت.
وی افـزود: برخـی شـاید چنیـن فیلم هایـی را بـه 
سـیاه نمایی متهـم کننـد امـا مـردم روایـت فیلـم را 
می پذیرنـد چرا کـه خودشـان مطلعند کـه در جامعه 
و اطرافشـان چـه می گـذرد. ارتباطـی کـه مـردم بـا 
چنین فیلمـی برقـرار می کنند بـه دلیـل صداقت در 
روایـت اسـت. در جـدول فـروش فیلم های سـال هم 
پرفروش تریـن فیلـم غیـر کمـدی سـال هسـتیم آن 
هم در شـرایطی کـه بـرای تبلیغ فیلـم چـه در قالب 
تبلیغات محیطی چـه تیزرهای تلویزیونـی هیچ نهاد 
و ارگانـی بـه مـا کمک نکـرد. گویـی تصمیمـی برای 

حمایـت از فیلم هـای اجتماعـی وجـود نـدارد.
سـالور ادامه داد: سـابق بر این شـرایط اینگونه بود که 
برای یـک فیلـم در حال اکـران بنیـاد فارابـی نامه ای 
را بـه نهاد دیگر مانند سـازمان زیباسـازی شـهرداری 
ارسـال می کرد و براسـاس همان هم ما می توانسـتیم 
از ظرفیت هـای تبلیغاتی ایـن نهادها اسـتفاده کنیم. 
امروز امـا این جریـان گرفتار یک بروکراسـی پیچیده 
شـده اسـت و شـوراهای مختلفی باید در ایـن زمینه 
تصمیم گیـری کننـد کـه آیـا یـک فیلـم می توانـد 
بیلبورد تبلیغاتی در سـطح شهر داشته باشـد یا خیر! 
در این شـرایط شـما فقـط در حالـی که تمکـن مالی 

بالا داشـته باشـید ایـن شـانس را داریـد کـه بتوانید 
بیلبوردی بـرای فیلم خـود اجـاره کنید.

وی ادامـه داد: دربـاره تیزرهـای تلویزیونـی هـم 
شـرایط به گونـه ای شـده اسـت کـه اساسـاً امـکان 
مذاکره و گفتگـو وجود نـدارد. حتی اگـر اصل پخش 
تیـزر را بپذیرنـد و فیلـم را رد نکننـد، بسـته هایی را 
به صـورت اعتبـاری تعریـف کرده انـد که امـکان دارد 
در سـاعت های بسـیار پـرت و نامناسـبی تیـزر فیلم 
شـما پخش شـود. البته به شـرطی که اساسـاً شورای 
بازرگانـی صداوسـیما تبلیـغ فیلـم شـما را پذیرفتـه 
باشـد! در این وضعیت فیلم هـای اجتماعی عملًا هیچ 
فضایی بـرای تبلیغ ندارنـد و اگر امروز برای »سـه کام 
حبـس« تبلیغـی صـورت می گیـرد، حاصـل تبلیـغ 

دهان به دهـان مخاطبـان اسـت.

مزیت کمدی ها نسبت به فیلم های اجتماعی 
رغبت سینماداران است

ایـن تهیه کننـده اظهـار کـرد: در ایـن وضعیـت 
فیلم هـای طنـز یک مزیت نسـبت بـه فیلم هـای غیر 
کمـدی و اجتماعـی دارنـد و آن رغبـت سـینماداران 
اسـت. سـینمادار درباره این فیلم ها تصمیم می گیرد 
که تعداد سـالن های بیشـتری در اختیارشـان بگذارد 
و هـر فرصتی برای سـانس طلایی به دسـت آمـد را به 

فیلـم کمـدی اختصـاص می دهد.
سـالور تأکید کـرد: به عنوان یـک تهیه کننده سـینما 
واقعـاً از فـروش فیلـم »فسـیل« خوشـحال هسـتم 
و امیـدوارم فـروش ایـن فیلـم از مـرز 2۰۰ میلیـارد 
تومان هـم عبـور کنـد چـرا کـه آن را اتفـاق مثبت و 
خوبـی بـرای سـینمای ایـران می دانـم. ایـن فـروش 
به چرخـه اقتصادی سـینمای ایـران کمـک می کند 
و موفقیـت این فیلـم منافاتـی بـا موفقیت فیلـم ما و 
دیگـر فیلم هـای در حـال اکـران نـدارد. در عین حال 
معتقـدم فیلم هـای اجتماعـی و جـدی هـم طیـف 
خاصـی از مخاطبـان خـود را دارنـد کـه لازم اسـت 
برای جـذب آن ها به سـینما هـم برنامه ریزی داشـته 

باشـیم.
تهیه کننده »سـه کام حبس« با انتقـاد از عدم حمایت 
سـازمان های متولی مبارزه با مواد مخـدر از فیلم های 
سـینمایی مرتبـط با ایـن موضوع گفـت: مـا به عنوان 
هنرمند وظیفـه داریم نـوری را به بخش هـای تاریک 
یـک موضـوع بتابانیـم اما سـوال مهـم این اسـت که 
وظیفـه ایـن نهادهـا در زمینـه حمایـت از تولیـدات 
فرهنگـی مرتبط با مـواد مخدر چـه زمانی قرار اسـت 
اجرایـی شـود؟ اینگونه نیسـت که مـا با فیلمسـازی 

تنها به دنبال پر کردن گیشـه باشـیم، مـا می خواهیم 
دربـاره یـک موضوع بـه جامعه هشـدار بدهیـم. فیلم 
ما دارد تصویری مسـتند از واقعیت اعتیـاد در جامعه 

امـروز را ارائـه می دهد.

دولت قبل 13 اصلاحیه داد و دولت جدید 4 
اصلاحیه دیگر

سـالور درباره مواجهه مدیران سـینمایی با فیلم هایی 
از جنس »سـه کام حبس« هم توضیح داد: در شورای 
پروانـه نمایـش دولت قبـل، فیلـم »سـه کام حبس« 
یک بـار پروانه نمایـش دریافت کـرده و تاریـخ آن هم 
هنـوز معتبر بـود امـا در دولت جدیـد مجـدد فیلم ما 
بازبینـی شـد و یک سـری اصلاحـات جدید بـه فیلم 
وارد کردند. در دولـت قبل حدود 13 مـورد اصلاحیه 
بـه فیلـم وارد کـرده بودنـد و در دولـت جدیـد حدود 
4 مـورد دیگـر هـم بـه اصلاحیه هـا اضافـه شـد. این 
اصلاحـات هـم در حـد چنـد دیالـوگ بـود و اینگونه 
نبود کـه یک سـکانس را شـامل شـود. ما هـم در این 
زمینه تعامل کردیم چرا که برای چند سـال سـرمایه 
بخش خصوصـی در این فیلـم خوابیده بـود و باید آن 
را آمـاده اکـران می کردیـم. به همیـن دلیل تـا جایی 
که لطمه ای بـه فیلم وارد نشـود، نظر شـورای نظارت 

را هـم تامیـن کنیم.
این تهیه کننده سـینما در ادامه مطرح کـرد: واقعیت 
این اسـت که اگر شـرایط سـینما به همیـن وضعیت 
ادامـه پیدا کنـد، ما تـا چند سـال آینده دیگـر چیزی 
به نـام سـینمای اجتماعـی نخواهیم داشـت چـرا که 
سـرمایه گذاران بخـش خصوصـی دیگـر انگیـزه ای 

بـرای ورود بـه ایـن عرصـه ندارنـد. طیفـی از فیلم ها 
تهیه کننـده و سـرمایه گذار دولتـی دارنـد و اساسـاً 
هـم برای شـان تفاوتـی نـدارد کـه چقـدر در اکـران 
موفـق می شـوند. سـرمایه گذار بخـش خصوصـی اما 
اگر بخواهد درگیر سـاخت فیلـم اجتماعی شـود هم 
در سـخت گیری بابـت دریافـت پروانه سـاخت دچار 
مشـکل می شـود و هـم در مرحله اکـران و بازگشـت 
سـرمایه با دسـت اندازهای بسـیاری مواجه می شـود. 
طبیعتاً مـن نوعی بـه عنوان یـک سـرمایه گذار قطعاً 
وقتی می بینم بازگشـت سرمایه در سـینمای کمدی 
تضمین شـده تر اسـت، سـراغ سـینمای اجتماعـی 

نمـی روم.
وی تاکید کـرد: مجموعـه وزارت ارشـاد و مشـخصاً 
شـورای صـدور پروانـه سـاخت در کنـار نهادهـای 
صنفـی سـینما بایـد بـه ایـن مسـئله توجه داشـته 
باشـند. نبایـد بـه سـمتی حرکـت کنیـم کـه همـه 
هم وغـم آن هایی کـه می خواهنـد به اقتصاد سـینما 
کمـک کننـد، سـاخت فیلم های طنـز باشـد. همین 
امسـال خبـر دارم که شـورای پروانه سـاخت ارشـاد 
بسـیاری از فیلم نامه هـای اجتماعـی را بدون شـرط 
و اصلاحیـه، رد کـرده اسـت و ایـن اتفاق بـدی برای 
سـینمای ایران اسـت. نـگاه دوسـتان در شـوراهای 
جدیـد سـازمان سـینمایی این اسـت کـه آثـار را از 
همیـن مرحلـه فیلمنامه فیلتـر کنیم تـا بعدها برای 
ماجـرای پروانـه نمایش آن هـا دچار چالش نشـویم! 
کاش بـه سـمتی حرکـت کنیم کـه در کنار سـاخت 
فیلم هـای طنـز، سـینمای اجتماعـی هـم امـکان 

تنفس داشـته باشـد.

هر 
س: م

عک

آگهی مزایده اموال منقول پرونده اجرایی کلاسه ۱۴۰۰۰۰783
به موجب پرونـده اجرایي کلاسـه 14۰۰۰۰783 موضـوع وصول مهریـه علیه متعهد: 
احمـد انبـاز - متعهدلـه: زهـرا پورشـاه آبـادي موضـوع سـند ازدواج 274۰3 مـورخ 
1389/1۰/۰3 بـا موضـوع لازم الاجرا تعداد سـیصد و سـیزده سـکه طلاي تمـام بهار 

آزادي  خودرو سـواری پراید  رنـگ نقره ایی متالیک   به شـماره انتظامی ایـران 7۵-797ب14 نقایص 
ظاهری:دارد صندلی  :در حد معمول  لاسـتیک : 3۰ درصد موتور: فعال گیربکس و دیفرانسـیل : فعال  
،بیمه شـخص ثالث: ندارد، قیمـت پایـه  9۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال توضیحـات : وضعیت ظاهـری با توجه 
به مـدل و کارکرد در حـد معمول فاقـد رنگ بدنـه بود گلگیر جلو سـمت چـپ صافکاری بـدون رنگ 
شـده و کاپـوت )درب موتـور( دارای رنـگ پریدگی )کچلی(شـده بود قیمت ششـدانگ وسـیله نقلیه 
بـه مبلـغ 9۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال برآورد و تعیین سـپس نظریه کارشـناس طبـق مـاده 1۰1  آئین نامه 
ابلاغ گردیـده و ارزیابی قطعی گردیده اسـت. خودرو تـا تاریـخ 14۰۰/11/۰1 دارای بیمه معتبر)بیمه  
ایـران( بوده کـه منقضی شـده متعلق بـه  احمـد انباز بـا شـماره ملـی 3۰71174۰71  توقیف شـده 
در پارکینـگ آرامش که طبق نظر کارشـناس رسـمي بـه مبلـغ  9۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ارزیابي شـده، 
از سـاعت 9 الي 12 روز دوشـنبه مـورخ 14۰1/۰۵/1۰  واقع در اداره ثبت اسـناد سـیرجان به نشـانی 
سـیرجان بلوار هجرت بعد از بیمارسـتان امام رضا)ع( اداره ثبت اسناد و املاک سـیرجان واحد اجراي 
اسـناد رسـمي از طریق مزایده به فروش مي رسـد. مزایـده از مبلـغ 9۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال شـروع و به 
بالاترین قیمت پیشـنهادي با در دسـت داشـتن فیش  سـپرده ده درصد از مبلغ ارزیابی  نقـداً فروخته 
مي شـود و کلیه هزینه هاي قانوني به عهـده برنده مزایده اسـت و نیم عشـر و حق مزایده نقـداً وصول 
خواهد شـد خریدار مکلف اسـت ما به التفاوت مبلغ فـروش را ظرف مدت پنـج روز از تاریـخ مزایده به 
حسـاب ثبت تودیع نماید و در صورتی کـه ظرف مهلت مقـرر مانده فروش را به حسـاب سـپرده ثبت 
واریـز نکند مبلـغ مذکور قابل اسـترداد نبـوده و به حسـاب خزانـه واریز خواهد شـد و مزایـده ابطال و 
تجدید میگردد و  چنانچـه روز مزایده تعطیل رسـمي اعـلام گردد، مزایـده روز اداري بعـد از تعطیلي 

در همان سـاعت و مکان مقـرر برگزار خواهد شـد.
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی سیرجان - صالح آزادی
شناسه آگهی: 1۵۰433۵

آگهی تحدید اختصاصی
ــه  ــک قطع ــدانگ ی ــی شش ــدود اختصاص ــد ح ــت تحدی ــی درخواس ــون متقاض چ
ــی از 144۵  ــلاک ۵3 فرع ــماره پ ــه ش ــی  ب ــن زراعت ــر زمی ــتمل ب ــاغ مش ــی ب خال
اصلــی واقــع در بخــش 38 کرمــان )یوســف آبــاد( بــه مســاحت 3962۵۵ مترمربــع 
نیــاز بــه تحدیــد حــدود دارد اعمــال تبصــره ذیــل مــاده 1۵ قانــون ثبــت هم میســر 

ــی   ــه خواجوئ ــاء ال ــورخ 14۰2/۰3/۰4 ماش ــماره 3۵66 م ــت ش ــب درخواس ــذا حس ــد ل نمی باش
ــور منتشــر و  ــون مزب ــه اســتناد تبصــره ۵ قان ــد حــدود آن ب ســیرجانی بدینوســیله آگهــی تحدی
عملیــات تحدیــدی آن از ســاعت 8 صبــح روز چهارشــنبه مــورخ 14۰2/۰4/۰7 در محــل شــروع و 
بعمــل خواهــد آمــد. لــذا بــه مالــک )مالکیــن( امــلاک مجــاور رقبــه مزبــور اخطــار مــی گــردد که 
در موعــد مقــرر در ایــن اعــلام در محــل وقــوع ملــک حاضــر و در صــورت عــدم مراجعــه مجاوریــن 
ــر حــدود و حقــوق ارتفاقــی آن  ــک انجــام و چنانچــه کســی ب ــی مال ــا معرف ــدی ب عملیــات تحدی
اعتــراض داشــته باشــد بــر طبــق مــاده 2۰ قانــون )اعتــراض بــه حــدود ابتــدا بایــد اعتــراض خــود 
را بــه اداره ثبــت اعــلام و تســلیم نمایــد( ظــرف یکمــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض، دادخواســت بــه 
دادگاه  تقدیــم نمــوده و گواهــی آن را بــه اداره ثبــت تســلیم نمایــد. بدیهــی اســت پــس از گذشــت 

مهلــت یــاد شــده هیچگونــه ادعایــی مســموع نخواهــد بــود .
تاریخ انتشار: روز دوشنبه: 14۰2/۰3/۰8 

سعید نظری - رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1۵۰4634

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی برابـر رای شـماره 14۰16۰319۰۰2۰۰66۵2 هیـات موضوع قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 

حوزه ثبت ملک کهنوج تصرفـات مالکانه بلامعارض متقاضـی آقای  محمدرضا مـرادی فرزند محمود 
بشـماره شناسـنامه 6۰8۰۰276۰7 صادره از منوجـان در یک بـاب خانه به مسـاحت  373 متر مربع 
پـلاک  1۰۰۵ فرعـی از 691-اصلـی مفـروز و مجزی شـده از پـلاک 1۰ فرعـی از 691-اصلـی قطعه 
۵ بخش 46 کرمـان واقع در دهنو شـهر منوجـان خریداری از مالک رسـمی آقای اسـفندیار سـالاری 
محرز گردیده اسـت.لذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود 
در صورتی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند 
از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند.
بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت 

صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰1/2۵
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰3/۰8

علی رحمانی خالص. رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج
 شناسه آگهی: 1492688

آگهی فقدان سند مالکیت                                         
چـون شـرکت تعاونـی کشـاورزی کارکنـان آمـوزش و پـرورش جیرفـت  مالـک 
ششـدانگ پلاک  184 فرعی از 7۰6 اصلی واقـع در بخش 4۵ کرمان بـا ارائه دو برگ 
شـهادت شـهود تصدیق شـده ادعـا و اعلام نمـوده اصـل سـند مالکیت پـلاک اخیر 
الذکر صادر و تسـلیم شـده اسـت بعلت جابجای  مفقود گردیده از ایـن اداره تقاضای 

صدور سـند مالکیـت المثنی پلاک فـوق را نمـوده لذا بنا به درخواسـت نامبرده و بر حسـب دسـتور 
تبصـره یـک مـاده 12۰ آیین نامـه  قانـون ثبت مراتـب در یـک نوبـت آگهی  می گـردد تـا چنانچه 
شـخص یا اشـخاصی مدعی انجـام معامله نسـبت  بـه ملـک مرقوم  و یـا وجـود اصل سـند مالکیت  
مورد ادعـا نزد خود می باشـند از تاریخ انتشـار آگهـی )یک نوبت اسـت( ظرف مـدت 1۰ روز مراتب  
را با ارائه اصل سـند مالکیـت یا سـند معامله  کتبا بـه اداره  ثبت اسـناد و املاک شهرسـتان جیرفت 
اعلام نماینـد  بدیهی اسـت پـس از انقضـای مهلـت مقـرر در آگهـی )1۰روز( هیچگونـه ادعایی  از 
هیچکس مسـموع  نخواهد بـود  واین اداره وفـق ضوابط و مقـررات  نسـبت  به صدور سـند مالکیت 

المثنی بنـام مالک اقـدام خواهـد نمود/. 
جواد فاریابی. رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت
 شناسه آگهی: 1۵۰397۵

آگهی حصر وراثت
خواهـان رونوشـت حصـر وراثـت آقـای کاظـم مقبلـی هنزائـی فرزنـد میرزا به شـرح 
دادخواست تقدیمی ثبت شـده به شماره کلاسـه ۰2۰۰۰۵8 از این شـعبه درخواست 
گواهی حصر وراثـت نمـوده و چنین توضیـح داده کـه شـادروان فرزند در اثـر بیماری 
قلبـی فـوت و ورثه حیـن الفـوت: 1- خانـم عصمـت مقبلـی هنزائـی فرزنـد کاظم به 

شـماره ملـی 3۰3۰8۵3121 متولـد 1349/۰4/۰4 )فرزنـد متوفی( 2- خانـم الهام مقبلـی هنزائی 
فرزنـد کاظـم بـه شـماره ملـی 3۰31967216 متولـد 1367/7/1 )فرزنـد متوفـی( 3- خانـم زهـرا 
مقبلی هنزائـی فرزند کاظـم بـه شـماره ملـی 3۰2۰177472 متولـد 137۰/1/2۵ )فرزنـد متوفی( 
4- خانـم ریحانـه مقبلی هنزائـی فرزند کاظم بـه شـماره ملـی 3۰3۰98۵9۵4 متولـد 13۵9/1/1۰ 
)فرزند متوفـی( ۵- خانم نصرت مقبلـی هنزائی فرزنـد کاظم به شـماره ملـی ۵83۰۰36991 متولد 
1347/2/2 )فرزند متوفی( 6- خانم مهناز مقبلی هنزائی فرزند کاظم به شـماره ملی 3۰3۰862186 
متولـد 13۵2/3/3 )فرزنـد متوفـی( 7- خانـم فاطمـه مقبلـی هنزائـی فرزنـد کاظـم به شـماره ملی 
3۰316۵7187 متولـد 13۵۵/3/3 )فرزنـد متوفـی( 8- خانـم زینـب مقبلـی هنزائـی فرزنـد کاظم 
بـه شـماره ملـی 3۰3۰862194 متولـد 13۵3/7/6 )فرزنـد متوفی( 9- خانـم کافیه مقبلـی هنزائی 
فرزنـد کاظم به شـماره ملـی 3۰3۰98۵946 متولـد 13۵7/3/1 )فرزند متوفـی( 1۰- خانم معصومه 
مقبلی هنزائـی فرزند کاظم بـه شـماره ملـی 3۰316861۵2 متولـد 1363/۰6/۰1 )فرزنـد متوفی( 
11- آقای روح الله مقبلی هنزائـی فرزند کاظم به شـماره ملی 3۰3۰98۵962 متولـد 136۰/۰7/۰1 
)فرزنـد متوفـی( 12-آقـای حجـت  مقبلـی هنزائـی فرزنـد کاظم بـه شـماره ملـی 3۰31969413 
متولد 1366/8/1 )فرزنـد متوفـی( 13- خانم گل ناز زینـل پور باب دراز فرزند حسـن به شـماره ملی 
3۰3۰43314۵ متولد 132۵/11/19 )همسـر متوفی( اینک با انجام تشـریفات مقدماتی درخواست 
مذبور یک نوبـت آگهی مـی گردد تـا چنانچه شـخصی اعتـراض دارد و یـا وصیـت نامـه ای از متوفی 
نـزد او می باشـد از تاریخ نشـر آگهی ظرف مـدت یک مـاه به ایـن شـورا تقدیـم دارد والا گواهی صادر 

خواهد شـد.
مسئول دفتر شعبه شورای حل اختلاف شعبه 1 شورای حل اختلاف بخش ساردوئیه 
 صدیقه مولایی نسب نمچ. م الف:1

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی- نوبت دوم
شـرکت تعاونی گلخانـه داران دشـت زرخیـز جیرفت بدینوسـیله بـه اطلاع صاحبان سـهام 
شـرکت تعاونـی گلخانـه داران دشـت زرخیـز جیرفت میرسـاند که جلسـه مجمـع عمومی 
آن شـرکت در روز دو شـنبه مـورخ 14۰2/۰3/23 راس سـاعت 1۰ صبـح در محل شـرکت 
تشـکیل میگردد خواهشـمند اسـت در تاریخ و سـاعت تعیین شـده در محل مذکـور حضور 

بهم رسـانید .
*کلیه سـهامداران موظفند کپی کارت ملی یا شناسـنامه بـه انضمام دفترچـه عضویت را به 
همراه داشـته باشـند اشـخاصی که به عنوان وکیل سـهامدار در جلسه شـرکت میکنند باید 

وکالتنامه کتبی مـورد تائید هیات مدیره را همراه داشـته باشـند.
دستور جلسه :

1- انتخاب اعضای هیئت مدیره به مدت 3 سال
2- انتخاب بازرس به مدت 1 سال

3-تایید صورت های مالی
هیئت مدیره شرکت گلخانه داران دشت زرخیز جیرفت

کاغذ فرهنگ و هنر

موسسه خیریه طلوع 
نقش ماندگار واقع در 

شهرستان بم شهر بروات 
جهت تکمیل کادر درمانی 
خود نیاز به نیروی پرستار 
در ساعت اداری 2_8 دارد 

برای کسب اطلاعات 
بیشتر به شماره 

 09303165315
تماس گرفته شود .

۱۰ نکته از کن 2۰23
هفتادوششــمین دوره جشــنواره کــن در حالــی بــه پایــان 
ــداد  ــن روی ــای مطــرح بســیاری در ای ــه چهره ه ــید ک رس
ــره،  ــک چه ــه ی ــی، ب ــان، در جای ــدند. مخاطب ــر ش حاض
انتقادهایــی صریــح وارد و در جایــی دیگر، بازیگــری که وی 
را هــو کــرده بودنــد، بــه صــورت ایســتاده، تشــویق کردنــد.
ــده کــه در ادامــه  نکاتــی از ایــن جشــنواره، در ذهن هــا مان

بــه آنهــا خواهیــم پرداخــت.
ــای  ــت درگیری ه ــار می رف ــه انتظ ــه ک ــلاف آنچ 1. برخ
ــعاع  ــن را تحت الش ــنواره ک ــد جش ــه بتوان ــی فرانس داخل
ــداد،  ــن روی ــز روز نخســت ای ــه ج ــا ب ــد ام ــرار ده خــود ق
ــره  ــنواره مخاب ــول کاخ جش ــراض، ح ــری از اعت ــر خب دیگ

ــد. نش
2. نخــل طــلای افتخــاری ایــن دوره، در مراســم افتتاحیــه 
ــن یعنــی یــک شــروع  ــکل داگلاس اهــدا شــد و ای ــه مای ب

ــینمایی  ــنواره س ــن جش ــرای بزرگ تری ــوب ب ــیار خ بس
ــان. جه

3. جانــی دپ بازیگــر فیلــم افتتاحیــه کــن ایــن دوره یعنی 
ــنواره  ــت جش ــری روز نخس ــه غافلگی ــود ک ــاری ب ژان دوپ
ــا  ــی دادگاه ب ــس از پروســه طولان ــم زد. دپ پ امســال را رق
ــد ســال از بازیگــری دور  ــه ســبب شــد چن ــرد، ک ــر ه امب
بمانــد، حــالا در فیلــم ژان دوپــاری، حضــور کوتــاه را تجربه 
ــس از  ــینمایی دپ پ ــن حضــور س ــن اولی ــرده اســت. ای ک
ــرای نخســتین بار طــی  ــا وی ب ــد ســال، ســبب شــد ت چن
چنــد ســال اخیــر، در یــک رویــداد ســینمایی، بــه شــکلی 

ــرود. ــر روی فــرش قرمــز راه ب رســمی حضــور یافتــه و ب
4. مســتند 76 دقیقــه ای کیارســتمی مشــغول کار اســت، 
ــازار کــن عرضــه شــد. در ایــن مســتند کــه ســیف الله  در ب
ــن اسکورســیزی، ژولیت  ــی کرده، مارتی صمدیان کارگردان

بینــوش، ژیــل ژاکــوب، جاناتــان رزنبام، جــف انــدرو و چند 
نفــر دیگــر دربــاره کیارســتمی صحبــت کردنــد.

ــل  ــدای نخ ــا اه ــته ب ــال گذش ــه س ــن ک ــنواره ک ۵. جش
ــی را  ــری بزرگ ــروز، غافلگی ــام ک ــه ت ــاری ب ــلای افتخ ط
رقــم زد، بــرای امســال هــم ایــن برنامــه را بــرای هریســون 
فــورد ترتیــب داد و تحســین بســیاری از سینمادوســتان را 
برانگیخــت. فــورد همچنیــن اعــلام کــرد کــه ایــن، آخرین 

ــز اســت. ــا جون ــه ایندیان حضــور او در مجموع
6. دربــاره علف هــای خشــک بیلگــه جیــلان فیلــم عجیبی 
ــا ســتاره های خــوب خــود، در  ــا نیمــه جشــنواره، ب ــود. ت ب
ــا انتشــار برخــی  ــرار داشــت ام صــدر جــدول منتقــدان ق
ــای  ــم در نیمه ه ــن فیل ــان ای ــروج مخاطب ــا از خ کلیپ ه
نمایــش اثــر، ســبب شــد تــا پرســش های بســیاری راجــع 

کیفیــت فیلــم مطــرح شــود.

ــق  ــن 2۰23 متعل ــز ک ــرش قرم ــلوغ ترین ف ــا ش 7. قطع
بــه فیلــم قاتــلان مــاه کامــل بــود. فیلمــی کــه بازیگــران و 
چهره هــای شناخته شــده بســیاری از جمله اسکورســیزی، 

ــو روی فــرش قرمــز آن راه رفتنــد. دنیــرو و دی کاپری
ــاوت  ــای متف ــرای واکنش ه ــی ب ــا محل ــن امســال ام 8. ک
نیــز بــود: مخاطبــان، در روزی، انتقادهایــی جدی بــه فیلم 
جدید شــان پــن وارد آورده و خشــونت بــه کار رفتــه در این 
فیلــم را ســرزنش کردنــد و در روزی دیگــر، تارانتینــو را که 
ــد،  ــرده بودن ــا ک ــنواره ه ــن جش ــش در همی ــال پی 26 س

بــرای دقایقــی بــه صــورت ایســتاده تشــویق کردنــد.
9. برخــلاف آنچــه تصــور می شــد، کــن امســال، سرشــار 
از حضــور چهره هــای سرشــناس بــود. رابــرت دنیــرو، 
تــام هنکــس، کوئنتیــن تارانتینــو، توبــی مگوایــر، لئوناردو 
ــکارلت  ــدا، اس ــن فون ــوش، جی ــم جارم ــو، جی دی کاپری

ــو  ــس، آلفونس ــر لارن ــور، جنیف ــن م ــون، جولی جوهانس
ــن،  ــی پورتم ــت، ناتال ــت بلانش ــی دپ، کی ــوآرون، جان ک
کــن لــوچ، وس اندرســون، شــان پــن، آیشــواریا رای، 
ــو، تنهــا گوشــه ای از ایــن  مــدس میکلســون و کاتریــن دن

چهره هــای معــروف محســوب می شــوند.
1۰. جشــنواره کــن امســال، یکــی از پرســتاره ترین 
ــن  ــود. در ای ــداد ب ــن روی ــر ای ــه اخی ــک ده ــای ی دوره ه
ــک،  ــر ی ــه ه ــد ک ــرده رفتن ــه روی پ ــی ب دوره، فیلم های
مشــخصه ای برای اســتقبال داشــتند امــا با بررســی نظرات 
ــام  ــال، ن ــن امس ــه در ک ــویم ک ــه می ش ــدان متوج منتق
فیلم هــا، عوامــل و اتفاقــات فرامتــن آنهــا، بســیار پررنگ تر 
ــی  ــن بی انصاف ــوده و بنابرای ــار ب ــخصیت آث ــوا و ش از محت
نیســت اگــر عنــوان کنیــم کــه بــا آثــاری متوســط در یــک 

ــم. ــه بوده ای ــتاره مواج ــن پرس ک
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کاغذ ورزشدوشنبه 7 خردادماه 14۰2
خبر

گزینه های داوری
دربی ۱۰۱

کمیتـه داوران فدراسـیون فوتبـال قصـد 
دارد قضاوت صـد و یکمین مسـابقه 2 تیم 
پرسـپولیس و اسـتقلال را به یک داور بین 

المللـی بدهد.
بـه گـزارش کاغذ وطـن به نقـل از باشـگاه 
داوران  کمیتـه  جـوان،   خبرنـگاران 
فدراسـیون فوتبـال قصـد دارد از بیـن 7 
داور بیـن المللـی کشـور یکـی را بـرای 
قضـاوت انتخـاب کنـد. در حـال حاضـر 
فهرسـت داوران بیـن المللـی بـه ترتیـب 

اولویـت بـه شـرح زیـر اسـت: 
1-موعود بنیادی فرد

2-پیام حیدری
3-بیژن حیدری
4-حسن اکرمی

۵-سیدوحید کاظمی
6-امیر عرب براقی

7- مرتضی منصوریان
در واقـع اگـر بخواهنـد بـر اسـاس اولویت 
فهرسـت داوران بیـن المللـی انتخـاب 
کنند بایـد قضاوت این مسـابقه بـه موعود 
بنیـادی فـر برسـد، امـا برخـی مدعی انـد 
اصلـی  از گزینه هـای  بیـژن حیـدری 
قضـاوت دربـی 1۰1 اسـت. در بیـن دیگر 
داوران ایـن فهرسـت 7 نفـره سـیدوحید 
کاظمـی هـم سـومین گزینـه محسـوب 
می شـود البتـه کاظمـی در دیدار هـای 
استقلال و پرسـپولیس اشتباه تاثیرگذاری 
نداشـته، اما بـه دلیـل اشـتباهاتی کـه در 
دیـدار سـپاهان و پیـکان انجام داد شـاید 
کمتریـن شـانس را بـرای دربـی داشـته 
باشـد. بـه جـز ایـن 3 گزینـه بیـن المللی 
برخی از افراد نزدیک بـه داوران می گویند 
می خواهنـد قضـاوت ایـن بـازی را بـه 
اشکان خورشـیدی بدهند داوری با تجربه 
کـه البتـه در آسـتانه بازنشسـتگی هـم 
قـرار دارد. در دربـی صـدم هم نـام او برای 

قضـاوت دربـی مطـرح شـده بـود.
ایـن گمانـه زنی هـا در حالـی رخ می دهـد 
کـه مدیـران باشـگاه اسـتقلال خواسـتار 
حضـور داوران خارجـی در دربـی یکصد و 
یکم هسـتند. حساسـیت فـوق العـاده این 
بـازی از یک طـرف و از سـویی دیگر ارزش 
داشـتن 2 جـام در ایـن بـازی باعث شـده 
کـه اسـتقلالی ها بـه دنبـال داور خارجـی 
باشـند. اگـر اسـتقلال برنـده ایـن دربـی 
شـود به جـز جـام قهرمانی حذفی شـانس 
کسـب جامی دیگر در سـوپرجام را خواهد 
داشـت، اما اگر پرسـپولیس برنده شـود به 
طور اتوماتیـک دو جام خواهـد گرفت! هم 
جام حذفی و هم سـوپرجام، زیـرا در آیین 
نامه مسـابقات ما آمـده تیمی کـه قهرمان 
لیـگ برتـر و جـام حذفـی شـود قهرمـان 

سـوپرجام هـم خواهد شـد.

میراسماعیلی:

تا روزی که هستم، 
برنامه ها را پیش می برم

رئیـس فدراسـیون جـودو گفت: تـا روزی 
کـه هسـتم، برنامه هـا را پیـش می بـرم، 
لبتـه تـا الان کسـی بـه مـن چیـزی  ا

درخصـوص رفتـن نگفتـه اسـت.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقل از تسـنیم، 
آرش میراسـماعیلی در نشسـت خبـری 
کـه روز یکشـنبه در محـل فدراسـیون 
جـودو برگـزار شـد، اظهـار داشـت: در 
ابتدا یـک گریـزی به چهار سـال گذشـته 
می زنـم. قبـل از ورود مـن بـه فدراسـیون 
بحـث تعلیـق جـدی شـده بـود و آن نامه 
نگاری هـا، فدراسـیون جهانـی را حسـاس 
کـرد. در آن شـرایط نامـه نگاری هایـی 
انجام شـد و موضـوع بـه دوران مـا موکول 

. شـد
وی افـزود: بـا فدراسـیون جهانـی رایزنـی 
کردیـم و با رئیـس کمیتـه المپیـک ایران 
هم جلسـه داشـتیم. بدون اطلاع مـن، و با 
آیکـن امضـای مـن، نامـه گارانتی ارسـال 
شـد. در مسـابقات قهرمانـی آسـیا اجـازه 
حضـور نداشـتم و در آنجـا جنجـال بـه پا 
شـد، در حالی کـه قبـل از سـفر گفتـم که 
تیـم اعـزام نشـود، امـا آن اتفاقـات افتـاد. 
بعـد از آن، رای بـه تعلیـق دائـم جـودو بـا 
پیـش شـرط مبـارزه بـا نماینـدگان رژیم 

صهیونیسـتی داده شـد.
میراسـماعیلی تصریح کرد: مـن به صورت 
کتبـی بـه وزارت ورزش اعـلام کـردم کـه 
وارد شـکایت با فدراسـیون جهانی نشویم، 
اما قبـول نکردند و شـکایت کردنـد. تقریبا 
یک سـال و نیـم در کـش و قوس شـکایت 
بودیم و در شـرایط سـختی قرار داشـتیم، 
امـا در آن شـرایط کـه تنهـا هـم بودیـم، 

دفـاع کردیم.
رئیـس فدراسـیون جـودو گفـت: اتفاقاتی 
رخ داد و برخـی مغرضـان داخلـی، ایـن 
موضـوع یعنـی رفـع تعلیـق را موفقیـت 
نمی دانسـتند. در این چهار سـال شـرایط 
سـختی بـر مـا گذشـت، امـا یـاد گرفتیـم 
تـلاش کنیـم. هـر کسـی به جـز مـن بود، 
کار را زمیـن می گذاشـت و ایـن رشـته 
نابـود می شـد. مـا مسـابقات رسـمی را بـا 
تعـداد زیاد و بـا جوایز نقدی آغـاز کردیم و 
برنامه هـا اجرا شـد. در زیرسـاخت ها ورود 
کردیـم و دوازده خانه جودو سـاخته شـد. 
ما با پنـج کشـور تفاهـم نامه امضـا کردیم 
و در شـرایط تعلیـق ، اردوی مشـترک 
داشـتیم. در همین سـه ماهه نخسـت سه 
اعزام داشـتیم. بنابرایـن با تعامـل و تفاهم 
نامـه، سـعی کردیم جـودو را سـرزنده نگه 

داریـم.

جان محمدی:

مظلوم مسابقات کشتی 
ارومیه من بودم

 آزادکار وزن 12۵ کیلوگـرم کشـتی ایـران بـا گلایـه از رای داوران در 
مبارزه با امیـن طاهری گفـت: نمی دانم چـرا آن تصمیم گرفته شـد؛ 

بعـد از ایـن رقابت ها دچـار یاس و سـرخوردگی شـدم.
به گزارش کاغذ وطن به نقـل از ایرنا، در مبارزه نخسـت امین طاهری 
برابـر مرتضـی جان محمـدی در وزن 12۵ کیلوگرم کشـتی آزاد جام 
جهان پهلـوان تختـی، در حالی کـه طاهری بـا نتیجه 9 بر صفـر برابر 
حریفش پیش بود اما با ضربه فنی مغلوبش شـد. ایـن موضوع آغازگر 
حاشـیه و برخی تنش ها در سـالن 6 هزار نفـری غدیر ارومیه شـد. به 
طـوری که طاهـری و علیرضـا رضایـی مربـی او اعتراض شـدیدی به 
تصمیـم داور داشـتند. امـا بعـد از دقایقـی و در مقابل بهـت و حیرت 
همگان، اعلام شـد که هیئت ژوری بعـد از بازبینی فیلم ایـن مبارزه و 
البته تایید کمیتـه فنی، رای بـه برگزاری مجـدد این مسـابقه داد که 
جان محمدی در مبارزه مجدد حاضر نشـد. مرتضی جان محمدی روز 
یکشـنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا و با بیان اینکه هنوز فلسـفه رای 
داوران برای من مشخص نیسـت، اظهار کرد: رای کشـتی من با امین 
طاهری یکی جنجالی ترین رای های چند سـال اخیر کشـتی بود. من 
به یاد ندارم که بعـد از اعلام ضربه فنی و بالا رفتن دسـت کشـتی گیر 
برنـده، رای به برگزاری مجـدد یک مبارزه داده باشـند. مـن 9 بر صفر 
از امیـن طاهـری عقب بـودم اما یک زیـر گرفتـم و موفق شـدم وی را 
ضربه فنـی کنـم. داور و رئیس تشـک نیز تاییـد کردند. دسـت من به 
عنوان فرد پیروز بـالا رفت اما ایـن پایان کار نبـود و اتفاقـی رخ داد که 

در نوع خـود کم نظیـر بود.
وی ادامه داد: در حالی که مشـغول خوشـحالی در اتاق گرم بودم یکی 
به من گفت کـه باید برای کشـتی آمـاده شـوم من فکر می کـردم که 
به رقابت بـا امیررضا معصومی دارم نزدیک می شـوم، امـا اعلام کردند 
کشـتی با امین طاهری تکرار شـده و من باید دوباره به مصـاف او بروم. 
از تصمیم داوران تعجـب کردم و آقـای دنیوی مربی مـن هم اعتراض 
داشـت اما هـر چه بـود موجب شـد تـا مـن از یک پیـروزی شـیرین 
محروم شـوم. رای داوران به سـود طاهری برگشـت و من فلسـفه این 
کار را درک نکردم. این رای موجب شـد تا من در مسابقات بین المللی 
جـام تختی مظلـوم واقـع شـوم. جان محمـدی کـه در انتخابـی جام 
تختی در شهرسـتان قروه مجوز حضـور در جام تختی را کسـب کرده 
بود این را هـم افزود: بعـد از اعلام رای هیـچ علاقه ای به مبـارزه دوباره 
نداشـتم و مربی هـم مایل نبـود که به روی تشـک بـروم. چـرا باید در 
مبارزه ای که برنده شـدم و رئیس تشـک هـم ضربه فنی مـن را تایید 
کرده، تکرار شـود؟ این سـوالی اسـت که برایم بی پاسـخ مانده اسـت.

خبر هیات ورزشی نابینایان در برزخ
گزارش

کاغذ وطن

ورزشـکاران نابینا و کم بینای اسـتان کرمان همیشه 
در سـال های گذشـته جـزو ورزشـکاران قهرمـان و 
افتخارآفرین در کشـور بودند. ورزشـکارانی که سهم 
بالای بازیکـن ملی را در ورزش های مختلف داشـتند 

و پرچـم کرمان را در سـطوح ملـی بالا بـرده بودند.
امـا ایـن روزهـا ورزشـکاران نابینـا بـا چالش هایـی 
روبـرو شـدند، براسـاس اطلاعـات رسـیده بـه کاغذ 
وطـن، از 23 شهرسـتان اسـتان تنها هیات ورزشـی 
نابینایـان سـه شهرسـتان: سـیرجان، رفسـنجان و 
بافـت در اسـتان رییـس دارنـد و باقـی هیات هـای 
ورزشـی نابینایـان غیرفعـال هسـتند. در بعضـی از 
شـهرها ماننـد بـم هـم اگرچـه ابـلاغ رییـس هیات 
زده شـده، امـا برای شـان جلسـه تودیـع و معارفـه 

گرفتـه نشـد.
میثم پاریـزی مدیـر کل اداره ورزش جوانان در مورد 
وضعیت اداره هیات  های ورزشـی نابینایان در استان 
می گویـد: هیات هـای شهرسـتان ها زیـر نظـر هیات 
ورزشی نابینایان استان کرمان هسـتند و صادق زاده 
به عنـوان رئیس هیـات بایسـتی در مـورد فعالیت ها 
و اینکه چنـد تـا از هیات هـا در شهرسـتان ها رییس 
دارنـد پاسـخ گو باشـد. خـود رییـس هیـات  اسـتان 
می دانـد چـون کـه حکم هـا را خـود هیـات اسـتان 

می زنـد.
او در مـورد انتخـاب رییـس هیـات اسـتان اینگونـه 
توضیـح داد: رییـس هیات هـا بـا مجمـع انتخابی در 
اسـتان معلـوم می شـود، در هـر مجمـع انتخابی 2۰ 
الـی 3۰ نفـره، رییـس هیـات را خـود اعضـا انتخاب 
می کنند، کـه این اعضـا معمـولا متشـکل از اعضای 
فنـی هسـتند و رییـس  هیات هـای شهرسـتانی کـه 
فعالیـت دارنـد و براسـاس آیین نامـه جدیـد کـه 
وجود دارد پـس از انتخـاب رییس هیـات کل احکام 
شهرسـتانی باطل می شـود و بعـد از آن رییـس اداره 
شهرسـتان باید فـرد مـورد نظر خـود را بـرای هیات 

مربوطـه بـه هیـات اسـتان معرفـی کند.

بدهی های انباشته هیات 
یکـی از مشـکلاتی کـه همـواره گریبـان هیات های 
ورزشـی را گرفتـه، بدهـی اسـت. مسـئله ای کـه بـه 
تامیـن مالـی هیات هـا برمی گـردد. بودجـه هیـات 
کفـاف توسـعه و حداقل هـا را نمی دهـد، از ایـن رو 
رئیـس هیـات بایسـتی بـرای تامیـن مالـی برنامـه 
داشـته باشـد. هیـات نابینایـان و کـم بینایـان هم از 

ایـن قاعـده مسـتثنا نیسـت. 
یکـی از طلبـکاران مدعی هیـات، صادقی اسـت. وی 
که کار روشـنایی مجموعه ونصـب دوربین های مدار 
بسـته را انجـام داده اسـت می گویـد:» الآن جـواب 

درسـتی که بـه مـا نمی دهند. پیـش پرداخـت دادن 
امـا مابقـی مبلـغ بـرای تسـویه حسـاب دیگـر داده 
نشـد و دیگر پاسـخگویی هم اتفـاق نیفتـاد و در این 
مـدت وعده هایـی دادنـد کـه عملـی نشـد و تقریبـا 
الان نزدیـک ۵۰۰ - 6۰۰ میلیـون تومـان از هیـات 

نابینایـان می خواهیـم.«
یکی دیگـر از طلبکاران هیـات خانی فراسـت که کار 
کف پـوش مجموعـه ورزشـی را انجـام داده اسـت و 

مبلـغ 76۰ میلیـون تومـان از هیات طلـب دارد.
او در جـواب ایـن سـوال کـه چـرا تاکنـون شـکایت 
نکردیـد؟ می گویـد:» چـون صـادق زاده به مـا وعده 
می داد مـا هـم شـکایت نکردیـم تا قبـل از عیـد که 
فهمیدیـم خبـری نیسـت. بـا توجه بـه اینکـه هیات 
متعلـق بـه هیـات نابینایـان بـوده خیلـی بـا آنهـا 

همـکاری کردیـم.«

صادق زاده: هیات بدهکاری به کسی ندارد
صـادق زاده امـا بدهی حـدود یـک و نیـم میلیاردی 
هیـات را رد می کنـد. او دربـاره ی پلمـب مجموعـه 
ورزشـی مربـوط بـه ورزشـکاران نابینـا و کم بینا هم 
گفـت:» می گوینـد سـالن پلمـب شـده! کجا سـالن 
پلمب شـده؟ کدوم سـالن؟ طبق چه حکمـی پلمب 
شـده؟ هر کسـی طلبی از هیـات دارد شـکایت کند، 
مـا در دادگاه جـواب می دهیـم، قـراردادش را بیاورد 
مـن خـودم پولـش را می دهـم. نمی شـود روی هـوا 
بگوینـد مـا طلـب داریـم. از چه کسـی طلـب دارد؟ 
با چه کسـی هماهنگ کـرده اسـت؟ قراردادشـان با 
کیسـت؟ ما هـم گفتیـم شـما قراردادتـان را بیاورید 
کارهایـی را کـه انجـام دادیـد را مشـخص کنیـد، 
فاکتورهـا را بیاوریـد. کارشـناس تاییـد کنـد پول را 
می دهیـم امـا هیچ خبری نشـد. حـالا برود شـکایت 
کند وقتـی قـراردادی ندارند طبـق چه چیـز باید به 

شـما پـول پرداخـت کنیم.«

بدهی هیات به اداره کل ورزش و جوانان 
ربطی ندارد

پاریـزی مدیـرکل ورزش و جوانـان کرمـان هـم از 
بدهـی بـا خبـر اسـت. او می گویـد بابـت بدهـی بـه 
مـا مراجعـه کردنـد. پاریـزی توضیـح می دهـد: یک 
موسسـه خیریـه مجموعـه ی ورزشـی را بـه هیـات 
ورزشـی نابینایـان واگذار کـرده که مالکیـت آن با ما 
نیسـت، اگر بدهی هنـوز وجود داشـته باشـد امکان 
پرداخـت بدهـی از سـمت اداره کل وجـود نـدارد، 
خود هیـات با توجـه بـه ارتباطاتی کـه بـا بنگاه های 
صنعتی داشـته مجموعه را بازسـازی کـرده و بدهی 

وجـود داشـته کـه هیـات بایـد پرداخـت کند.
وی بـا بیـان اینکه چـون مـا طرف قـرارداد نیسـتیم 
شـکایتی به اداره ورزش نیامده ادامـه داد: با توجه به 

اینکه ما طـرف قـرارداد نیسـتیم حتی اگر شـکایتی 
هـم باشـد بـه اداره ورزش فرسـتاده نمی شـود. اگـر 
بدهـکاری وجـود دارد در ابتدا باید به هیـات مراجعه 
کننـد و اگـر جوابـی نمی گیرنـد می تواننـد بـه ما در 

اداره ورزش مراجعـه کننـد.

 به مسابقات آسیایی اعزام نشدیم
یکی از ورزشـکاران کرمانی  که خواسـتند اسمی از او 
برده نشـود در گفتگویی بـه »کرمان  نـو« می گوید:» 
2 سـال در گرمـا و سـرما تمریـن کردیـم و مسـابقه 
دادیـم و قهرمـان شـدیم، در وهلـه ی اول کـه هیات 
هیچ تقدیـری از ما نکـرد و مـا گله مندیم. بعـد از آن 
هم قـرار بود که برای مسـابقات قهرمانی آسـیا هنگ 
کنـگ اعـزام شـویم کـه نشـد و البتـه در ایـن مورد 
می توانـد مشـکل از تهـران باشـد. بهانه هـای زیادی 
آوردنـد مثلا بودجه نیسـت و نمی توانیم اعـزام کنیم 
و در نهایت هم گفتنـد که فوقش می توانیـم 1 الی 2 
نفر آن هم آقا با اسپانسـرهای شـخصی را بفرسـتیم.
ایـن ورزشـکار ادامـه داد:  » ایـن ناراحتی هـا و 
کم کاری هـای هیـات باعـث بی انگیزگـی شـد و مـا 
الان دیگـر تمرین هـم نمی کنیـم و ایـن باعث عقب 
افتـادن و همینطور افـت بدنـی و آمادگی می شـود، 
کـه مدتـی نیـاز اسـت تـا بـه حالـت آمادگـی کامل 

برسـیم.

اعزام نشدن ورزشکاران کذب محض است
صـادق زاده رییـس هیـات ورزشـی نابینایـان و 
کم بینایان اسـتان موضوع اعزام نشـدن ورزشـکاران 
را تکذیب می کنـد و در گفتگویی که بـا »کرمان  نو« 
داشـت، می گویـد: »کـذب محـض اسـت، مصداقی 
بگوینـد کـدام تیـم؟ مـا تمـام تیم هایمـان را اعـزام 

کردیـم. حتـی آخریـن اعزام مـان هفتـه ی گذشـته 
بـوده و بچه هـای مـا به مسـابقات اعـزام می شـوند« 
وی ادامـه داد: » تمـام کارهـای هیـات طبـق برنامه 
پیش می رود و نه اعتصابی اسـت و همه ورزشـکاران 

در حـال تمرین هسـتند.«

برگزاری مجمع فوق العاده 
در دست بررسی است

با پیگیری هـای کاغـذ وطـن از اداره ورزش و جوانان 
مشـخص شـد که عده ای از ورزشـکاران درخواستی 
داشـتند، بـر ایـن اسـاس کـه عبـاس صـادق زاده به 
عنوان رییس هیات ورزشـی نابینایـان فعالیتی ندارد 
و درخواسـت مجمع فوق العاده کردنـد. اداره کل هم 
طبـق آیین نامه ایـن درخواسـت را برای فدراسـیون 
ارسـال کـرده و منتظـر جـواب هسـتند. در صـورت 
موافقـت مجمع  فوق العـاده گرفته می شـود و در غیر 
ایـن صـورت صـادق زاده بـه کارش ادامـه می دهد تا 

دوره اش تمام شـود.
پاریزی مدیـرکل اداره ورزش و جوانان بابت اعتراض 
ورزشـکاران به عملکرد صادق زاده گفـت: صادق زاده 
براسـاس مجمـع انتخاباتـی کـه بـوده انتخاب شـده 
و همیـن افـرادی کـه الان ابـراز نارضایتـی دارنـد 
خودشـان در آن مجمـع بـه صـادق زاده رای دادنـد، 
پسـت انتصابـی کـه نبـوده کـه بگوییـم مـن یـا فرد 
دیگری انتصـاب کردیم، مـن هم به عنـوان مدیرکل 
اداره ورزش یـک رای داشـتم بـه انـدازه همـان یک 
رای کـه تمامـی ایـن افـراد داشـتند. اگـر امـروز 
اعتراض دارنـد باید اعضایـی که در مجمـع حق رای 
داشـتند نصف به اضافـه یک نفـر درخواسـت مجمع 
فوق العـاده بدهنـد و بعـد از آن نامـه بـه فدراسـیون 

زده می شـود.

رنا
: ای

س
عک

دردسر  آبی ها در نقل وانتقالات؛ پایان قرارداد 6 ستاره -----

اسـتقلال در حالـی فصـل را بـه پایان  رسـاند -----
که حـالا قـرارداد 6 بازیکن اسـتقلال به پایان 
خود رسـید و هـر کـدام از آن هـا بـرای ادامه 

همـکاری وضعیـت متفاوتـی دارند.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا، در 
پایـان فصـل بیسـت و دوم قـرارداد 6 بازیکن 
اسـتقلال بـه پایـان رسـید. شـاخص ترین 
نفـرات ایـن لیسـت مهـدی قائـدی، محمـد 
محبـی، عـارف غلامـی و حسـین حسـینی 
هسـتند. محمدحسـین مرادمنـد و جعفـر 
سـلمانی هـم 2 بازیکـن دیگـری هسـتند 
کـه در پایـان فصـل بازیکـن آزاد می شـوند و 
می توانند بـرای فصـل آینده تصمیـم مدنظر 
خودشـان را بگیرنـد. همین موضـوع بهانه ای 
شـد تـا وضعیـت و مسـائل پیرامـون تمدیـد 

قـرارداد بازیکنـان مذکـور را مـرور کنیـم:
 مهدی قائدی:

 با اینکه باشـگاه اسـتقلال پیش از این رسـماً 
اعـلام کـرده بـود بـه دنبـال حفـظ مهـدی 
قائدی اسـت امـا به دلیل قـرارداد سـتاره آبی 
پوشـان با شـباب الاهلی امارات چند مسـئله 
پیـش روی وی قـرار مـی گیـرد. »باشـو« 
کـه بـا وضعیتـی ناآمـاده از امـارات بـه ایران 
بازگشـت حالا در اوج قرار گرفتـه و هیچ بعید 

نیسـت که باشـگاه اماراتی بخواهـد از بازیکن 
آمـاده خـود بهتـر اسـتفاده کنـد. در بدترین 
حالـت اگـر باشـگاه اماراتـی علاقـه ای بـرای 
ادامه همـکاری با وی نداشـته باشـد، حداقل 
خواسـته آنها نفع مالـی از این بازیکن اسـت. 
بـا ایـن اوصـاف قطعـاً قیمـت قایـدی کـم 
نیسـت و شـاید از تـوان باشـگاه های ایرانـی 
خـارج باشـد. گزینـه تمدیـد انتقـال قرضـی 
هم به دلیـل قوانیـن جدیـد نقـل و انتقالاتی 
لیگ ایـران و ممنوعیت به کارگیـری بازیکن 
لژیونـر بـه شـکل قرضـی عمـلًا ایـن گزینـه 
را منتفـی کرده اسـت. بـا ایـن اوصـاف ادامه 
همـکاری اسـتقلال و مهـدی قائدی سـخت 
و دور از ذهـن اسـت؛ مگر بـا اتفاقـات خاص.

محمد محبی: 
محبـی هـم وضعیتـی مشـابه مهـدی قائدی 
دارد بـا ایـن تفـاوت کـه باشـگاه پرتغالـی از 
دست اسـتقلالی ها شاکی اسـت چون باشگاه 
اسـتقلال در توافق اول با باشـگاه سـانتاکلارا 
نتوانسـت بـه تعهـدات خـودش در قبـال 
پرتغالی هـا عمل کنـد و بعید به نظر می رسـد 
که آنهـا بار دیگـر با آبی هـا وارد مذاکره شـده 
و در مورد انتقـال محبی توافـق کنند. محبی 
یکـی از بازیکنـان تاثیرگـذار فصـل گذشـته 

اسـتقلال بـود و توانسـت توانایـی هایـش را 
بـه خوبـی در سـطح اول فوتبـال ایـران بـه 
نمایـش بگـذارد امـا انـگار بـه انتهای مسـیر 
همـکاری بـا آبی هـا رسـیده اسـت و حتـی 
شـنیده می شـود رقبـای اسـتقلال بـه دنبال 
پرداخـت رضایتنامـه ایـن بازیکـن و جـذب 

محبـی هسـتند.
عارف غلامی:

 غلامی یکی از نفراتی اسـت که بابت مسـائل 
مالـی طـی فصـل گلایه منـد بـود و دیگـر در 
اسـتقلال جـز بازیکنـان بـا تجربه محسـوب 
می شـود. اگـر فـرض کنیم کـه مربـی بعدی 
خواهـان حفـظ ایـن بازیکن اسـت بایـد دید 
مدیـران اسـتقلال تـوان جلـب رضایـت او 
بـرای تمدیـد قـرارداد را دارنـد. بعیـد اسـت 
کـه او بـا قیمت های پاییـن یا پیـش پرداخت 
اندک پای قـراردادش را امضا کنـد. اگر چه او 
بارها سـعی کرده رضایت هواداران اسـتقلال 
را کسـب کنـد امـا یکـی از نفراتـی اسـت که 
بـا مدیـران اسـتقلال در طـی فصـل چالـش 

زیـادی داشـت.
سیدحسین حسینی: 

کاپیتـان فصـل جـاری اسـتقلال کـه سـابقه 
حضـور در جـام جهانـی هـم در کارنامـه اش 

ثبـت شـده، قطعاً حـالا توقـع مبلـغ دریافتی 
بیشـتری خواهـد داشـت. بـازی مقابـل 
انگلیـس و ولـز عیـار تجربـه ایـن بازیکـن را 
بـالا بـرد. طبیعتـاً ایـن بازیکـن علاقه منـد 
اسـت با اسـتقلال ادامه همکاری بدهـد، باید 
دید اسـتقلال تمدیـد قـرارداد با ایـن بازیکن 

را دارد؟
محمدحسین مرادمند:

 ایـن بازیکـن فصـل گذشـته بیشـتر نیمکت 
نشـین زوج غلامـی و سـیلوا بـود در چنـد 
مسـابقه هـم بـه دلیـل مصدومیت نتوانسـت 
حضور پیـدا کند. اگـر مربی بعدی هـم تمایل 
داشـته باشـد که وی را حفظ کند بعید اسـت 
کـه مرادمنـد بـه ترکیب اصلـی برسـد. به هر 
حـال ایـن مدافع بایـد قبـول کند کـه در حد 
مدافـع نیمکت نشـین توقـع دریافتی داشـته 
باشـد. در غیـر ایـن صـورت می توانـد باید به 

دنبـال پیشـنهادات دیگـر برود.
جعفر سلمانی:

 سـلمانی در 2 فصـل اخیـر رضایـت فرهـاد 
مجیدی و ریـکاردو سـاپینتو را در اسـتقلال 
کسـب کـرد و رقابـت خوبـی بـا ابوالفضـل 
جلالـی داشـته و هـر بـار توانسـته وی را 
نیمکت نشـین کنـد. بازیکـن کـم حاشـیه 

اسـتقلال خوشـایند هـر مربـی اسـت و در 
بخـش فنـی هـم تـلاش زیـادی دارد. بدون 
حاشـیه بـودن سـلمانی باعـث شـده جـزو 
معـدود بازیکنـان ترکیـب اصلـی اسـتقلال 
باشـد کـه درصـد دریافتـی پایینـی دارنـد. 
نـد بـا نمایـش خـوب در  سـلمانی می دا
اسـتقلال می توانـد شـانس بازگشـت دوباره 
به تیـم ملـی را داشـته باشـد به شـرط آنکه 

دقـت پـاس و شـوت های خـود را افزایـش 
دهـد.

سـاپینتو برای فصل بعد حسـاب زیادی روی 
حفظ شـاکله اصلـی تیمش بـاز کـرده و باید 
دیـد از بیـن ایـن 6 بازیکن کـه حداقـل چند 
تن از آن هـا جزو سـتاره های کلیـدی تیمش 
هسـتند، چنـد نفـر بـاز هـم بـا پیراهـن آبی 

اسـتقلال بـه میـدان می روند.
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سـرمربی تیم والیبال شـهداب گفت: بـه نظر من سـانتوری به 
مراتب بهتـر و قدرتمندتر از سـال گذشـته بود. ایـن تیم حتی 
یـک بازیکن چینـی داشـت کـه بـه خاطـر قوانین مسـابقات 

نتوانسـت از او اسـتفاده کند.
به گزارش کاغذ وطن بـه نقل از ایرنـا، محمدرضا تنـدروان، در 
خصوص عملکرد تیم شـهداب یزد در رقابت هـای والیبال جام 
باشـگاه های آسـیا که با کسـب مقام چهارمی این تیم به پایان 
رسـید، اظهار داشـت: در دور اول مسـابقات تـلاش کردیم که 
هیچ تیمی را دسـت کـم نگیریـم و با حـواس جمع بـه مصاف 
رقبا برویـم. در مرحلـه دوم و بازی بـا تیم پلیس قطـر، این تیم 
بازیکنانی را به میدان فرسـتاد که بازیکنان اصلـی اش نبودند و 
به همیـن خاطر ما غافلگیر شـدیم. بـازی ای که می توانسـتیم 

3 بر یـک پیروز شـویم را شکسـت خوردیم.
وی افزود: ما امیـدوار بودیم با سـانتوری در فینال بـازی کنیم. 
اما در نیمـه نهایی بـه مصاف ایـن تیم رفتیـم و بـازی منطقی 
و جانانـه ای را مقابل تیـم ژاپنی انجام دادیم. سـت سـوم را هم 
می توانسـتیم پیـروز شـویم امـا داور متوجـه برخورد تـوپ به 
دست موزرسـکی نشـد و همین یک اشتباه باعث شـد جریان 

بـازی به ضـرر ما شـود.
سرمربی تیم شـهداب در خصوص شکست دوباره مقابل پلیس 
قطـر در بـازی رده بنـدی، عنوان کـرد: تنهـا بازی کـه عملکرد 
قابل قبولی نداشـتیم همین بازی بـود. متاسـفانه ارزش مدال 
برنـز جـام باشـگاه های آسـیا درک نشـد و مـا هم نتوانسـتیم 
انگیزه بازیکنـان را بالا نگـه داریم. می توانسـتیم فینالیسـت و 

حتی قهرمـان شـویم؛ اما شـانس بـا ما یـار نبود.
تنـدروان در مـورد انتقادهایـی کـه از عملکـرد سـعید معروف 
می شـود، عنوان کـرد:: عملکرد معـروف پایین تر از حـد انتظار 
نبـود. البته عملکـردش در برخـی مواقع تحـت تاثیـر اتفاقات 
بـازی قـرار گرفت که شـاید بـه خاطـر ناهماهنگی با تیـم بود؛ 
اما بـه هر حـال بازیکنـی تاثیرگـذار بود و پـاس هایی کـه باید 

مـی داد را داد.

وی در پاسـخ بـه این سـوال کـه اگـر زمان بـه عقـب برگردد 
باز هم سـعید معـروف را جذب می کنـد، گفت: همه دوسـت 
دارنـد بـا ایـن بازیکـن کار کننـد؛ امـا مـن بـه خاطـر غیبت 
مهـدوی کـه مشـکل خـروج از کشـور داشـت نمی توانسـتم 
ریسـک کنم و بایـد یـک پاسـور باکیفیـت جذب می کـردم. 
تنهـا چند سـاعت مانـده بـود که بـه بحریـن برویم، مشـکل 

مهـدوی حل شـد.

پس از ارسـال نامه رئیـس فدراسـیون والیبال ایـران به 
گراسـا، علاوه بر تشـکیل چندین جلسـه برای پیگیری 
موضـوع بـه درخواسـت FIVB، آری گراسـا با ارسـال 
نامـه ای بـه داورزنـی دلجویـی کـرده و قـول پیگیـری 
بیشـتر داد. به گزارش کاغـذ وطن به نقل از ایسـنا، پس 
از ارسـال نامه محمدرضا داورزنی به آری گراسـا، رئیس 
فدراسـیون جهانی در خصـوص اعتراض بـه روند صدور 
ویزای آمریـکا و هلند بـرای اعضای تیم ملی کشـورمان 
و اعـلام آمادگی بـرای میزبانی هفته سـوم لیگ ملت ها 
بجـای آمریـکا، بلافاصله جلسـه ای بـه صـورت آنلاین 
 FIVB با حضـور مدیـرکل اجرایی و مسـئول حقوقـی
و داورزنـی برگـزار شـد و ایـن جلسـه کـه بـا اعتـراض 
مستقیم و شدید رئیس فدراسـیون ایران و دفاع از منافع 
و اعتبار نام کشـورمان در والیبـال دنیا و الـزام احترام به 

والیبال ایران توسط تمامی کشـورها همراه بود منجر به 
پیگیری همـه جانبه فابیو و اسـتیو به صورت مسـتقیم 
شد. پس از آن در جلسـه ای دیگر گروهی از کارشناسان 
حقوقی و مسئولین فدراسـیون جهانی والیبال و روسای 
فدراسـیون هلند و ایران گرد هم آمدند و ایـن موضوع را 

مورد بحـث و بررسـی قـرار دادند.
همچنیـن آری گراسـا، رئیـس فدراسـیون جهانـی بـا 
ارسـال نامه ای بـه محمدرضـا داورزنی ضمـن دلجویی 
بـه دلیـل مشـکلاتی کـه بـه وجـود آمـده، اعـلام کرد 
FIVB  شـخصی را بـرای پیگیـری پرونـده ایـران در 
آمریکا اسـتخدام کرده و به صورت مسـتقیم پیگیر حل 
این مشـکلات خواهد بـود و از داورزنی خواسـت با صبر 
بیشـتر و افزایـش همکاری هـای همـه جانبه سـعی در 

برطـرف کـردن موانـع کند.

پیگیری فدراسیون جهانی برای حل تندروان: عملکرد معروف پایین تر از انتظار نبود
مشکل ویزای آمریکای والیبالیست ها
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خبر
 سعیدی، نماینده چابهار:

۴ شهرستان قصرقند، 
کنارک، دشتیاری و 

زرآباد حتی یک تخت 
بیمارستانی هم ندارند

نماینـده مـردم چابهـار در مجلـس خطاب 
به رئیـس جمهور گفـت: گـردش مالی ۵۰ 
هزار میلیاردی فیلترشـکن ها یک فاجعه و 
دهن کجی به مردم اسـت، نمی شـود شـما 
بـه عنـوان رئیس جمهـور و مـن بـه عنوان 
نماینـده بـه دنبـال تیک آبـی اینسـتاگرام 
باشیم و ملت را از کسـب و کار مجازی خود 

محـروم کنیم.
نماینـده مـردم چابهـار در مجلـس خطاب 
به رئیـس جمهور گفـت: گـردش مالی ۵۰ 
هزار میلیاردی فیلترشـکن ها یک فاجعه و 
دهن کجی به مردم اسـت، نمی شـود شـما 
بـه عنـوان رئیس جمهـور و مـن بـه عنوان 
نماینـده بـه دنبـال تیک آبـی اینسـتاگرام 
باشیم و ملت را از کسـب و کار مجازی خود 

محـروم کنیم.
به گـزارش  کاغـذ وطن بـه نقـل از انتخاب، 
معین الدین سـعیدی در نشسـت علنی روز 
گذشـته مجلس شـورای اسـلامی در تذکر 
شفاهی گفت: در شـرایطی که 4 شهرستان 
قصرقنـد، کنارک، دشـتیاری و زرآبـاد فاقد 
حتـی یـک تخـت بیمارسـتانی هسـتند، 
رئیس جمهور در اندونزی قول سـاخت 12 
بیمارسـتان را می دهد! بنابرایـن باید گفت 
که آقای رئیسـی، به کجـا چنین شـتابان؟ 
اول دردهـای بـی پایان مـردم سیسـتان و 
بلوچسـتان را ببینیـد و بعـد بـه فکـر مردم 

اندونزی باشـید.
بـر اسـاس گـزارش خبرگـزاری رسـمی 
مجلس، نماینـده مـردم چابهار، نیکشـهر، 
کنارک و قصرقند در مجلـس یازدهم افزود: 
بـه وزیر بهداشـت و درمـان تذکر مـی دهم 
بـا فوریـت نسـبت بـه تجهیـز بیمارسـتان 
سـاخت  و  کنـارک  دریایـی  نیـروی 
بیمارسـتان دشـتیاری بـزرگ اقـدام کند.
وی ادامـه داد: آقـای رئیس جمهور؛ بسـتن 
پلتفرم هـای فضای مجـازی در شـرایط پر 
التهـاب پاییـز 14۰1 بـود، اکنـون بـا گذر 
از آن شـرایط ادامـه محدودیـت هـا بـه چه 
معناسـت؟ ضمـن آنکه گـردش مالـی ۵۰ 
هزار میلیاردی فیلترشـکن ها یک فاجعه و 
دهن کجی به مردم اسـت، نمی شـود شـما 
بـه عنـوان رئیس جمهـور و مـن بـه عنوان 
نماینـده بـه دنبـال تیک آبـی اینسـتاگرام 
باشیم و ملت را از کسـب و کار مجازی خود 
محروم کنیـم، لذا بـر مبنای اصـل 9 قانون 
اساسـی به رئیـس جمهـور تذکر مـی دهم 
نسـبت به رفـع محدودیـت از پلتفـرم های 
فضـای مجازی بـه قیـد فوریت اقـدام کند.

  
پزشکیان:

مسئولان قانون برنامه و 
بودجه را 2۵ درصد هم 

اجرا نکرده اند
نماینـده مـردم تبریـز در مجلـس شـورای 
اسـلامی گفـت: نماینـدگان و مسـئولان 
امـروز بایـد پایبنـد بـه آنچـه کـه در قانون 

وجـود دارد باشـند و آنهـا را اجـرا کننـد.
نماینـده مـردم تبریـز در مجلـس شـورای 
اسـلامی گفـت: نماینـدگان و مسـئولان 
امـروز بایـد پایبنـد بـه آنچـه کـه در قانون 

وجـود دارد باشـند و آنهـا را اجـرا کننـد.
مسـعود پزشـکیان در نطـق میـان دسـتور 
خود در جلسـه علنـی روز گذشـته مجلس 
شـورای اسـلامی بیان کـرد: تشـکر از مقام 
معظم رهبری، خدا و امام بـه معنای اجرای 
دسـتورات و فرامینـی اسـت که مشـخص 

شـده و بایـد اجرا شـود.
وی بـا تأکیـد بـر دو مقولـه پایبنـدی بـه 
تعهـدات و انصـاف در اجـرای ایـن تعهدات 
و پایبنـدی ها، بـه نامه حضرت علـی )ع( به 
مالک اشـتر در خصـوص عمل بـه تعهدات 
اشـاره و تصریـح کـرد: از بین فریضـه هایی 
کـه خداوند مطـرح کـرده هیـچ فریضه ای 
به انـدازه فریضـه پایبنـدی به تعهـدات در 
بیـن جریـان هـا و تشـکل هـای مختلـف 
وجود نـدارد و همه قبـول دارند کـه باید به 

تعهـدات پایبند باشـند.
نماینـده مـردم تبریـز در مجلـس شـورای 
اسـلامی در ادامـه خطـاب بـه نماینـدگان 
مجلـس گفـت: امـروز مـا بایـد پایبنـد بـه 
آنچه کـه در قانون اساسـی، سیاسـت های 
کلـی، قانـون برنامـه و چشـم انـداز وجـود 
دارد باشـیم و آنها را اجرا کنیم. قـرار بود در 
سـال 14۰4 در منطقه اول باشـیم. قرار بود 
مسـکن مردم را درسـت کنیم و مسـئولان 
قانـون برنامـه و بودجـه را 2۵ درصـد هـم 
اجرا نکـرده اند و قرار اسـت قانونـی دیگری 
بنویسـیم، اما اگـر قرار اسـت قانـون را اجرا 

نکنیـم چـرا بایـد قانون بنویسـیم؟
پزشـکیان افـزود: در دیـداری کـه بـا 
بازنشسـتگان داشـتم اعتـراض داشـتند 
کـه چـرا حقوقشـان بـا توجـه بـه تـورم 
افزوده نمـی شـود؟ آنهـا اعتراض داشـتند 
کـه حقوقشـان بـا توجـه بـه تـورم افزایش 
نداشـته و زندگی شـان بـا حقوقشـان نمی 
چرخد که بـه عنـوان نماینده جوابـی برای 

آنهـا نداشـتم.
عضو کمیسـیون بهداشـت و درمان مجلس 
شـورای اسـلامی اظهار کـرد: جامعـه ما در 
حالـت عـادی بایـد زندگـی کنـد. الان اگر 
تـورم 1۰ درصد هـم بالا بـرود مـردم دیگر 

تحمـل آن را ندارند.

امیدهای زیادی به سفر 
سلطان هیثم به تهران داریم

وزیر خارجه پیشـین ایران در آسـتانه سـفر پادشـاه عمان به تهران 
به روابـط تاریخی دو کشـور پرداخت.

بـه گـزارش کاغذ وطن بـه نقـل از ایسـنا، علی اکبـر صالحـی، وزیر 
خارجـه پیشـین ایـران در آسـتانه سـفر سـلطان هیثم بـن طارق، 
پادشـاه عمـان بـه تهـران در گفت وگو بـا خبرگـزاری رسـمی این 
کشـور گفـت کـه روابـط تهـران و مسـقط تاریخـی و ریشـه دار و 
مسـتحکم اسـت و این واقعیتی اسـت که هیـچ شـک و تردیدی در 

آن وجـود نـدارد.
وی گفت: زمانی کـه در مورد روابـط ایران و عمـان صحبت می کنم 
به یاد روزهایـی میفتم کـه وزیر خارجه کشـورم بـودم، در آن زمان 
سـعادت آن را داشـتم که بـرای چندیـن بار با سـلطان قابـوس بن 
سـعید، پادشـاه فقید عمان دیدار کنم. من از نزدیک شـاهد اهتمام 
و تلاش های خسـتگی ناپذیر وی در زمان مذاکرات ایـران و آمریکا 

برای رسـیدن به توافق با وسـاطت مسـقط بودم.
علـی اکبر صالحـی ادامـه داد: ما اکنـون آماده اسـتقبال از سـلطان 
هیثم بـن طـارق، پادشـاه کنونی عمـان هسـتیم و ایشـان بهترین 
جانشـین برای آن پادشـاه فقید اسـت، ما امیدهای زیادی داریم که 
نتایج این سـفر به سـود ملت دو کشـور و تمـام منطقه خواهـد بود.
وزیـر خارجـه پیشـین ایـران تاکیـد کـرد: امیدواریم که تمـاس ها 
و سـفرهای متقابـل میـان مسـئولان دو کشـور در تمامی سـطوح 
و در تمامـی زمینه های سیاسـی، اقتصـادی، فرهنگـی و اجتماعی 
تـداوم داشـته باشـد و آرزوهـای دو ملـت دوسـت در طـول تاریـخ 

محقق شـود.
دیوان سـلطنت عمان اخیرا اعلام کـرد که هیثم بن طارق، پادشـاه 

عمان امروز )یکشنبه( در سـفری رسـمی راهی تهران خواهد شد.
براسـاس این گزارش سـفر پادشـاه عمان دو روزه بوده و در راستای 
تقویت روابط دوسـتانه دو کشـور و به دعوت سـید ابراهیم رئیسی، 

رئیـس جمهور ایران اسـت.
این سـفر در چارچوب  مشـورت و هماهنگی میان سـران دو کشور 
در زمینه هـای مختلـف، گسـترش همکاری هـا و بررسـی آخرین 

تحـولات منطقه و جهان اسـت.
یک هیات بلنـد پایه نیز پادشـاه عمـان را در این سـفر همراهی می 
کند. هیـات عمانی متشـکل از شـهاب بن طـارق آل سـعید معاون 
نخسـت وزیـر در امـور دفاعـی، خالد بـن هـلال البوسـعیدي وزیر 
دیوان سـلطنت، سـلطان بن محمد النعمانـی وزیر دفتر سـلطنت، 
بدر بن حمد البوسـعیدی وزیر خارجه، سـلطان بن سـالم الحبسی 
وزیـر دارایی، حمـد بن سـعید العوفی رئیـس دفتر ویژه پادشـاهی، 
عبدالسـلام بن محمد المرشـدی رئیس سـازمان سـرمایه گذاری، 
قیس بـن محمد الیوسـف وزیـر صنعـت و تجارت، سـالم بـن ناصر 
العوفـی وزیر نیـرو  و معـدن، عبـدالله بن خمیـس الرئیسـی رئیس 
سـتاد نیروهـای مسـلح و ابراهیم بـن احمـد المعینی سـفیر عمان 

در تهران اسـت.
سـلطان هیثم بن طارق یکشـنبه گذشـته در سـفری رسـمی و دو 
روزه بـه مصـر رفـت و بـا عبدالفتـاح سیسـی، رئیـس جمهـور این 

کشـور دیـدار و گفتگـو کرد.
منابع خبـری اعلام کردنـد که پادشـاه عمان در خصوص وسـاطت 
میان تهـران و قاهـره و تلاش بـرای نزدیک کـردن روابط دو کشـور 

بـا عبدالفتاح سیسـی رایزنی کرده اسـت.

خبر

کاغذ سیاست
طالبان بر سر همه طرف های مذاکرات قطر کلاه گذاشت

باید با امکاناتی که داریم، طالبان را منفعل کنیم
گزارش

ایلنا
کارشـناس مسـائل بین الملل گفـت: ما بایـد با یک 
دیپلماسـی قوی تـر و بـا یـک ابـزار صددرصـد غیر 
مطمئـن نسـبت بـه طالبـان وارد هرگونـه مذاکـره 
با آنـان شـویم. یعنـی اصـلا نمی شـود به ایـن گروه 
اعتماد کرد، زیـرا چیـزی ندارند که بخواهنـد به آن 
وصل باشـند. بنابرایـن در مذاکـره با گروهـی که به 
هیـچ اهلیـت و اعلمیتـی اعتقـاد نـدارد بایـد طرف 

مذاکره کننـده را دچـار چالـش کنیـم.
به گزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایلنـا، عبدالمحمد 
طاهری کارشـناس مسـائل افغانسـتان در پاسـخ به 
این سـوال که موضـوع حق آبـه هیرمند بـه موضوع 
چالش برانگیـز میان دولت ایـران و امارت اسـلامی 
طالبـان در افغانسـتان تبدیـل شـده اسـت. دلیـل 
این تنـش چیسـت، گفـت: گـروه طالبـان تکیه گاه 
مستحکمی نیسـت. گروهی که با سـرکوب، تصرف 
وحشـتناک و خونریزی، جامعـه ای را اشـغال کرده 
اسـت، اگـر بخواهیـم بـا آن هـا وارد عقـد قـرارداد 
شـویم، بایـد همـه جوانـب امـر را در نظـر داشـته 
باشـیم. اگر دقـت کـرده باشـید از مذاکراتـی که در 
قطـر انجـام شـد، بـر سـر آمریکایی ها، سـر اشـرف 
غنـی و سـایر مشـارکت کننده ها کلاه گذاشـتند. به 
تفاهنامه گذشـته رجـوع کنیـد، ببینیـد طالبان به 
چند درصد از تعهداتـی که آن را امضـا کردند، عمل 

کردنـد؟ به هیـچ کـدام عمـل نکردند. 
وی افـزود: بنابرایـن بـا شـناختی که من بـه صورت 
میدانـی از گـروه طالبـان دارم، بعید می دانـم که به 
ایـن گـروه در هیـچ  زمینـه ای بشـود اعتمـاد کـرد. 
پاسـخم بـه این سـوال این اسـت که مـا بایـد با یک 
دیپلماسـی قوی تـر و بـا یـک ابـزار صددرصـد غیر 
مطمئـن نسـبت بـه طالبـان وارد هرگونـه مذاکـره 
با آنـان شـویم. یعنـی اصـلا نمی شـود به ایـن گروه 
اعتماد کرد، زیـرا چیـزی ندارند که بخواهنـد به آن 
وصل باشـند. بنابرایـن در مذاکـره با گروهـی که به 
هیـچ اهلیـت و اعلمیتـی اعتقـاد نـدارد بایـد طرف 

مذاکره کننـده را دچـار چالـش کنیـم.
طاهـری تصریـح کـرد: مطلـب دوم ایـن اسـت کـه 
خـود جامعـه افغانسـتان هم مشـکل کم آبـی دارند 
و اگـر میانگیـن بگیریـم آنها هـم دچار خشکسـالی 
هسـتند، ولـی اینکـه رود هیرمنـد در حـال حاضـر 
سـیراب اسـت یـا نیسـت؛ بلـه سـیراب اسـت. 
اطلاعاتـی کـه می گوینـد نادرسـت اسـت. مـردم 
زابل و سیسـتان مـا بی گنـاه هسـتند و باید بـه این 

حقابـه ای که از سـال ۵1 بیـن ظاهرشـاه و حکومت 
پهلـوی منعقـد شـد، پایبنـد باشـند. بعـد از جریان 
طالبان، در دوره اشـرف غنی و حتی دوره اول و دوم 
کرزای شـرایط ما خوب بود. امـا از زمانـی که دولت 
پشـتون ها بر سـرکار آمدند، با ما زاویه پیـدا کردند. 
اگرچـه کـرزای هم پشـتون بـود امـا فردی بـود که 
رویکـرد مثبتـی داشـت و نیروهایـی که بـه خدمت 
گرفتـه بـود عموما نیروهـای جبهـه شـمال بودند و 
روابط شـان هـم بـا ما خـوب بـود و تـا حـدودی هم 

بحـث حقابـه مـا حـل و فصل می شـد.
وی در ادامـه گفـت: بنابرایـن طالبـان زاویه شـان 
با مـا بیشـتر و بیشـتر شـد. بـه همیـن دلیل اسـت 
که امـروز حقابـه مـا را نمی دهنـد و بهانـه می آورند 
کـه اگـر آب داشـته باشـیم، حق آبـه را می دهیـم 
کـه حـرف کامـلا غلـط و نادرسـتی اسـت. بنابراین 
شـاید ما الان ناگزیر شـویم با فشـار بیشـتر، حقوق 
مردم سیسـتان و بلوچسـتان را از آنها پـس بگیریم، 
چـون بـا اینکـه در هیرمنـد آب وجـود دارد امـا 
واقعـا سیسـتان و زابـل مـا به شـکل جدی آسـیب 

. می بینـد
وی افـزود: بـه هرحـال در شـرایط فعلی هـم ناگزیر 
هسـتیم بخشـی از امکاناتـی کـه در اختیـار جامعه 
افغانسـتان قـرار می دادیـم را الان بـه آنهـا ندهیـم. 
برای مثـال بخش اعظـم و مهمـی از نفـت و بنزینی 
کـه آنهـا مصـرف می کننـد، از کشـور و مرزهـای ما 
برایشـان تأمین می شـود. بخش اعظمـی از تجارت 
مـا بـه سـمت افغانسـتان و از مرزهـای مـا صـورت 
می گیـرد. مطلـب سـوم فشـاری اسـت کـه الان 
مهاجرین بـه مـا وارد کردنـد کـه می توانیم بـه آنها 
پاسـخ دهیـم. البته نـه اینکه مـا مهاجریـن را اذیت 
کنیـم، چـون آنها هـم بی گنـاه هسـتند و بـه خاطر 
مشـکلاتی که داشـتند بـه جمهـوری اسـلامی پناه 
آوردنـد. ولی بـه هر حـال باید بـه آنهـا بفهمانیم که 
اگر ناگزیر شـویم، مهاجریـن افغـان را وادار خواهیم 
کرد تا بـه خانـه خودشـان برگردند که ایـن موضوع 
را بایـد بـه عنـوان یـک واقعیـت بپذیرنـد. بنابراین 
الان امکاناتـی در اختیـار مـا اسـت کـه می توانیـم 
طالبـان را بـه شـکل منفعـل در بیاوریـم تـا بتوانیم 

حقـوق خودمـان را از آنهـا پـس بگیریم.
طاهری در پاسـخ به این سـوال که چـرا این موضوع 
تـا بـه حـال در بیـن دولت هـای گذشـته از طـرف 
افغانسـتان و ایـران حل نشـده اسـت و اشـکال کار 
را در کجـا می بینیـد، گفـت: مهمتریـن دلیلـی کـه 
می بینـم ایـن اسـت کـه مـا هیچ وقـت بـه صـورت 

جـدی و شـفاف بـه دنبـال حقوق مـان نسـبت بـه 
قـرارداد 13۵1 نبودیـم. امروز احساسـم این اسـت 
که میـز افغانسـتان باید اهـم فعالیتـش در خصوص 
ایـن معضـل و ایـن مسـاله باشـد کـه حتمـا بحـث 
حقابه ایران حل شـود. بنابرایـن اینکه چرا تـا امروز 
شـفاف عمل نکردیم، شـاید به دلیل امکاناتی اسـت 
که بـه جامعـه افغانسـتان دادیـم و به دنبـال احقاق 
حق خودمـان نبودیـم. امـا امـروز واقعا ایـن احقاق 
حـق یـک مطالبـه جـدی کشـور مـا اسـت و امروز 
دیگـر نمی توانیـم عقب نشـینی کنیـم. بنابرایـن 
می توانیـم بخشـی از خدماتـی که بـه افغانسـتان را 
می دادیـم را حذف کنیـم، تـا زمانی که آنهـا حقوق 
قانونـی ملـت مـا و مـردم سیسـتان و بلوچسـتان را 
پـس ندهنـد، نبایـد خدماتی بـه آنهـا ارائـه دهیم.

این کارشـناس مسـائل سیاسـت خارجی در پاسـخ 
به این سـوال کـه با توجـه بـه افزایش تنـش در مرز 
بین دو کشـور آیا احتمال درگیـری جدی تر نظامی 
وجـود دارد، گفـت: بسـیار بعیـد می دانم چـون اگر 
یادتـان باشـد در ماجـرای مزار شـریف هم بـا گروه 
طالبـان تـا مـرز جنـگ پیـش رفتیم، امـا بـا قدرت 
مذاکره ایـران جلـوی افزایش این تنش گرفته شـد. 
چون به هر حال جنـگ یک متغیر بسـیار خطرناک 
اسـت که مؤلفه های دیگری هـم وارد آن می شـوند 
که شـاید غیرقابل کنترل باشد. شـاید الان خیلی ها 
مایل هسـتند که جمهوری اسـلامی وارد یک جنگ 
شـود. در نهایت احسـاس مـن این اسـت کـه هنوز 
هم جـا دارد که مـا با یک دیپلماسـی شـفاف و قوی 
حقوق مـان را بگیریـم. بعیـد می دانـم کـه مـا در 
ایـن مرحلـه وارد چنیـن جریان هایی شـویم. چون 

علیرغم همـه قدرتـی که جمهـوری اسـلامی ایران 
دارد و می تواند فشـارها را خلق السـاعه ایجـاد کند، 
در نهایـت مقوله جنـگ با شـرایطی که مـا داریم به 
نفع مـان نخواهد بـود و بعیـد می دانم کـه جامعه به 

آن سـمت پیـش برود.
طاهـری در پاسـخ بـه این سـوال ایـن روزها شـاهد 
لحـن تند مقامـات طالبـان علیه مقامـات جمهوری 
اسـلامی بودیـم. علـت ایـن رفتـار چیسـت، گفت: 
اعتقـاد راسـخ دارم کـه رهبریـت طالبـان از زمـان 
ملاعمـر تـا امـروز، یـک رهبـری عقلانـی نبـوده 
و رهبـری جاهل منشـانه اسـت و دیپلماسـی را 
نمی دانند. هیچ کـدام از آن ها تحصیـلات آکادمیک 
ندارند. رهبران طالبان براسـاس عریضـه و این قبیل 
مسـائل می خواهند گفتمان کننـد. نتیجه گفتمانی 
کـه براسـاس عریضـه و بحث هـای ریش سـفیدی 
بخواهـد صـورت بگیـرد، همیـن می شـود و بیشـتر 

از ایـن تـوان ندارند.
وی گفـت: مقامـات طالبـان اولین بـاری کـه در 
دوحـه وارد مذاکره شـدند، حتی نمی دانسـتند در 
مذاکـره چطور باید وارد شـوند. جمهوری اسـلامی 
ایـران هـزار سـال جلوتـر از آن هـا اسـت. فـرض 
کنیـد حداقـل در مدرنیته جلوتـر از آنان هسـتیم. 
طالبانـی کـه هیچ وقـت محصـول نظـام مدرنیتـه 
نیسـتند و محصـول نظـام سـنتی هسـتند. گفتـه 
می شـود دیپلماسـی منبعـث از نظـام مدرنیتـه 
اسـت؛ ما منادی این هسـتیم که 16۰-17۰ سـال 
اسـت کـه کشـورمان پـا در دسـتگاه دیپلماسـی 
گذاشـته اسـت امـا طالبـان چقـدر در این مسـاله 

قدمـت دارد؟ هیـچ.
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برخی دستگاه ها در برابر اجرای قانون تسهیل مجوزها مقاومت می کنند
رئیس کمیسـیون امور داخلی کشـور و شـوراها در مجلس گفـت: مقاومت 
در برابـر اجـرای قانـون تسـهیل از باب حفـظ انحصارهـای موجود اسـت و 
قوه قضائیـه باید نهادهـای متولـی وکالـت را مکلف بـه اجرای قانـون کند.
محمدصالح جوکار رئیس کمیسـیون امور داخلی کشـور و شـوراها مجلس 
شـورای اسـلامی در گفتگو با خبرنـگار مهـر، دربـاره تأخیر 9 ماهـه کانون 
وکلای برخـی از مناطـق کشـور از جملـه حـوزه انتخابیـه اش در برگزاری 
دوره هـای کارآمـوزی آزمـون وکالـت، گفـت: مجموعه هـا و نهادهـای 
غیردولتی که در حـال ارائه خدمـات دولتی هسـتند، باید مشـمول اجرای 
قوانیـن و نظارت هـای جدی از سـوی ارگان های نظارتی شـوند. مسـئله ای 
که مـا ایـن زمینـه از آن غفلت کردیـم این اسـت که هیـچ نهـادی نظارتی 
بر عملکـرد کانون وکلا نـدارد و مشـکلات عدیده ای بـه این دلیـل به وجود 

آمده اسـت.
نماینـده مـردم یـزد در مجلس شـورای اسـلامی بیان کـرد: بخشـی از این 
مشـکلات بـه قـوه قضائیـه و وزارت دادگسـتری مربوط می شـود کـه باید 
نظـارت لازم را بـر این نهادهـا انجام دهنـد و اگر ایـن دسـتگاه های نظارتی 

کار خودشـان را به خوبی انجام دهند، بـه طور یقین قوانیـن اجرایی خواهد 
شـد و همه نهادهـای عمومـی غیردولتی هم بـه قوانیـن تن خواهنـد داد.

رئیس کمیسـیون امـور داخلی کشـور و شـوراها در مجلـس افـزود: از آنجا 
که ایـن نظارت هـا ضعیف اسـت، متاسـفانه آنهـا از همین فرصت اسـتفاده 

می کننـد و وظایـف خودشـان را بـه خوبـی انجـام نمی دهند.
وی قـول پیگیـری دلیل تاخیـر 9 ماهـه در برگـزاری دوره هـای کارآموزی 
آزمـون وکالـت حـوزه انتخابیـه اش را داد و گفـت: مـا بـه عنـوان نماینـده 
بایـد پیگیر ایـن موضـوع باشـیم، امـا تاکنـون متاسـفانه هیچ دسـتگاهی 
این گـزارش را نداده کـه قانون تسـهیل صـدور مجوزهای کسـب و کار که 
مصوب مجلس شـورای اسـلامی اسـت، آیا به خوبی اجرا شـده یا خیـر و با 
توجـه به اینکـه رسـانه ها ایـن گـزارش را به مـا اعـلام کرده اند، پیگیـر این 

موضـوع خواهیم شـد.
جـوکار در واکنش به کانـون وکلا که همچنان معتقد اسـت قانون تسـهیل 
در حـوزه وکالت قابلیـت اجرا نـدارد، توضیـح داد: از این چنیـن مقاومت ها 
در برابر اجرای قانون زیاد داشـته ایم و دلیل آن مقاومت بـرای از بین نرفتن 

انحصار اسـت. متاسـفانه وقتـی انحصـار در یک حوزه وجود داشـته باشـد، 
رشـدی هم وجـود نـدارد و در کنار آن فسـاد و رانـت نیز شـکل می گیرد.

این نماینده مجلس توضیح داد: وقتی که انحصار برداشـته شـود، هر کسی 
بنا به وظیفـه ای کـه دارد و با در نظـر گرفتن اهـداف متعالی که سـازمان و 
شـرکتش دارد، عمـل می کنـد و با داشـتن بهـره وری بالاتر تـلاش می کند 

تا خودش را نشـان دهـد و برندی را بـرای خودش ایجـاد کند.
وی در ادامه با بیـان اینکه این قانون در راسـتای از بین بردن انحصار شـکل 
گرفته است، گفت: قانون تسهیل صدور مجوزهای کسـب و کار انحصارها را 
در خیلی از حوزه ها برداشـته اسـت، اما خیلی هـا همچنان در برابـر اجرایی 
شـدن این قانـون مقاومت می کننـد. برای حـل ایـن موضوع باید دسـتگاه 

قضا آنهـا را مکلـف کند که ایـن قانون را اجـرا کنند.
نماینده مـردم یزد در مجلس شـورای اسـلامی تصریـح کـرد: اداره نظارت 
بر وکلای قـوه قضائیه بایـد بر روند اجـرای قانون تسـهیل در حـوزه وکالت 
نظارت داشـته باشـد. متاسـفانه در ایـن زمینه بحـث تعارض منافع بسـیار 
جـدی اسـت و بعضـاً ایـن نهادهـا زیـر بـار اجـرای ایـن قانـون نمی روند و 

می خواهنـد منافع خودشـان را در ایـن زمینه تامیـن کننـد. امیدواریم که 
کانـون وکلا یـا هر نهـاد و سـازمان دیگـری کـه در برابر اجـرای ایـن قانون 
مقاومـت دارد، برابـر با آنچـه قانون مقـرر کرده عمـل کننـد و باعث کاهش 

فشـارهای وارده بر مـردم در شـرایط فعلی باشـند.

رئیس کمیته مرز کمیسـیون امنیت ملی مجلس 
شـورای اسـلامی بـا بیـان این کـه مـا آمادگـی 
برقراری امنیت در بخشـی از نوار مرزی پاکسـتان 
را داریم، گفـت: طالبان هـم به قاعـده بین المللی 

حق آبـه هیرمنـد عمـل کند.
به گـزارش کاغذ وطن بـه نقل از ایسـنا، شـهریار 
حیـدری در توضیـح بازدید هیئتی از کمیسـیون 
امنیـت ملـی و سیاسـت خارجـی از مـرز اسـتان 
سیستان و بلوچستان بعد از حادثه سـراوان اظهار 
کرد: این سفر در راسـتای بررسی آخرین وضعیت 
امنیتی و مرزبانی کشـورمان در استان سیستان و 
بلوچسـتان انجام شـد البته بنده به عنوان رئیس 
کمیته مرز بازدیدهایی از مرزهـای مختلف انجام 
می دهم تا شـرایط مرزها مورد بررسـی قرار گیرد. 
وی اضافـه کـرد: به دلیـل فعالیـت گروههای ضد 
امنیتـی در منطقـه بازدیدهـای میدانـی از مرزها 
صـورت می گیـرد کـه این بـار مـا از محـل حادثه 
سـراوان و شـهادت چنـد نفـر از مرزبانـان بازدید 
داشـتیم؛ این عزیـزان پنج نفـر در مقابـل 4۰ نفر 
ایسـتادگی کردنـد آن هـم مقابـل کسـانی که به 
انواع سـلاح ها مجهز بودنـد. بررسـی های میدانی 
ما حکایـت از ایـن دارد که ایـن اتفاق بـا همکاری 
با گروهک هـا و مخالفـان صـورت گرفتـه و آنها را 
تجهیـز، کمـک، هدایـت و آمـوزش داده انـد. این 
عضو کمیسـیون امنیت ملی و سیاسـت خارجی 
مجلس شورای اسـلامی ادامه داد: با توجه به نبود 
اشـراف دولـت پاکسـتان در امنیت مرزها شـاهد 
ایـن اتفـاق بودیم که بـه ضعـف دولت پاکسـتان 
برمی گردد لذا بـه عنوان عضو کمیسـیون امنیت 
ملـی پیشـنهاد می کنـم کـه پاکسـتان تامیـن 
امنیت بخشـی از نوار مرزی پاکسـتان تا عمق 3۰ 
کیلومتـر را به ما بسـپارند همان طور کـه در زمان 
حضـور داعـش در عـراق مـا بـا درخواسـت عراق 

بخشـی از امنیـت مرزهایمـان بـا عـراق را تامین 
کردیـم و اجـازه ندادیـم داعـش حضـور فیزیکی 
و میدانـی در مرزهایمـان داشـته باشـد. وی ادامه 
داد: ما آمادگـی داریم در عمق مرزهای پاکسـتان 
امنیـت را تامیـن کـرده و بـا برخوردهـای ضـد 

امنیتی مقابلـه کنیم.
رئیس کمیتـه مـرز مجلس شـورای اسـلامی در 
موضوع حقابه هیرمند اظهـار کرد: حقابه هیرمند 
در قالـب معاهـده 13۵1 تحـت عنـوان معاهـده 
هیرمند اسـت کـه دو کشـور ایـران و افغانسـتان 
این پیمان بین المللـی و منطقـه ای را پذیرفته اند 
و چنـد پروتکل پشـت این پیمان اسـت کـه آن را 
تقویـت می کند لـذا بهتر اسـت طالبان بـه قاعده 

بین المللـی تـن دهد.
حیدری تاکیـد کرد: ما به عنوان کشـور همسـایه 
دوسـت نداریم وارد جنـگ با طالبان شـویم. ملت 
ما و افغانسـتان بـا پیشـینه تاریخـی دارای رابطه 
عمیق و وابستگی اسـت هزاران نفر افغانستانی در 
طول سـالیان گذشـته مهمان جمهوری اسلامی 
ایـران بودنـد و مثل شـهروند ایرانـی با آنهـا رفتار 
می شـد. حیـدری در پایـان گفـت کـه ذات مـرز 

آکنـده از تهدید و فرصت اسـت مهم آن اسـت که 
دو کشـور بتوانند از مرز به عنوان فرصت اسـتفاده 
کنند، جمهوری اسـلامی ایران به دنبال اسـتفاده 
درسـت از مـرز اسـت کـه بـه نفـع دو کشـور هم 
خواهد بود. دسـتیار وزیـر امور خارجـه جمهوری 
اسـلامی ایران گفت: هر نـوع درگیری بیـن ایران 

و افغانسـتان به زیـان دو طرف اسـت.
سید رسول موسـوی، مدیر کل منطقه ای آسیای 
جنوبـی وزارت  امـور خارجـه جمهوری اسـلامی 
ایـران بـا اشـاره بـه درگیـری مـرزی اخیـر بیـن 
نیروهـای مرزبانـی ایـران و طالبـان در  منطقـه 
»ساسـولی« حوزه هنـگ مـرزی زابل کـه منجر 
به شـهادت یک نفـر از مرزبانـان کشـور و مجروح 
شـدن دو نفـر از آنهـا شـد در صفحه توییتـر خود 
نوشـت:» هوشـیار باشـیم! آنچه امروز در مرز  زابل 
 نیمروز مـی گـذرد ادامـه توطئـه اسـتعمارگران 
اسـت. اگـر در 1872  گلدسـمیت با توطئـه خود 
سیسـتان آباد را به وضعیـت کنونـی درآورد امروز 
وارثـان او  ایـران و  افغانسـتان را می خواهنـد نابود 
کنند. مردم و نخبگان  دو کشـور به هوش باشـند 
هر نـوع درگیری به زیـان راهبردی هر دو اسـت.«

معـاون حقوقـی و امـور مجلـس قـوه قضاییـه 
توضیحاتـی را پیرامـون لایحه عفـاف و حجاب 

قوه قضاییـه ارائـه داد.
به گـزارش کاغذ وطـن به نقـل از ایسـنا، بهزاد 
پورسـید در نشسـت خبری درباره لایحه عفاف 
و حجاب قـوه قضاییه گفـت: از نیمه دوم سـال 
گذشـته بحث های مربـوط به عفـاف و حجاب 
بطـور جـدی در کشـور در نهادهـای مختلـف 
از جملـه شـورای امنیـت ملی و جلسـه سـران 
سـه قـوه و ... مطـرح شـد. رویکردهـا متفـاوت 
بـود و آن چه کـه به اجمـاع رسـید این بـود؛ ما 
باید بیـن افـرادی کـه مرتکـب کشـف حجاب 
می شـوند تفـاوت قائـل شـویم؛ زیـرا انگیزه هـا 
یکسـان نیسـتند و دیگـر این کـه صرفـا قائـل 
بـه برخـورد فیزیکـی نباشـیم و اولویـت را بـر 
بخش هـای دولتی بگذاریم و بیـن جرم و تخلف 
تفاوت قائـل شـویم و موضـوع را فقـط از منظر 
جـرم  نـگاه نکنیـم و کمتـر به سـمت تشـکیل 
پرونده قضایی برویم. طرحی که در کمیسـیون 
فرهنگـی مجلس در ایـن زمینه تهیه شـده بود 
در دسـتور کار قرار نگرفـت و نهایتـا موضوع در 
جلسـه سـران سـه قوه مطرح شـد. وی افـزود: 
توافق شـد تـا قـوه قضاییـه لایحـه قضایـی در 
ایـن خصـوص تهیـه کنـد.  در جلسـات توافق 
شـد که بین تخلف و جـرم تفاوتی قائل شـویم 
و به همـه افـرادی که کشـف حجـاب می کنند 
صرفـا از منظـر جـرم انـگاری برخـورد نکنیم و 

قـوه قضاییـه به ایـن سـمت حرکـت کرد.
وی ادامـه داد: در اواخـر سـال گذشـته و اوایـل 
سـال جـاری تاکید بـر این بـود کـه قوانینی در 
این حـوزه داریـم مثل قانـون تعزیـرات و قانون 
نظـام صنفـی و قانـون رسـیدگی بـه تخلفـات 
اداری و فرصتـی بـود اگـر قـرار اسـت اقدامـی 

شـود همیـن مبانـی موجـود در کشـور جواب 
می دهـد برهمیـن اسـاس اوایـل سـال جـاری 
بخشـنامه ای از سـوی دادسـتان کل صادر شد 
و تعییـن تکلیفـی شـد. براسـاس تاکیـدی که 
در جلسـه سـران سـه قـوه شـد برداشـت ایـن 
شـد آنچه که مطالبه سـران سـه قوه اسـت این 
اسـت که لایحـه جدیـدی تهیه شـود. لـذا قوه 
قضاییه فعالیت خود را شـروع کرد و در معاونت 
حقوقـی کار گروهـی را تشـکیل دادیـم و تمام 
نسـخ در کشـور به عنـوان پیـش نویـس قانون 
را جمـع آوری  کردیـم ونهایتـا  لایحـه عفاف و 
حجـاب در 9 مـاده تهیه شـد.  وی با طـرح این 
سـوال که چرا با جریمـه نقدی شـروع کردیم؟ 
گفـت: مـا  توافـق کردیم کـه موضـوع را تخلف 
ببینیم. اگر سـلب حقـوق اجتماعـی و مجازات 
هـای تکمیلی هم اسـت ایـن در اختیـار مرجع 
قضایی اسـت و مـا در موضـوع  حجـاب  پله پله 
جلـو رفتیـم و  ابتـدا تخلـف و بعـد تذکـر و در 
مرحلـه آخـر جـرم را در نظـر گرفتیـم. معاون 
حقوقی و امـور مجلـس قـوه قضاییه در پاسـخ 
به سـوالی در خصوص مجـازات افـراد چهره  در 

حوزه کشـف حجـاب گفـت: در لایحـه عفاف و 
حجاب بین مردم عـادی و چهره های شـاخص 
تفـاوت وجـود دارد و چهره ها با جریمه مشـدّد 
و محرومیت هـای اجتماعـی روبـرو خواهنـد 
شـد. در این لایحه به مـاده 23 قانـون مجازات 
اسلامی ارجاع داده شـده اسـت و  در این قانون 
مجازات هـای مختلفی بـرای متخلفـان در نظر 
گرفته شـده و دسـت قاضی باز گذاشـته شـده 
اسـت و  محرومیت هـای اجتماعـی بـه انـدازه 

کافـی بازدارندگـی خواهند داشـت.
وی ادامـه داد: این لایحـه بر مبنای یـک توافق 
میان روسـای قوا تهیه شده اسـت و در مورد آن 
نظرخواهـی صـورت گرفتـه و نظـرات دریافتی 
در متـن اعمـال شـده اسـت. در ایـن لایحـه بر 
موضـوع کشـف حجـاب تاکیـد شـده اسـت و 
لایحه مکمـل قوانین دیگـر خواهد بـود. درباره 
آمران به معـروف و ناهیان از منکـر قانون وجود 
دارد و براسـاس آن عمـل خواهـد شـد. وظیفه 
قوه قضاییـه در ایـن لایحـه صرفـا جرم انگاری 
اسـت و پیوسـت های فرهنگـی و اجتماعـی بر 

عهده دیگـر دستگاه هاسـت

رئیس کمیته مرز کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی

ما به عنوان کشور همسایه دوست نداریم وارد جنگ با طالبان شویم
سرنوشت لایحه عفاف و حجاب قوه قضاییه
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اینفوگرافیک

عکس نوشت

مدیـرکل آمـوزش و پـرورش اسـتان کرمـان از تحصیل 26 هـزار و 
3۵9 دانش آمـوز اتباع خارجی در اسـتان خبـر داد و گفـت: امکان 
ثبت نام این دانش آمـوزان در مدارس خاص مانند سـمپاد و شـاهد 

هم وجـود دارد.
رضـا رضایـی اظهـار داشـت: پـس از فرمـان مقـام معظـم رهبـری 
در سـال 1394مبنی بـر اینکـه »هیـچ کـودک افغانسـتانی، حتی 
مهاجرانـی کـه به صـورت غیرقانونـی و بی مـدرک در ایـران حضور 
دارنـد، نبایـد از تحصیـل بـاز بماننـد و همـه آنهـا بایـد در مدارس 
ایرانی ثبت نـام شـوند«، وظیفه مـا خدمات رسـانی مطلـوب به این 

دانش آمـوزان اسـت.
او از تحصیـل 26هـزار و 3۵9دانش آمـوز اتبـاع خارجـی در اسـتان 
خبـر داد و گفـت: آمـوزش و پـرورش ناحیـه 2کرمـان بـا پوشـش 
4هـزار و 9۵3دانش آمـوز اتبـاع، شهرسـتان سـیرجان بـا پوشـش 
4هـزار و 717دانـش آمـوز، آمـوزش و پـرورش ناحیـه 1 کرمـان با 
پوشـش 4هزار و 321دانش آموز و شهرسـتان رفسـنجان با پوشش 
4هزار و 234دانـش آموز بیشـترین آمار دانـش آموزان اتبـاع را در 

اسـتان دارند.
مدیـرکل آمـوزش و پـرورش اسـتان کرمان بـا بیـان اینکـه به طور 
مرتب بازدیدهایـی با حضور نماینـدگان سـازمان های بین المللی از 
مدارسـی که دانش آمـوزان اتباع را زیرپوشـش قـرار می دهند انجام 
می شـود، گفـت: همه تـلاش ما ایـن اسـت تـا دانش آمـوزان اتباع 
هم در شـرایطی یکسـان و برابـر با دانـش آمـوزان ایرانـی بتوانند با 

کم ترین مشـکلی بـه تحصیـل بپردازند.

رضایـی گفت:امکان ثبت نـام دانش آمـوزان اتباع در مـدارس خاص 
مانند سـمپاد و شـاهد هـم وجـود دارد و دولـت جمهوری اسـلامی 
ایـران با تکیه بـر اصول اخلاقـی و اسـلامی، با وجود همه مشـکلات 
داخلی آمـوزش  و پـرورش از جمله کمبـود نیروی انسـانی و فضای 
آموزشـی، شـرایط برابـری در بهره منـدی از فرصت هـای تعلیـم 
و تربیـت بـرای دانـش آمـوزان پناهنـده از جملـه دانـش آمـوزان 
اتباع افغانسـتانی که بخـش عمـده دانش آمـوزان اتباع را تشـکیل 

می دهنـد، فراهـم کرده اسـت.

نمایشگاه دائمی گل محلات، 
روز به روز دورتر از راه اندازی!

شهرسـتان محلات به دلیـل برخورداری از پتانسـیل 
ویژه در تولیـد و عرضـه گل و گیاهان زینتـی، جایگاه 
مناسبی در کشـور به دست آورده اسـت و حتی برخی 
تولیدات این شهرسـتان راهی بازارهای جهانی شـده 
اسـت. همین ظرفیت، تولیدکنندگان ایـن صنعت را 
بـر آن داشـت تا بـا تأسـیس نمایشـگاه دائمـی و بازار 
اسـتاندارد گل، ویتریـن مناسـبی بـرای ایـن صنعت 
فراهـم کننـد. مجتمعـی کـه در صـورت راه انـدازی، 
تحولـی در صنعـت گل کشـور ایجـاد می کنـد امـا 
شـوک های ناشـی از افزایش قیمـت و کمبـود منابع 
مالـی، مانعی بـزرگ بـرای بـه بهره بـرداری رسـیدن 
این پروژه شـده اسـت و در صورتی که فکری اساسـی 
بـرای آن نشـود، ایـن پـروژه هـر روز از افتتـاح دورتر 

خواهد شـد.
عکاس: هادی صفدری - ایسنا

2۶ هزار دانش آموز اتباع خارجی در استان 
کرمان تحصیل می کنند 

مشارکت شهرداری کرمان و شرکت سرمایه گذاری مس

کاروانسرای بازار طلا و جواهر احداث می شود

مدیر عامل شـرکت سـرمایه گذاری مس سرچشـمه در جلسـه بررسـی روند ساخت 
»کاروانسـرا و بازار طلا و جواهر امام خمینی )ره(« ضمن اسـتقبال از نگاه مسـئولان 
کرمـان بـه پروژه هـای توسـعه ای، بـر ضـرورت حفـظ جایـگاه و حریم مسـجد امام 
خمینی )ره( به عنوان یک بنـای تاریخی و فرهنگـی در اجرای این طـرح تاکید کرد.
محمد عابدی نـژاد، با تاکید بر لـزوم حفظ جایگاه مسـجد امام خمینـی)ره( به عنوان 
یک بنـای تاریخـی و فرهنگی گفـت: سـاخت کاروانسـرا و بـازار طـلا و جواهـر امام 
خمینی)ره(«در شـهر کرمان در مجاورت مسـجد امام خمینی)ره( بـا رعایت ضوابط 
میـراث فرهنگـی انجـام می شـود و در طراحـی بنـا عـلاوه بـر توجـه بـه جاذبه های 
گردشـگری مـدرن، هماهنگـی و هارمونی با معمـاری سـنتی و بنای مسـجد حفظ 

می شـود.
عابدی نـژاد بـا بیـان اینکـه اجـرای ایـن در ارتقـاء صنایـع پایین دسـتی طـلا، نقره، 
سـنگ های قیمتی، مس و همچنین صنعت گردشـگری در اسـتان تاثیـرات مثبتی 
خواهـد داشـت، افـزود: در اجرای ایـن پـروژه، علاوه بـر جنبـه اقتصـادی و صنعتی، 

حوزه هـای مختلـف فرهنگـی و اجتماعـی نیز مـورد توجه قـرار گرفته اسـت.
مدیر عامل شـرکت سـرمایه گذاری مس سرچشـمه در ادامه ضمن ابراز خرسندی از 
نگاه مسـئولان شـهر کرمان به پروژه های توسـعه ای، آن را موجب تسـریع در اجرای 
این پـروژه خوانـد و افزود: ایـن پـروژه از نظر ماموریـت و محل اجـرا جایـگاه ویژه ای 
دارد و پیشـنهاد می شـود یک کارگـروه تخصصی با حضـور نمایندگان سـازمان های 
مرتبـط و مدیـران پـروژه  این شـرکت، بـه منظور سـرعت بخشـیدن به اجـرای این 

پروژه تشـکیل شود.
رعایت ضوابط میراث فرهنگی و حفظ حریم مسجد امام )ره(

سـعید شـعرباف، شـهردار کرمـان نیـز در ایـن جلسـه ضمـن تشـکر از  شـرکت 
سـرمایه گذاری مـس سرچشـمه، به دلیل داشـتن نـگاه زنجیـره ای بـه ظرفیت های 
کرمان از مرحلـه تولید تا مصـرف، آن را بـرای کرمـان نجات بخش خوانـد و  هدف از 
اجـرای این پـروژه را تقویـت و اسـتفاده از ظرفیت های مختلـف کرمان عنـوان کرد .

او بـا تاکید بر ضـرورت رعایـت ضوابـط میـراث فرهنگی و حفـظ حریم مسـجد امام 
خمینـی )ره( افـزود: هماهنگی معمـاری این بنا با مسـجد امـام خمینـی )ره( مورد 
تاکیـد اسـت و هـدف از احیـای بافت تاریخـی علاوه بـر جنبـه نمایشـگاهی، حضور 
مردم و احیای کاربری بناسـت. گفتنی اسـت پروژه سـاخت »کاروانسـرا و بازار طلا و 
جواهر امام خمینی )ره(« پس از کسـب مجوزهای لازم از سـازمان ها و دسـتگاه های 

مربوطه، در مجاورت مسـجد امـام خمینی)ره( در شـهر کرمـان اجرا خواهد شـد.
این پروژه با مشـارکت شرکت سـرمایه گذاری مس سرچشمه و شـهرداری کرمان به 
منظور بهره برداری در زنجیـره ارزش عناصر کمیـاب طلا و نقره از طریق اسـتحصال 
این عناصـر از لجـن تولیـد شـده در مجتمـع ذوب خاتون آبـاد، زنجیـره را در صنایع 

پایین دسـتی طلا، نقـره، سـنگ های قیمتی و مـس تکمیل خواهـد کرد.

خبر

نیما جهان بین اسـتاد معماری دانشـگاه آزاد کرمان گفت:» 
به شـهردار کرمـان گفته ایم کـه از ایـن پس به عنـوان یک 
نهاد صنفی به معمـاری در کرمـان و آنچه در کرمـان اتفاق 
می افتـد نظـارت می کنیـم.« رییس هیـات مدیـره انجمن 
صنفـی کارفرمایـی مهندسـین معمـار اسـتان کرمـان در 
نشسـت خبـری در خصـوص گردهمایـی بزرگ معمـاران 
اسـتان گفت:» برای همگان مشهود اسـت که کرمان سابقه 
دیرپای معمـاری و شـهریت دارد. هر کدام از شـهرهایی که 
معماری تاریخـی دارند مثل اصفهـان یزد، در دوره ای رشـد 
کردند امـا در کرمـان تمامی مقاطـع معمـاری را می توانیم 
ببینیم. ولی بـا تمامی این افتخارات کرمـان جایگاه خودش 
را در معمـاری و شهرسـازی نـدارد.« نیما جهان بیـن افزود: 
»با اینکه کرمان یک شـهر دانشگاهی اسـت و دانشگاه های 

کرمـان سـال ها دانشـجوی معمـاری و شهرسـازی تربیت 
کرده است، نتوانسـته وضعیت معماری و شهرسازی کرمان 
را بهتـر کنـد.« ایـن اسـتاد دانشـگاه در خصـوص وضعیت 
معمـاری و شهرسـازی در کرمـان مطـرح می کنـد:» اگر از 
کرمـان بـه سـمت مرکـز کشـور برویـد می توانیـد ببینید 
شـهرهای بیـن راهـی در معمـاری و شهرسـازی در حـد 

خودشـان وضعیـت بهتـری دارنـد. کـه البتـه این مسـئله 
دلایـل مختلفـی دارد کـه برخـی از آن ها فرهنگی اسـت.« 
جهان بیـن در خصـوص نقـش انجمـن صنفـی کارفرمایی 
مهندسـین معمار اسـتان کرمان نیز گفت:» موسسین این 
انجمن فکر می کننـد در وهلـه اول نیازمنـد تبیین ماهیت 
حقوقی این صنف و انجمن هسـتیم تا بتوانیم با مسـئولین 
شـهر گفت وگو کنیم در وهلـه دوم هم کمیسـیون آموزش 
فرهنگـی را قـرار دادیـم کـه می توانیـم بـا آموزش هایی به 
تمامـی اعضـای درگیـر در ایـن صنعـت وضعیـت را بهبود 
ببخشـیم.« نیما جهان بین در ادامه افـزود: »در پی دیداری 
که بـا شـهردار کرمان داشـتیم به آقـای شـعرباف گفتیم از 
این پس بـه عنوان یک نهـاد صنفی بـه معمـاری و آنچه در 

شـهر کرمان اتفـاق می افتـد نظـارت می کنیم.«

فرماندار سـیرجان از همه صاحبنظـران و نخبـگان، فارغ از 
هر گونـه دیـدگاه  و سـلایق سیاسـی، بـرای تهیـه و تدوین 
سـند توسـعه ایـن شهرسـتان دعـوت کـرد. علـی یعقوبی 
پور فرمانـدار ویژه شهرسـتان سـیرجان، تعالی و پیشـرفت 
سـیرجان در زمینه هـای متعـدد را نیازمنـد بهـره گیـری 
از ایده هـای خـلاق نخبـگان دانسـت و بـا بیـان اینکـه این 
شهرسـتان بـه تعامـل هرچـه بیشـتر با نخبـگان اسـتقبال 
می کنـد، گفـت: توسـعه بـدون اتـکا بـه علـم و دانـش، بی 
محتـوا و ناکارآمد اسـت؛ بنابراین هیچ جامعـه ای نمی تواند 
فـارغ از اتکاء بـه علـم دانشـمندان و نخبـگان راه توسـعه و 

پیشـرفت را طـی کند.
فرهنگـی و اجتماعـی اشـاره و بر سیاسـت گـذاری و برنامه یعقوبی پـور به اشـراف نخبـگان به مسـائل مختلـف علمی، 

ریزی به منظور بهـره گیـری از توانمندی های این قشـر در 
عرصه هـای مختلـف تاکیـد کرد.

فرمانـدار سـیرجان تصریح کـرد: بهـره گیـری از توانمندی 
نخبـگان می تواند راه رسـیدن به توسـعه را به نحـو مطلوبی 
فراهـم کنـد در ایـن بیـن آنچـه مهـم و کارسـاز محسـوب 
می شـود، فراهـم آوردن زمینه هـای مسـاعد بـرای حضـور 
پررنـگ نخبـگان و دانشـمندان در عرصه هـای مختلـف 

جامعـه اسـت.
او بـا اشـاره بـه تدوین سـند توسـعه شهرسـتان سـیرجان 
از همـه صاحب نظـران و نخبـگان دعـوت کـرد که فـارغ از 
دیدگاه ها و سلایق سیاسـی، در راسـتای تهیه و تدوین این 

اسـناد، همـکاری و تعامل داشـته باشـند.

رییس هیات مدیره انجمن صنفی کارفرمایی مهندسین معمار:

از این پس به معماری در کرمان نظارت می کنیم

فراخوان برای تدوین سند توسعه سیرجان

فراخـوان مسـابقه عکاسـی 
 Red و ویدئـوی ۶۰ ثانیـه ای
 Bull Illume Image
Quest 2۰23 منتشـر شـد.

مهلت عکس: 9 مرداد 14۰2
مهلت عکس و ریل اینستاگرام: 1۰ خرداد 14۰2

رقابـت Red Bull Illume از بزرگترین مسـابقات 
تصویربـرداری ورزشـی، ماجراجویـی و اکشـن جهـان 
اسـت کـه بیـش از یـک دهـه ادامـه دارد.در هـر دوره 
یـک هیئـت داوری متشـکل از ۵۰ ویرایشـگر عکس و 
کارشناسـان دیجیتـال، حـدود ۵۰ تصویر فینالیسـت 
را انتخاب مـی کنند. سـپس در مراسـم اهـدای جوایز 
برنـده، برنـدگان بخـش هـا و برنـده کلـی مسـابقه 
معرفـی مـی شـوند. آنهـا بـا جوایـز زیبـا و بسـته های 
جایزه باورنکردنـی از طرف شـرکای این رقابـت تقدیر 

می شـوند!
هزینه شرکت در رقابت رایگان است.

جوایز مسـابقه: همه برنـدگان دسـته ها و برنـده کلی، 
جوایـز و مجموعـه ای از هدایـای برجسـته از برندهای 

معتبر دریافـت خواهنـد کرد.
 Red Bull Illume لینک هـای مرتبـط وبسـایت
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وعده  رئیسی در سفر به کرمان هنوز عملی نشده

کمتر از ۱۰ درصد اعتبارات سفر 
ریاست جمهوری  به کرمان آمد

بعد از یکسـال از سـفر ریاسـت جمهـوری به کرمـان میـزان تحقـق وعده ها 
1۰ درصـد هم نبـوده اسـت. بنا به گزارشـی کـه رییـس سـازمان مدیریت و 
برنامه ریـزی در شـورای برنامه ریـزی و توسـعه اسـتان ارائـه می دهـد سـال 
گذشـته فقط 212 میلیارد تومـان از اعتبارات 2هـزار و 16۵ میلیـارد تومان 
سـفر ریاسـت جمهوری به کرمـان در سـال 14۰1 امده کـه برابر 9.8 اسـت. 
مبلـغ هـزار و 9۵2میلیـارد تومـان از اعتبـارات سـفر ریاسـت جمهـوری به 
کرمان در سـال گذشـته مانده اسـت کـه این مبلـغ به امسـال منتقل شـده 
اسـت. این وقفه یکسـاله با توجه به تورم بیش از ۵۰ درصدی کشـور مسـلما 
کرمـان را بسـیار عقـب انداختـه و ارزش این مبلـغ ثابـت در بهتریـن حالت 
برابر نیمی از سـال گذشـته اسـت . پیش از ایـن اعلام شـده بود که هر سـفر 
اسـتانی رئیسـی به طور میانگیـن ۵.17 میلیـارد تومـان برای دولـت هزینه 
دارد. در ایـن سـفرها حـدود 2۰درصـد اعتبـارات، صـرف پرداخـت حقوق و 
دسـتمزد می شـود؛ بنابرایـن رئیسـی بـرای هـر سـفر به طـور میانگین سـه 
میلیارد و 64۰ میلیون تومان حقوق و دسـتمزد می دهد. اسـتاندار کرمان در 
این جلسـه اعلام کرد کـه اعتبارات سـفر ریاسـت جمهوری هدفمنـد توزیع 
می شـود و بسـته به رقم جذب دسـتگاه های ملی خواهـد پرداخـت. به گفته 
محمد مهـدی فـداکار اگـر دسـتگاه های ملـی پرداختی نداشـته باشـند که 
عمدتا هم اعتبـارات ملی را نیاوردند، مبلغـی به آن ها داده نخواهد شـد. او در 
این رابطـه ادامه داد: مـا به دسـتگاهی این پـول را پرداخت خواهیـم کرد که 

اعتبارات ملـی را هـم بیاورد.

خبر

ــران در  ــردم ته ــده م ــون نماین ــی ســیرجانی دارد.او اکن ــادری اصالت ــد ن احم
ــی اســت کــه  ــده کرمان ــا نماین ــادری تنه مجلــس شــورای اســلامی اســت. ن
در ایــن دوره عضــو هیــات رئیســه مجلــس باشــد. او ایــن دوره بــا 167 رای بــه 

ــه هیــات رئیســه راه یافــت عنــوان دبیــر ب
ــران در  ــردم ته ــده م ــادری ســیرجانی نماین ــان نو«احمــد ن ــه گزارش»کرم ب
مجلــس شــورای اســلامی، هفتــه گذشــته در انتخابــات ســال چهــارم هیــات 
ــوان  ــار دوم به عن ــرای ب ــت ب ــب رای اکثری ــا کس ــت ب ــس توانس ــه مجل رئیس

ــات رئیســه مجلــس شــورای اســلامی انتخــاب شــود. ــران هی یکــی از دبی
ــس  ــه مجل ــات رئیس ــه هی ــت ب ــا 167 رای توانس ــار ب ــی این ب ــادری در حال ن
راه یابــد کــه در مقایســه بــا ســال گذشــته بــا آرای بیشــتری  صــورت گرفــت. 
ــهر و  ــمیرانات، اسلامش ــردم تهران،ری،ش ــده م ــادری نماین ــد ن ــر احم دکت
پردیــس، متولــد و بزرگ شــده ی شهرســتان ســیرجان اســت. او دارای دکترای 

تخصصــی در رشــته انسان شناســی سیاســی از دانشــگاه فرایــه برلیــن آلمــان 
بــوده و صاحــب امتیــاز و مدیــر مســئول نشــریه »اندیشــه آینــده« اســت کــه 

ــردازد. ــران می پ ــه ای ــه مســائل نوظهــور در حــوزه اجتماعــی جامع ب
او از چهره هــای خبرســاز مجلــس مجلــس شورای اســلامی در دوره 
کنونــی بــوده اســت.او پیــش از ورود بــه مجلس،ریاســت مؤسســه 
مطالعــات و تحقیقــات اجتماعــی دانشــگاه تهــران را نیــز در کارنامــه 

خــود دارد.
ــات اســت.طرح شــفافیت  ــوزش و تحقیق ــادری عضــو کمیســیون آم احمــد ن
قــوای ســه گانه و دســتگاه های اجرایــی و ســایر نهادهــا ، طــرح اصــلاح نظــام 
ــه خدمات درمانــی و طــرح  آمــوزش پزشــکی و ایجــاد عدالــت در دسترســی ب
تشــکیل وزارت امــور اجتماعــی، خانــواده و جوانــان از جملــه طرح هایــی بــوده 

کــه نــادری در مجلــس امضــا کــرده اســت.

یک استان کرمانی در هیات رئیسه مجلس

نادری سیرجانی برای دومین بار عضو هیات رئیسه مجلس شد

خرید و فروش ملک
رهن و اجاره ملک 

در شهر درب بهشت ساردوئیه 
رو به ما بسپارید. 
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